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1. Životopis kronikáře 

Milí čtenáři kroniky města Kolína za rok 2012,  

jmenuji se Petr Křemen, narodil jsem se 21. dubna 1989 v Kolíně, kde také žiju, a 

kroniku města vedu od 1. ledna 2012. V témže roce jsem dosáhl vysokoškolského 

vzdělání s titulem bakalář na Fakultě sociálních věd Univerzity Karlovy v Praze 

v oboru Politologie a mezinárodní vztahy. Jelikož jsem stále studující, nevykonávám 

dosud povolání na plný úvazek, ale pouze si přivydělávám jako průvodce cestovní 

kanceláře. Snažím se angažovat i ve veřejném a politickém životě. V roce 2012 jsem 

byl ještě členem redakční rady Zpravodaje města Kolína, dále sedím v několika 

komisích při Radě města a jsem také členem politické strany TOP 09. Nicméně 

kroniku jsem koncipoval tak, aby žádná z mých ostatních aktivit její objektivitu nijak 

neovlivňovala. 

Petr Křemen, kronikář města Kolína 
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2. Zápisy z roku 2012 

Politický, veřejný a hospodářský život 

I. LEDEN 

Prvním kolínským občánkem roku 2012 
Ludmila Pěkná 

Prvním kolínským občánkem roku 2012 se stala Ludmila Pěkná. Narodila se 2. ledna 

v 04:55 v porodnici kolínské nemocnice. Holčička vážila 3820 gramů a měřila 52 

centimetrů. V pondělí 2. ledna přišel maminku i její dcerušku pozdravit starosta 

města Vít Rakušan. Kromě květin předal novopečené mamince také pět tisíc korun. 

 

V zámecké kapli se po sto letech konala mše 
svatá 

Ve starobylé kapli kolínského zámku se 3. ledna 2012 konala mše svatá. Zúčastnilo 

se jí asi 15 lidí, převážně příznivců Polabské kulturní společnosti, včetně 

místostarosty Jana Pospíšila. Iniciátory celé události byli Eva Šulcová a Miloš Kim 

Houdek. Farář Libor Bulín, který mši svatou celebroval, zdůraznil, že jde o významný 

okamžik. Kaple se po desítkách let vrací svému původnímu účelu. Kapli a dvě 

přilehlé místnosti nazývané sakristie a kvelb od března minulého roku spravovala 

Polabská kulturní společnost. Díky přispění města Kolína se podařilo klenuté 

místnosti vyčistit a uvést do přijatelného stavu. V místnostech není zavedena 

elektřina, kaple je vybavena stolem, několika židlemi a malým obrázkem Panny 

Marie, jiný mobiliář zde nenajdeme. Kaple je součástí západního křídla kolínského 

zámku a nachází se nad průjezdem mezi oběma zámeckými nádvořími. Přístupná je 

bočním vchodem paláce. Architekturou se neliší od jiných místností zámku. Jednalo 

se o soukromou kapli, které byly běžné i na jiných zámcích. 
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Město Kolín může udělovat cenu významným 
osobnostem 

Kolínští zastupitelé přijali na svém lednovém jednání pravidla pro udělování Ceny 

města Kolína. Udělovat či odnímat Cenu města přísluší pouze jim. Cena se uděluje 

za účelem ocenění mimořádných počinů ve všech oblastech společenského života 

města, které významně přispěly k jeho rozvoji a šíření jeho dobrého jména, jakož 

i k ocenění mimořádných projevů odvahy při záchraně lidských životů. Jedná se 

zejména o ocenění v těchto oblastech: vědecká činnost, výtvarné umění 

a architektura, hudba, literární činnost, publicistika, žurnalistika, výchova 

a vzdělávání, dramatická činnost, sport, podnikání (hospodářský rozvoj), kultura, 

péče o životní prostředí, veřejně prospěšná činnost, záchrana lidských životů apod. 

Cena může být udělena jednou ročně, zpravidla za uplynulý kalendářní rok. Může být 

udělena i jako ocenění několikaleté činnosti v určité oblasti společenského života. 

Cena se udělit nemusí, nebude-li nalezen vhodný kandidát. Oceněna může být 

fyzická osoba, právnická osoba či kolektiv osob bez právní subjektivity, které mají 

trvalé bydliště či sídlo na území města. Výjimečně může být cena udělena i osobám, 

které podmínku pobytu či sídla v době udílení ceny nesplňují, vždy se však musí 

jednat o osoby, které ve městě působily, žily nebo se zde narodily. Ve výjimečných 

a odůvodněných případech může být k ocenění "In memoriam" navržena již nežijící 

osoba, která v průběhu svého života splnila podmínky narození, pobytu či působnosti 

ve městě. Návrh na udělení ceny města může předložit občan s trvalým pobytem na 

území města, právnická osoba či kolektiv osob se sídlem na území města, a to 

písemně nejpozději do 30. dubna následujícího kalendářního roku. Písemné návrhy 

na ocenění přijímá Oddělení marketingu a propagace Městského úřadu Kolín 

prostřednictvím podatelny. Za správnost údajů odpovídá navrhovatel. Písemný návrh 

na ocenění musí obsahovat tyto náležitosti: jméno, příjmení a titul navrhovaného 

kandidáta nebo název právnické osoby či kolektivu, adresu bydliště nebo sídla 

navrhovaného kandidáta, datum narození kandidáta (u fyzických osob) nebo 

identifikační číslo kandidáta (u právnických osob), obor činnosti a stručné 

zdůvodnění nominace (popis přínosu pro město Kolín), příjmení, jméno a podpis 

navrhovatele, kontakt (e-mail, telefon, adresa navrhovatele). K projednání návrhů 
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zřídí Rada města Kolína "pracovní skupinu pro udělování Ceny města Kolína", jejíž 

složení i schválí. Pracovní skupina může k obdrženým návrhům doplnit další vlastní 

návrhy. Do 30. května se na vyzvání sejde pracovní skupina pro udílení Ceny města 

Kolína, která se při svém jednání a rozhodování řídí těmito pravidly schválenými 

Zastupitelstvem města Kolína. Pracovní skupina zhodnotí předložené návrhy na 

udělení ceny, zpracuje zprávu o hodnocení a ve formě protokolu ji předloží Radě 

města Kolína k projednání. Rada města stanoviska posoudí a předloží konečný 

návrh nejbližšímu zasedání Zastupitelstva města Kolína. Udělení Ceny města Kolína 

schvaluje v případě nominace vhodného kandidáta Zastupitelstvo města Kolína na 

návrh Rady města Kolína do 30. června následujícího roku. Udělování ceny města je 

veřejné a oceněnému se předává při slavnostní příležitosti hodné tohoto aktu. Cenu 

předává jménem zastupitelstva města starosta nebo jím pověřený místostarosta. 

Součástí předání ceny města je zápis do "Pamětní knihy města Kolína". V případě 

úmrtí osoby schválené Zastupitelstvem města Kolína pro ocenění bude cena města 

udělena "In memoriam" a předána osobě blízké. V případě, že osoba blízká nebude 

dohledána, bude takto udělená cena vhodným způsobem vyhlášena. Zastupitelstvo 

města Kolína může odejmout Cenu města, jestliže se vyznamenaná osoba stala 

nehodnou tohoto ocenění nebo pokud byly zjištěny takové skutečnosti, na základě 

kterých by k udělení Ceny města nedošlo, pokud by byly známy před oceněním.  

 

Nová pravidla pro udělování čestného občanství 
města Kolína 

Zastupitelstvo města Kolína schválilo 30. ledna Pravidla pro udělování čestného 

občanství města Kolína. Čestné občanství bude udělováno jako nejvyšší čestné 

osobní vyznamenání udělované městem. Může se udělit fyzické osobě, která se 

významnou měrou zasloužila zejména o rozvoj města. Může jí být nejen občan 

České republiky, ale i cizinec nebo osoba bez státní příslušnosti. Je možné udělení 

čestného občanství i v případě jiných významných zásluh, například o vzhled, 

propagaci či pověst města. Čestné občanství lze udělit za života nebo in memoriam. 

Návrh na udělení čestného občanství mohou podávat Zastupitelstvu města Kolína 
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jeho členové, Rada města Kolína a komise Rady města Kolína. Občané, organizace, 

instituce, společnosti, spolky a sdružení, školy a další subjekty mohou předkládat 

písemný návrh prostřednictvím Oddělení marketingu a propagace Městského úřadu 

Kolín do 31. srpna kalendářního roku, ve kterém bude Zastupitelstvo města Kolína 

o udělení čestného občanství rozhodovat. Oddělení marketingu a propagace 

zpracuje podaný písemný návrh a zajistí jeho posouzení pracovní skupinou zřízenou 

pro tento účel Radou města Kolína (dále jen pracovní skupina). Pracovní skupina 

zhodnotí předložené návrhy a zpracuje o hodnocení zprávu. Poté je návrh předložen 

k projednání Radě města Kolína a následně k rozhodnutí Zastupitelstvu města 

Kolína, včetně stanoviska Rady města Kolína a pracovní skupiny. Návrh na udělení 

čestného občanství musí obsahovat podrobné zdůvodnění zásluh navrhované 

fyzické osoby, pro něž by mohlo být čestné občanství uděleno. V případě žijící 

navrhované osoby musí návrh dále obsahovat její souhlas a v případě návrhu na 

udělení čestného občanství in memoriam souhlas dědiců navrhované osoby. 

Vyznamenaný obdrží listinu o udělení čestného občanství opatřenou znakem města 

Kolína. Listinu o čestném občanství předává jménem města Kolína starosta města 

nebo místostarosta zpravidla na zasedání Zastupitelstva města Kolína nebo při jiné 

vhodné slavnostní příležitosti. Kopie této listiny se ukládá v Archivu města Kolína. 

Čestné občanství lze odejmout za života nebo posmrtně. Zastupitelé je mohou 

odejmout tomu, kdo se závažným způsobem provinil proti zásadám morálky či 

právnímu řádu, nebo tomu, u koho dodatečně vyjdou najevo skutečnosti, na jejichž 

základě by k udělení čestného občanství nedošlo. Návrh na odejmutí čestného 

občanství mohou podávat Zastupitelstvu města Kolína jak zastupitelé, tak radní nebo 

členové komisí Rady města Kolína. Návrh musí obsahovat podrobné a srozumitelné 

odůvodnění skutečností, jež by k odejmutí mohly vést. Před odejmutím čestného 

občanství, s výjimkou odejmutí čestného občanství posmrtně, musí být dána 

čestnému občanu příležitost k vyjádření jeho stanoviska. O návrhu rozhoduje 

Zastupitelstvo města Kolína po posouzení pracovní skupinou a následném 

projednání Radou města Kolína. Čestná občanství udělená před nabytím účinnosti 

těchto pravidel zůstávají zachována.  
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Skončilo partnerství Kolína s nizozemským 
městem De Ronde Venen 

Město Kolín už nespolupracuje s nizozemským městem De Ronde Venen. Starostka 

nizozemského města už nechtěla pokračovat v partnerském vztahu, který trval od 

roku 1992. Ten byl intenzivní hlavně v 90. letech. Tehdy jeli představitelé Kolína na 

exkurzi, jak probíhají tamní komunální volby. Pak zájem postupně upadal. Pouze 

bývalý starosta ještě udržoval s Kolínem styky.  

 

Kolín se opět představil na veletrhu Regiontour 

Ve dnech 12. až 15. ledna se v Brně konal 21. mezinárodní veletrh cestovního ruchu 

Regiontour 2012. Město Kolín mělo svůj stánek v expozici Středočeského kraje. 

O stánek Kolína byl slušný zájem. Zástupci města Kolína, vedoucí odborů Petr 

Kesner a Gabriela Malá spolu s ředitelem knihovny Pavlem Kárníkem, absolvovali 

několik pracovních setkání. 
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II. ÚNOR 

Do Kolína zavítal kardinál Dominik Duka 

 

Kardinál Dominik Duka přebírá od starosty Víta Rakušana pamětní medaili. Zleva dále místostarostové Tomáš Růžička a Jan Pospíšil 

V úterý 14. února v den svátku světce sv. Valentýna přivítalo město Kolín významnou 

návštěvu. Do města zavítal kardinál Dominik Duka. Jeho návštěva byla naplánována 

u příležitosti 80. narozenin kolínského kněze Josefa Hladiše. Po odsloužení mše 

v kostele Nejsvětější Trojice navštívil kardinál v doprovodu faráře Libora Bulína 

kolínské památky. Na radnici si kardinál za účasti celého vedení a tajemnice 

městského úřadu Dagmar Soukupové prohlédl obřadní síň a z rukou starosty Víta 

Rakušana převzal pamětní medaili, která byla zhotovena při příležitosti 750. výročí 

první písemné zmínky o Kolíně. Setkání se neslo v přátelském duchu. Kardinál 

zavzpomínal na mládí, projevil zájem o město a jeho historii a zároveň vyjádřil 

podporu právě dokončované opravě chrámu sv. Bartoloměje a předběžně přislíbil 

účast na jeho slavnostním otevření po rekonstrukci plánovaném na konec prosince 

tohoto roku.  
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Taneční klub CrossDance má novou tančírnu 

 

Taneční klub CrossDance Kolín se přestěhoval z tančírny pod kostelem na Husově 

náměstí do vybavenějších a prostornějších interiérů na Královské cestě, které byly 

pro tento účel pořízeny díky sponzorům. Tanečníci CrossDance Kolín jsou 

dvojnásobnými mistry světa, trojnásobnými vicemistry světa a mnohonásobnými 

mistry ČR v latinoshow a párových formacích dětí a juniorů. Taneční škola 

CrossDance vznikla před 5 lety, jejím základem byl taneční kroužek Piškvorky při 4. 

základní škole v Lipanské ulici. V současnosti má CrossDance 110 členů ve věku od 

5 do 20 let. Taneční klub vede trenér a choreograf Vladimír Vidner a učitelka 

zmíněné školy Naďa Eretová. Klub se zaměřuje zejména na tanec ve formacích, a to 

jak latinskoamerických, tak special couple a latinoshow, kde v dětských a juniorských 

kategoriích dosáhl nejvyšších met. V nové tančírně se nyní konají konkurzy a nábory, 

které by měly posílit nově tvořené týmy pro mistrovství republiky, mistrovství Evropy 

i světa. 
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První novorozenec v kolínském babyboxu 

Ve středu 15. února ráno kolem půl třetí byla v babyboxu Oblastní nemocnice Kolín 

nalezena novorozená holčička. Je to vůbec první novorozenec nalezený v tomto 

babyboxu. Ten je v provozu už od prosince 2008. Holčička dostala jméno Pavlína 

Kolínská. 

 

Kolín na 3. místě v kraji v třídění odpadu 

Město Kolín obdrželo cenu za 3. místo v krajské soutěži My třídíme nejlépe 

zaměřené na třídění využitelných složek komunálního odpadu v roce 2011. Soutěž je 

součástí projektu Podpora dosažení specifických cílů Plánu odpadového 

hospodářství Středočeského kraje, který výrazně přispívá ke zlepšování životního 

prostředí v kraji. Za 3. místo obdrželo město Kolín odměnu ve výši 20 tisíc korun. Ze 

Středočeského kraje pak byly nejlepší v třídění Kralupy nad Vltavou před Příbramí. 

 

Kolínská knihovna začala vystavovat 
fotografie 

Městská knihovna Kolín se rozhodla rozšířit svou činnost o pravidelné výstavy 

fotografií. Fotografie nalezly svoje místo v bývalé čítárně a přednáškové místnosti 

v 1. patře knihovny, kam byl instalován výstavní systém Nielsen. Prostory se budou 

využívat hlavně k výstavě fotografií. Premiérovým počátkem nové činnosti knihovny 

je výstava spolku kolínských fotografů FOKO Kolín, která byla otevřena ve čtvrtek 2. 

února 2012 v 16 hodin. Výstava probíhala celý únor a byla otevřena po celou 

otevírací dobu knihovny. 
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Čtenář roku letos změnil pravidla 

Knihovní soutěž Čtenář roku změnila pravidla. Tentokrát nestačí k prvnímu místu 

počet přečtených knih, ale čtenářská věrnost. Rok 2012 je Evropským rokem 

aktivního stáří a mezinárodní solidarity, proto budou knihovny hledat ty čtenáře, kteří 

do knihovny chodí nejdéle a stále aktivně využívají knihovní služby. Vyhlášení 

výsledků soutěže se uskuteční 7. března za přítomnosti starosty města. 

 

 

III. BŘEZEN 

Kolínská automobilka TPCA vyrobila 2 miliony 
aut 

Kolínská automobilka Toyota Peugeot Citroen Automobile (TPCA) za posledních 7 

let vyrobila už 2 miliony vozů Toyota Aygo, Peugeot 107 a Citroen C1. Společnost 

TPCA navíc za dobu svého působení rozdělila do regionu už více než 90 milionů 

korun. „TPCA patří k největším a nejvýznamnějším zahraničním investicím v České 

republice. Od roku 2005 se kolínská automobilka podílí na růstu hrubého domácího 

produktu, je jedním z klíčových exportérů, dává příležitost tuzemským dodavatelům 

a zaměstnává více než 3 tisíce lidí. S ročním obratem kolem 50 miliard korun tak 

významně přispívá k hospodářskému rozvoji České republiky," vysvětlil generální 

ředitel agentury CzechInvest Miroslav Křížek. Dvoumilióntým vozem byl Peugeot 107 

ve švestkově fialové metalické barvě, který byl předán starostovi města Kolín Vítu 

Rakušanovi. Vůz bude využívat kolínská knihovna k přepravě knih imobilním 

čtenářům. Od roku 2004 byla také v rámci grantového programu TPCA Partnerství 

pro Kolínsko darována 130 vybraným projektům částka vyšší než 30 milionů korun. 

Je ovšem otázka, zda jsou čtyři miliony investované ročně do celého širšího regionu 

dostatečnou kompenzací pro Kolín, který je postižený nejen zátěží dopravy, ale také 

zvýšenou kriminalitou a stále stejně vysokou mírou nezaměstnanosti. 
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Festival cestovatelského filmu WorldFilm 

 

Petr Horký (vlevo) a místostarosta Jan Pospíšil (vpravo) 

Ve dnech 14. a 15. března proběhl v Kolíně festival cestovatelského filmu WorldFilm. 

Na festivalu se promítaly dokumenty, konaly cestovatelské besedy, ale třeba také 

výstavy. V městské knihovně bylo možné vidět fotografie českého "žraločího muže" 

Richarda Jaroňka. Výstavu s názvem Magnificent 24 doplnila beseda Nástrahy 

Afriky. Kino 99 uvedlo trojici dokumentů s názvem Tři pohledy na Afriku. Jeden 

z filmů s následnou besedou o svých cestách po Africe představil také sám 

místostarosta Jan Pospíšil. Celým festivalem provázel jeho duchovní otec Petr 

Horký. 
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162. výročí narození TGM 

162. výročí narození prvního československého prezidenta Tomáše Garrigua 

Masaryka uctili 7. března starosta města Kolína Vít Rakušan a místostarostové Jan 

Pospíšil a Tomáš Růžička spolu se zástupci skautů, sokolů a dalších organizací 

položením kytice u památníku Masaryka před budovou kolínského gymnázia. 

 

Přednáška v knihovně na téma Historická 
šlechta – Czerninové 

 

Tomáš Czernin (vlevo) a historik Pavel Fojtík (vpravo) 

Historická šlechta – Czerninové byl název přednášky, která se 29. března konala 

v Městské knihovně Kolín. O jednom z nejstarších českých šlechtických rodů zde 

před zaplněným sálem vyprávěl místostarosta sousedního Nymburku, historik Pavel 

Fojtík. Po úvodu, kdy připomněl nejvýznamnější členy tohoto starého rodu, zapojil do 
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besedy dalšího z přítomných hostů, jímž je současný majitel zámku Dymokury, 

Tomáš Czernin. Toho doprovodil i dosud nejmladší Czernin, syn Maxmilián. Tomáš 

Czernin poutavě vylíčil život bývalé šlechty v období komunistické nesvobody, které 

prožil zčásti v paneláku nedaleko Karlových Varů, ale zmínil i restituce a život na 

Dymokurech v současné době. Po oficiálním zakončení besedy proběhlo přátelské 

setkání s jejími účastníky a Pavel Fojtík i Tomáš Czernin byli atmosférou setkání 

nadšeni. 

 

Kolín se připojil k Hodině Země 2012 

V sobotu 31. března se Kolín připojil k celosvětové akci Hodina Země v době od 

20:30 do 21:30 hodin. Město Kolín se zúčastnilo symbolickým zhasnutím nasvícení 

budovy radnice, chrámu sv. Bartoloměje a vodárny. Celosvětově akci pořádá WWF, 

největší mezinárodní organizace pro ochranu přírody.  

 

Sestra roku je z kolínské nemocnice 

Věra Suchá z Kutné Hory získala titul sestra roku na dvacátém ročníku soutěže 

Sestra v nemocniční a ambulantní péči. Věra Suchá pracuje na neurologickém 

oddělení Oblastní nemocnice Kolín. Ve veřejném hlasování získala i titul Sestra 

mého srdce. Ošetřovatelství a fyzioterapii vystudovala na vysoké škole. Sama 

předtím onemocněla roztroušenou sklerózou. Založila také regionální pacientskou 

organizaci Roska Kutná Hora. Záštitu nad oceněním měli Dagmar Havlová z Nadace 

Dagmar a Václava Havlových Vize 97 a pražský primátor Bohuslav Svoboda.  
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Knihkupectví U Krále přešlo pod síť Kosmas 

Kolínské knihkupectví U Krále se 1. března stalo součástí sítě prodejen Kosmas. 

Slavnostního otevření prodejny, která prošla rekonstrukcí, se zúčastnil starosta Vít 

Rakušan, zástupci firmy Kosmas a další hosté. Předposlední z původních kolínských 

knihkupectví tak padlo a stalo se součástí celostátní sítě. Petra Krále k tomu podle 

jeho slov vedly ekonomické důvody, nyní bude knihkupectví konkurenceschopnější 

a atraktivnější. 

 

Náklady na zimní údržbu se oproti loňsku 
snížily 

Zima 2011/2012 byla z hlediska údržby ulic v Kolíně mírná. Zimní údržba byla 

ukončena 15. března, letos město Kolín vynaložilo na tuto činnost 2,6 milionu korun, 

zatímco loni bylo finanční plnění ve výši 7,6 milionu. Letos se spotřebovalo 180 tun 

soli, zatímco loni 420 tun.  
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IV. DUBEN 

Slavnostní vernisáž výstavy Ze židovských 
zvyků a tradic 

 

Ředitel knihovny Pavel Kárník při slavnostním zahájení výstavy 

V neděli 29. dubna začala v kolínské synagoze výstava nazvaná Ze židovských 

zvyků a tradic. Pořádalo ji město Kolín ve spolupráci s Městskou knihovnou Kolín, 

Regionálním muzeem Kolín a Státním okresním archivem Kolín. Expozice 

představila na dvanácti výstavních panelech zvyky a tradice Židů. Součástí výstavy 

byly předměty zapůjčené ze Židovského muzea v Praze - stříbrná oblouková koruna 

na Tóru vyrobená ve Vídni v roce 1835, stříbrný štít na Tóru rovněž z Vídně z roku 

1833, opuková synagogální pokladnička z Kolína z počátku 19. století ukradená v 90. 

letech při rekonstrukci synagogy či sametový pláštík na Tóru z Čech z roku 1791. 

Slavnostní zahájení se uskutečnilo v 11 hodin. Zúčastnili se jej potomci kolínských 

Židů Irena Ravelová, Eva Novotná a bývalý ministr obrany Luboš Dobrovský 

s rodinou, dále starosta města Kolína Vít Rakušan, místostarosta Jan Pospíšil, 

zástupci Parlamentu ČR senátor Pavel Lebeda spolu s poslancem Milanem 
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Urbanem a celá řada dalších hostů. V úvodu Sbor Církve bratrské zazpíval židovské 

písně. Součástí zahájení výstavy bylo také sázení Vinohradu souznění na parkánu 

synagogy podpořené z programu TPCA Partnerství pro Kolínsko. Výsadby odrůdy 

Rulandské modré Vinných sklepů Kutná Hora se ujali přítomní vzácní hosté. 

Vinohrad je dlouhý 40 metrů a stojí v místech, kde o vinohrad původně pečoval 

známý kolínský rabín Richard Feder. Od 14 hodin pak vystoupil divadelní soubor 

Feigele z Prahy s hrou Příběh o královně Ester. Jednalo se o komediálně pojatý 

příběh o tom, že láska i hory přenáší a zloduch je po zásluze potrestán. 

 

Oslavy na počest výročí spjatých s Františkem 
Kmochem 

V sobotu 29. dubna se konaly oslavy připomínající 100. výročí úmrtí Františka 

Kmocha, 140. výročí založení Městské hudby Františka Kmocha, 80. výročí založení 

Základní umělecké školy Františka Kmocha a 50. výročí založení Dechového 

orchestru ZUŠ Kolín. Oslavy začaly na místním hřbitově pietním aktem u hrobu 

rodiny Kmochových. Městská hudba Františka Kmocha zahrála jeho chorál a na hrob 

byly položeny kytice. Nejen od vedení města v kompletní sestavě ale i od MhFK, 

Klubu přátel Františka Kmocha, Sokola Kolín, tanečních skupin Srdíčko, Bohemia 

a D´Angelo či od některých z pozvaných hostů. Od hřbitova se akce přesunula na 

Kmochův ostrov. Tam se v taneční show předvedly mažoretky z výše uvedených 

tanečních skupin. Tančily na živou hudbu, kterou produkovala nejen MhFK, ale i 

Dechový orchestr Základní umělecké školy Kolín, která rovněž nese Kmochovo 

jméno. K pomníku českého muzikanta položil květiny starosta města Vít Rakušan. 

Průvod účinkujících, doplněný sokoly, baráčníky a příznivci dechové hudby, se poté 

přesunul z ostrova na náměstí a pak na Zámeckou. Taneční skupiny Srdíčko 

a Bohemia předvedly své umění tentokrát na reprodukovanou hudbu. Poté už byla 

připravena MhFK pod vedením svého uměleckého vedoucího Miloslava Bulína ke 

slavnostnímu koncertu. Před první skladbou od Františka Kmocha Hoj, vzhůru, 

pestrý sokole! byli přivítáni nejvzácnější hosté, mezi něž patřili kromě starosty města 

Víta Rakušana i senátor Pavel Lebeda a vedoucí Odboru školství, kultury a sportu 
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Městského úřadu Kolín Petr Kesner. Nejstarším a nejpřekvapivějším návštěvníkem 

koncertu byl devadesátiletý vnuk barona Hrubého z Jelení, který v Kmochově době 

vlastnil červenopečecké panství a pro Františka Kmocha mnohé znamenal. Byl 

milovníkem umění a stal se mecenášem a ochráncem kapelníka a jeho kapely. 

Jaromír Hrubý se rovněž pyšní titulem barona z Jelení a žil na zámku Morány. 

K přítomným promluvil starosta města a předal všem, kteří slaví letos výročí, pamětní 

listy zhotovené kolínským výtvarníkem Stanislavem Pokorným. Koncert končil 

pochodem Kolíne, Kolíne. Návštěvníci si ještě vytleskali přídavek v podobě pochodu 

Muziky, muziky. 

 

Martin Špinka končí na Městském úřadě Kolín 

Martin Špinka se rozhodl 30. března rezignovat na funkci vedoucího Odboru 

hospodářské správy Městského úřadu Kolín. Na radnici se pro něj žádný jiný post 

nenašel, a tak zde k 30. dubnu končí úplně. Důvodem jeho odchodu je zjištění, že 

Martin Špinka nepostupoval v souladu s vnitřními předpisy městského úřadu, což on 

sám také potvrdil. Odbor hospodářské správy, kterému dosud šéfoval, Rada města 

zrušila a schválila vznik nového oddělení hospodářské správy, které bude spadat 

pod Kancelář úřadu. 

 

Výstava o životním prostředí 

Již popáté pořádal Odbor životního prostředí a zemědělství Městského úřadu Kolín 

výstavu o životním prostředí. Proběhla ve dnech 18. až 21. dubna v prostorách 

Městského společenského domu. Vstupné bylo zdarma, a to ve všední dny od 9 do 

17 hodin a v sobotu od 9 do 12 hodin. Na programu byla přehlídka loveckých trofejí, 

laserová střelnice, živá i vycpaná zvířata, přednášky, poznávací soutěže, ukázky 

lovecké hudby, kovorytci a preparátor. Připraveny byly soutěže pro děti z mateřských 

i základních škol, a to z oblasti včelařství, rybářství, kynologie, nakládání s odpady, 

pozemkových úprav, dendrologie, ochrany ovzduší, lesnictví, ochrany vod 
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a myslivosti. Samostatnou soutěží byla střelba na laserové střelnici firmy S-servis 

bke, s. r. o., v níž 3 nejlepší střelci do 15 let získali poháry. Akce byla určena dětem 

i dospělým. 

 

Den Země s Arnikou 

Tábornický klub Arnika Kolín uspořádal v sobotu 21. dubna již posedmé akci 

s názvem Den Země. Koná se již tradičně v aleji lesoparku Borky v Kolíně. 

Dopoledne od 10 hodin proběhl úklid lesoparku. Sraz byl v kaštanové aleji - 

dobrovolníci dostali pytle, rukavice a na všechny odpadky byl na místě připraven 

kontejner. Odpoledne od 13 hodin začal hlavní program. Připraveno bylo mnoho 

ekologických her pro děti i dospělé. Nechyběly ani výtvarné dílničky. Návštěvníci si 

mohli nechat nakreslit obrázek na tvář, vyrobit si nějaký šperk. Menší návštěvníci si 

mohli zaskákat na velké trampolíně. Firma EKO-KOM přítomné seznámila s tříděním 

odpadu, k čemuž posloužilo také krátké divadelní představení. Ve 14 hodin pak měl 

Matěj Forst z RMK přednášku o Kolíně, od 15 hodin vystoupil Doc. Lukáš Jebavý 

s přednáškou na téma Etika chovu zvířat v ZOO a od 16 hodin se představil 

písničkář Pepa Nos. Návštěvníci viděli i živá zvířata, ukázku lidových řemesel a 

stánky s prodejem například medoviny, rakytníku, moštů, sýrů, trdelníku apod. 

Samozřejmě nechybělo občerstvení ani čajovna. 

 

Schwarzkopf Elite Model Look Česká republika 
v Kolíně 

19. dubna byl Kolín jednou ze zastávek castingů do soutěže Schwarzkopf Elite 

Model Look Česká republika 2012. Mohly se přihlásit všechny dívky ve věku 13 až 

22 let s výškou nad 170 centimetrů. Každá se zúčastnila osobního pohovoru 

s profesionály agentury Elite, obdržela dárky a některé z nich byly přímo v místě 

konání castingu před publikem nalíčeny a učesány. Vybrané dívky postoupí do 
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národního semifinále, které se uskuteční v červnu v Praze a kde bude vybráno 10 

finalistek soutěže Schwarzkopf Elite Model Look ČR 2012. Národní finále se 

uskuteční v září tohoto roku v Praze, světové finále pak v říjnu v Číně. 

 

V domě na Kollárově náměstí byla nalezena 
mrtvola 

Ve zchátralém domě na Kollárově náměstí byla 30. března nalezena mrtvola muže. 

V domě často přebývali bezdomovci. Mrtvola zde ležela asi týden, než byla 

nalezena. Policie musí nyní vyloučit cizí zavinění. Byla také nařízena soudní pitva. 

Dům dnes patří městu. Dříve jej využívala armáda. Nyní má být zbourán.  

 

V Kolíně vykradli preventivní vlak Českých 
drah 

Preventivní vlak Českých drah, který přijel se svým programem na kolínské nádraží, 

byl vykraden. Zloději rozbili okno u vagónu, který slouží jako kinosál, a ukradli zde 

kabely sloužící k připojení. Poté uvnitř vagónu rozstříkali hasicí přístroj. Právě 

kinovůz nabízel sestřih krátkých filmů a především reálné záběry následků 

železničních neštěstí. Kinovůz byl po svém vykradení pochopitelně mimo provoz, a 

tak diváci dostali od organizátorů DVD, které si mohou promítnout např. ve škole. 

Zajímavý zůstává fakt, že zloději neukradli projektor, DVD přehrávač, instruktážní 

materiály ani další cenné věci. Škoda podle odhadu posádky vlaku činí nejméně 25 

tisíc korun (za ukradené kabely a vyčištění vozu od prášku z hasicího přístroje). Akci 

Preventivní vlak pořádají České dráhy, Policie ČR, BESIP, Ministerstvo dopravy 

a Drážní inspekce. Je určena pro studenty i veřejnost. Program se opírá o promítání 

krátkých filmů a spotů s bezpečnostní tematikou. Vyhledávaným vagónem 
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v soupravě je i výstavní salonní vůz. Během jednoho týdne údajně navštíví program 

kolem 2 tisíc lidí. 

 

Třetina peněz z hazardu půjde na podporu 
sportu 

Město Kolín spolu se sportovními kluby podepsalo Memorandum o vzájemné 

spolupráci a podpoře ve financování sportovní činnosti. Dohoda má zajistit místním 

oddílům a sportovcům minimálně jednu třetinu výnosů, které v roce 2012 město 

obdrží cestou státního rozpočtu z výnosů loterií a her. Dosud peníze z hazardu na 

sportovní účely nechodily. Memorandum podepsali Věnceslava Hrabalová za 

Okresní tělovýchovné sdružení Kolín, Josef Těšitel za Českou obec sokolskou, Jiří 

Tuček jako předseda komise tělovýchovy a sportu Rady města Kolína a Jan Pospíšil 

jako místostarosta města Kolína. 

 

Soutěž o nejhezčí květinový ostrůvek 

Návštěvníci nákupního centra Futurum mohli během března hlasovat o nejhezčí 

květinový ostrůvek žáků kolínských základních škol. Podle spolupořadatelky soutěže 

Denisy Bílé hlasovala vedle rodin, tříd a škol také veřejnost. Zvítězila Základní škola, 

Mateřská škola a Praktická škola Kolín v Kutnohorské ulici se ziskem 1 524 hlasů. 

Základní škola Lipanská obdržela 1 138 hlasů, ZŠ Mnichovická 963 hlasy, ZŠ 

Bezručova a ZŠ Masarykova obě po 714 hlasech, ZŠ Ovčárecká 621 hlas, ZŠ 

Kmochova 445 hlasů a ZŠ Ovčárecká/Sendražice 129 hlasů. Vítězná škola 

převezme poukaz v hodnotě 10.000 korun. 
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V. KVĚTEN 

Návštěva lichtenštejnského prince Constantina 
v Kolíně 

 

Zleva tajemnice městského úřadu Dagmar Soukupová, radní Pavlína Havlíková, zastupitel Petr Chudomel, mluvčí úřadu Jiřina Holubová, 
radní Jan Hora a Boris Jančák, zastupitel Bohumil Herčík, místostarostové Tomáš Růžička a Jan Pospíšil, poslankyně PSP ČR Helena 
Langšádlová, starosta Vít Rakušan, Marie-Pii Kothbauer princezna Lichtenstein, Princ Constantin, zástupci velvyslanectví a ředitel muzea 
Vladimír Rišlink 

Ve čtvrtek 31. května nastala pro Kolín ojedinělá a sváteční událost, a to první 

návštěva Liechtensteinů na Kolínsku po roce 1945. Princ Constantin z Liechtensteinu 

v doprovodu Marie-Pii Kothbauer princezny Liechtenstein a velvyslankyně knížectví 

v ČR přijeli 31. května krátce před půl dvanáctou. Na hosty čekala před radnicí 

čestná stráž "Pánů z Kolína" v historických uniformách. Následně dorazil i starosta 

Vít Rakušan s řetězem starosty města na krku. Přivítání obou vzácných hostů se 

uskutečnilo v obřadní síni a účastnili se ho členové městské rady i poslankyně 

Parlamentu ČR Helena Langšádlová, ředitel nemocnice Petr Chudomel, ředitel 

muzea Vladimír Rišlink a prostředník setkání Pavel Juřík, předseda historického 

spolku Liechtenstein sídlícího v Kolíně. Po návštěvě radnice přišla na řadu prohlídka 
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chrámu sv. Bartoloměje a synagogy a následoval slavnostní oběd ve Ville 

Romantica. Delegace odpoledne pokračovala na Křečhoř k památníku bitvy u Kolína. 

Princ Constantin i paní velvyslankyně byli údajně návštěvou Kolína nadšeni. Město 

se jim moc líbilo, zaujala je obřadní síň radnice, synagoga, chrám sv. Bartoloměje 

a opravené náměstí. Příjemně je překvapila čestná stráž Pánů z Kolína. Při obědě se 

hovořilo o možnosti spolupráce v oblasti kultury a školství. Oba vzácní hosté byli 

překvapeni i okolní krajinou a též zámkem v Radimi. 

 

Dvoudenní mezinárodní konference Politická 
kultura mocenských elit v éře globalizace 

Na kolínské Vysoké škole politických a společenských věd Academia Rerum Civilium 

se ve dnech 3. a 4. května 2012 konala mezinárodní konference Politická kultura 

mocenských elit v éře globalizace. Konference byla věnována životnímu jubileu 

profesora Emanuela Pecky. Tomu se dostalo v úvodu blahopřání jak od hejtmana 

Středočeského kraje Davida Ratha, tak od starosty města Kolína Víta Rakušana. 

Konference se zúčastnily vědecké kapacity z oborů politologie, filozofie, sociologie 

a ekonomie z Česka, Slovenska, Polska a Maďarska. Jednalo se o největší 

středočeské vědecké symposium. 

 

Oslavy 100 let FK Kolín 

V sobotu 26. května se od 15 hodin v sále Městského společenského domu v Kolíně 

konalo slavnostní shromáždění u příležitosti oslav 100 let od založení fotbalového 

klubu Sparta Kolín. Už v půl třetí odpoledne byli čestní hosté přijati starostou Vítem 

Rakušanem v obřadní síni kolínské radnice. Během akce došlo nejen na vyhlášení 

fotbalisty století Sparty Kolín, jímž se stal Jaroslav Košnar, který hrál za 

Československo na mistrovství světa ve Švýcarsku v roce 1954, ale i fotbalisty 

půlstoletí i na předání čestného členství fotbalového oddílu. Dále bylo předáno 
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ocenění hráčům, kteří se v minulosti či v současnosti dostali až do nejvyšší soutěže, 

jmenovitě např. Josefu Jebavému, Janu Flachbartovi, Jiřímu Antošovi, Tomáši 

Michálkovi, Františku Ševinskému, Davidu Brunclíkovi či Tomáši Frejlachovi, 

a trenérům mládeže a dospělých. Na akci také zatančily taneční skupiny Srdíčko 

a CrossDance i mužská pohybová skupina Rasputin. Nejlepší dárek ke stému výročí 

si však připravil klub sám, a to svým postupem z divize do České fotbalové ligy, což 

je třetí nejvyšší fotbalová soutěž v České republice. Stalo se tak poté, co fotbalisté 

FK Kolín po úspěšné sezóně opanovali první místo divizní tabulky. 

 

Městská knihovna Kolín získala automobil 
a sto tisíc korun 

 

Městské knihovně Kolín se podařilo uspět se svým projektem „Moudré a kultivované 

stáří“ v v grantovém řízení Podpora regionů 2012 zaštítěném Nadací ČEZ a získala 

tak 100 tisíc korun na rozvoz knih starším a imobilním občanům. Projekt podpořilo 

i vedení města a spolu s automobilkou TPCA věnovalo knihovně dvoumiliontý vůz 
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vyrobený v Kolíně. Fialový Peugeot 107 s nálepkami knihovny, města a dalších 

partnerů se poprvé rozjel dovážet knihy hned 2. května. Tuto službu poskytuje 

kolínská knihovna zdarma v rámci čtenářského poplatku. Slavnostní předání 

automobilu a šeku na sto tisíc se konalo 2. května na Karlově náměstí v Kolíně za 

účasti ředitele knihovny Pavla Kárníka, starosty města Víta Rakušana, radního Jana 

Hory a zástupců Nadace ČEZ a automobilky TPCA. 

 

Den záchranářů 2012 

 

V úterý 8. května se v Kolíně uskutečnil už 16. ročník tradičního Dne záchranářů. V 

předvečer slavili hasiči 145 let od založení a 70 let profesionálního sboru. Slunečné 

a teplé počasí přilákalo tisíce návštěvníků. Ráno projela městem historická technika, 

která se potom spolu s moderní hasičskou technikou sjela na Karlově náměstí. Zde 

se tentokrát představily hasičské žebříky. Kromě hasičských aut všeho druhu a stáří 

byly na náměstí k vidění i policisté či záchranáři. Jen hasičů se v Kolíně pohybovalo 

na 165. Dějištěm dnes už tradiční akce však nebylo jen Karlovo náměstí. Stejně jako 
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každý rok došlo i letos k uctění Dne vítězství u pomníku v Sokolské ulici za zvuků 

státní hymny a účasti vedení města. Další část programu probíhala ve vojenském 

prostoru v Třídvorské ulici, kde si mohli návštěvníci na vlastní kůži vyzkoušet jízdu 

obrněným vozidlem a prohlédnout si exempláře vojenské techniky. Na Kmochově 

ostrově pak byly k vidění historické hasičské stříkačky, sněžná záchranářská vozidla 

z hor, dále ukázky techniky na řece Labi, psovodi a další atrakce. V amfiteátru se pak 

vystřídali Kapři, mažoretky, Kolínský Big Band a Elvis Presley Revival. Celý den pak  

zakončil ohňostroj nad Kmochovým ostrovem. 

 

Výstava o Františku Kmochovi 

Ve čtvrtek 10. května byla v kolínském regionálním muzeu zahájena výstava 

věnovaná Františku Kmochovi ke stému výročí jeho úmrtí. Výstavu zahájila Městská 

hudba Františka Kmocha, která před chrámem sv. Bartoloměje zahrála několik jeho 

pochodů. Úvodní řeč přednesl ředitel muzea Vladimír Rišlink. Autory expozice jsou 

manželé Jouzovi. Výstava je koncipována nejen s důrazem na osobnost Františka 

Kmocha, ale i na jeho tradici, kterou dodnes rozvíjí řada spolků. Na výstavě bylo 

možné vidět notové zápisy, fotografie, plakáty, pozvánky, taktovku i interiér 

kapelníkova pokoje. 

 

„Krev Tudorovců“ 

Akce jako již tradičně začala průvodem kostýmovaných postav, tentokrát z doby 

alžbětinské, na Karlovo náměstí. Akci Krev Tudorovců představila kolínská skupina 

historického šermu Páni z Kolína. Na Karlově náměstí se odehrály souboje a také 

vystoupení renesanční hudby, kde dominovaly skotské dudy. Bitva tentokrát 

probíhala v době vlády Jindřicha VIII. Dva klíčové boje na bosworthském poli a u 

Bologne připravil Miroslav Horáček, který je vedoucím skupiny Páni z Kolína. Plocha 

jízdárny se stala anglickým dvorem doby alžbětinské a připomněla i ležení vojáků 
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u Bologne. 220 účinkujících i 1 200 diváků si bitvu náramně užilo. Náklady na akci se 

vyšplhaly na 130 tisíc korun. Za vstupné pak diváci dali 100 korun. 

 

Pekárek nepravomocně odsouzen na 6 let vězení 

Krajský soud v Praze vyměřil 6 let odnětí svobody bývalému kolínskému 

místostarostovi Romanu Pekárkovi, který si podle obžaloby řekl o miliónový úplatek 

za výhodnější prodej městských pozemků. Podnikateli Petru Ličkovi, který měl 

Pekárkovi úplatek nabídnout, soud vyměřil roční vězení. Rozsudek však zatím není 

pravomocný. 
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VI. ČERVEN 

70. výročí transportů kolínských Židů 

 

Rabín Goldstein odhaluje pamětní desku na ZŠ Ovčárecká 

Na letošní rok připadlo pro Kolín jedno smutné výročí. Uplynulo přesně 70 let od 

zahájení transportů kolínských Židů do terezínského ghetta a následně do 
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vyhlazovacích koncentračních táborů. Vzpomínková akce se uskutečnila od čtvrtka 

14. června do soboty 16. června.  

Čtvrteční den patřil zahájení výstavy Léta žalu a strastí věnované vzpomínkám 

kolínských Židů na oběti holocaustu. Výstava je uspořádána po panelech, každý z 

nich představuje tragický osud či osobní vzpomínku některého z kolínských Židů na 

holocaust. Výstavu připravilo Regionální muzeum v Kolíně ve spolupráci se Státním 

okresním archivem v Kolíně a Městskou knihovnou Kolín. Autory výstavy jsou 

Ladislav Jouza, Jaroslav Pejša a Miroslava Jouzová. Výstava vzbudila u návštěvníků 

značný ohlas a mnozí vycházeli z prostor synagogy s patrným pohnutím ve tváři. 

Cílem páteční rekonstrukce bylo přiblížit účastníkům průběh deportací. Prvním 

bodem programu se tak stala 6. ZŠ Kolín v Ovčárecké ulici, která tehdy sloužila jako 

centrální shromaždiště kolínských Židů. Po proslovech rabína Goldsteina, starosty 

města Kolína Víta Rakušana a dojemném výčtu jmen transportovaných dětí z úst 

nynějších žáků základní školy došlo v atriu školy k slavnostnímu odhalení pamětní 

desky rabínem Goldsteinem. Deska připomíná rok 1942 a jeho pohnutou historii. Ze 

základní školy v Ovčárecké ulici se hosté přesunuli na vlakovou zastávku Kolín–

Zálabí, odkud byli kolínští Židé transportováni. Závěrečná část vzpomínkové akce 

pak proběhla na novém židovském hřbitově na kolínském Zálabí.  

V sobotu se v kolínské synagoze konala šábesová bohoslužba přístupná veřejnosti 

pod vedením rabína Andrewa Goldsteina z Londýna. Ten při ní předčítal z části 

původní kolínské Tóry, která byla pro tento účel zpět do Kolína dovezena až 

z Arizony. Následně po této modlitbě byli zástupci židovské obce pozváni na setkání 

s vedením města do atria kolínské radnice. Bezprostřednost a uvolněnou atmosféru 

setkání, byť za tak smutným účelem, jako jsou vzpomínkové akce na transporty Židů, 

lze doložit i tím, že když se hosté dozvěděli, že starosta města Kolína Vít Rakušan 

v ten den slaví narozeniny, začali mu všichni sborově zpívat „Happy Birthday to 

You!“. 

Mezi vzácnými hosty nechyběli zástupci z Izraele, Anglie, Spojených států, 

Švýcarska či Rakouska. Mezi nimi jmenujme například Hanu Grienfield, autorku 

knihy Z Kolína do Jeruzaléma, s manželem Murrayem Grienfieldem, majitelem 

izraelského nakladatelství Gefen Publishing House, který mj. projevil zájem vydat 
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knižně výše zmíněnou výstavu připomínající osudy kolínských Židů, dále např. Irenu 

Ravelovou, sestru výše zmíněné Hany Grienfield, nebo Ishku Lichter, propagátorku 

Kolína ve Spojených státech. Z politických špiček se akce zúčastnili také zástupci 

americké ambasády, jmenovitě Liz Nakian, zástupkyně ředitele Kanceláře pro 

záležitosti holocaustu. Mnoho zástupců mezi hosty pak představovali potomci 

transportovaných kolínských Židů.  

Rabín Andrew Goldstein, narozený ve Warwicku, vyrůstal v Birminghamu a byl 

aktivní ve zdejší liberální synagoze. Vysvěcen byl roku 1970 na Leo Baeck College 

a od té doby působil jako rabín v liberální synagoze Northwood and Pinner na okraji 

Londýna. Od roku 2008 je zde emeritním rabínem, post hlavního rabína převzal jeho 

syn Aaron. Rabín Goldstein inicioval v roce 1979 spojení své kongregace 

s československými Židy a vedl mnoho skupinových návštěv do Česka a Slovenska 

po sametové revoluci. Pomohl v těchto zemích rozvíjet liberální judaismus 

a vystupoval jako poradní rabín pro kongregace v Praze, Brně a Bratislavě. Je 

předsedou Evropské rady Světové unie progresivního judaismu. „Jezdím do Kolína 

už třicet čtyři let a vidím, jak se město mění v mnoha směrech. Ať už je to 

architektura, stav budov či obchody, zkrátka všechno je dnes jiné a nesrovnatelné 

s dobou komunismu. Stejně tak sleduji kladný vývoj vztahu k židovské komunitě, což 

je úžasné. Zejména poslední dva starostové, starosta Buřič a nyní starosta Rakušan, 

jsou pozitivně nakloněni záchraně židovského dědictví,“ shrnul své pocity z návštěvy 

Kolína rabín Andrew Goldstein. 

Michael Heppner, další významný zástupce liberální synagogy Northwood a Pinner,  

se též aktivně podílel jako člen této židovské kongregace na rozvíjení vztahů 

s českými židovskými obcemi a především pak s Kolínem jakožto místem 

s fascinujícím židovským dědictvím, avšak bez žijících Židů, s veškerou pamětí 

spočívající na místních židovských hřbitovech. Byl v podstatě první, kdo v roce 1978 

objevil zašlou slávu kolínské židovské tradice. První návštěvu 5. března 1979 

uskutečnil sám. Bez jakýchkoliv map a turistických průvodců došel na základě 

poptání až k zamčenému starému židovskému hřbitovu, kde pořídil skrze bránu pár 

fotografií, s nimiž se pak vracel zpět za rabínem Goldsteinem. 

Jak se Vám v Kolíně líbí a jaké jsou Vaše zkušenosti s kolínskými obyvateli? 
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„Poprvé jsem do Kolína přijel v roce 1979 a navštívil jsem ho už mnohokrát a myslím 

si, že Kolín je jedním z mých domovských měst. Nikdy jsem moc nemluvil česky, ale 

kdykoliv jsem sem přijel, cítil jsem se tu jako doma. Lidé říkají, proč jezdíš do Kolína? 

Mám zde rodinné pouto a cítím se tu jako doma. A dále jsem rád, že má i naše 

kongregace velmi blízké spojení s Kolínem a nadále se velmi pozitivně rozvíjí. 

A znám spoustu lidí z Ameriky a z Anglie, kteří mají taktéž velmi úzké vazby na 

Kolín. Minulý týden tu byla velká skupina z Chicaga, ještě předtím velká skupina 

z Los Angeles.“ 

Je v tomto směru Kolín celosvětově známý? 

„Ne celosvětově, ale mám čtyřicet židovských kongregací, které mají určité spojení 

s Kolínem. A postupem let si mnoho, mnoho z nich uvědomilo, jak důležité to je. 

Dnes už nejsou Židé, kteří by v Kolíně zůstali, a tak mnoho Kolíňáků Židy nikdy 

nepotkalo a jediná cesta, jak by zde mohl přetrvávat vliv židovské kultury, je udržovat 

živé ono šestisetleté dědictví života Židů v Kolíně. Myslím, že to je důležité. Šest set 

let tu žili.“ 

Třebíč je například pod ochranou UNESCO, ale Kolín nikoliv. Nemyslíte si, že Kolín 

je do jisté míry i důležitější než právě Třebíč? 

„Já myslím, že to je politické rozhodnutí. Kolín je také historicky důležitý, protože 

zdejší komunita byla jedna z nejstarších a největších. Ale myslím, že zde chybí právě 

architektura. Ačkoliv je židovská čtvrť velmi krásná, tak přece jen Třebíč, Telč nebo 

Český Krumlov nelze s Kolínem plnohodnotně srovnávat.“ 

Sousední Kutná Hora například také… 

„Kutná Hora má jen skromné židovské dědictví, přitom je to velmi zajímavé město. 

Kolín naopak má velmi důležité židovské památky a historii, ale není tak zajímavý 

jako Kutná Hora, především tedy architektonicky. To je ten problém. A tak je na nás 

udržovat to spojení mnoha kongregací s Kolínem a dělat jej pro ně zajímavým, aby 

sem jezdily a své zážitky předávaly dalším.“ 
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Oslavy 100 let českého skautingu 

 

Rok 2012 byl významný také tím, že si v něm skauti připomínali 100. výročí svého 

vzniku. Slavilo se na mnoha místech republiky a ani Kolín nebyl výjimkou. Zde se 

oslavy pod záštitou starosty města Kolína Víta Rakušana, ministra zahraničí ČR 

Karla Schwarzenberga, kardinála Dominika Duky a IV. velkopřevora Vojenského 

a špitálního řádu sv. Lazara Jeruzalémského  J. E. Jana hraběte Dobrzenského 

z Dobrzenicz odehrály ve dnech 15. a 16. června a nesly se v duchu hesla „Bez drog 

a alkoholu“, a tak se hostům čepovalo jen nealkoholické pivo a limonády. Akce měla 

dvě roviny, a to skautskou v podobě setkání skautů z celé republiky i ze zahraničí 

a rovinu pro veřejnost v podobě hudebních koncertů, kde docházelo k setkávání 

skautů s nejširší veřejností. Program byl odstartován v pátek odpoledne na Karlově 

náměstí před kolínskou radnicí projevy starosty Víta Rakušana, senátora Pavla 

Lebedy a vůdce 1. střediska Kolín Jana Hory a vztyčením vlajek za zvuků státní 

hymny České republiky. Večer se pak u altánu na Kmochově ostrově uskutečnil 

koncert kolínské kapely Kapři. Sobotní program zahájil dětský den v režii skautů 

s cílem co nejvíce přiblížit činnost skautů veřejnosti a hravou formou zaujmout děti. 
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Odpoledne pak byli skauti slavnostně přijati na radnici starostou města Kolína Vítem 

Rakušanem. Hlavní částí programu byl koncert na Kmochově ostrově, kterým celé 

oslavy vrcholily. Jeho zahájení za přítomnosti poslankyně Parlamentu České 

republiky Heleny Langšádlové přihlíželi hosté nejen kolínští, ale také z partnerských 

měst. Samotné zahájení přilákalo jen hrstku návštěvníků, většinu diváků tvořili skauti 

a pozvaní hosté. Spirituál Kvintet, Ivan Hlas a Wabi Daněk už zaznamenali o poznání 

vyšší návštěvnost. Oslavám přálo i počasí, a tak lze spolu s dobrým pocitem 

zúčastněných konstatovat, že Kolín oslavil 100. výročí skautingu důstojně. 

 

255. výročí bitvy u Kolína 

Týden po festivalu Kmochův Kolín, tedy 15. až 17. června, se již tradičně uskutečnila 

vzpomínková akce na počest výročí bitvy u Kolína (1757). Letošní ročník se odehrál 

na území obcí Křečhoř, Nová Ves I, Svojšice a Krychnov. Historické regimenty 

zahájily vojenské ležení u Křečhoře v pátek odpoledne. Ve 21 hodin napochodovala 

vojska do Nové Vsi I a zúčastnila se mše usmíření. V sobotu v 11 hodin pak proběhl 

pochod ze Svojšic do Krychnova, kde došlo k vypálení slavnostní salvy. Hlavní 

sobotní program započal u památníku na Křečhoři v 15 hodin slavnostním nástupem. 

Až do 22.30 hodin zde probíhal program, během nějž bylo možné spatřit vojenské 

ukázky, slavnostní salvy, představení divadelní společnosti či vojenské ležení. 

Nedělní program pak byl zahájen u památníku v 10 hodin mší svatou a ve 12 hodin 

celá vzpomínková akce skončila. 

 

Den otevřených dveří kolínského letiště 

V sobotu 16. června proběhl od 11 hodin na kolínském letišti Den otevřeného letiště 

pořádaný Aeroklubem Kolín. Nad kolínským letištěm byl k vidění i přelet vojenských 

letounů JAS-39 Gripen. Na ploše letiště bylo možné spatřit cvičný letoun Texan T-6, 

který se užíval za 2. světové války. Pro kolínský Den otevřeného letiště ho zapůjčil 

soukromý sběratel. Nechyběl ani bývalý policejní vrtulník BO-105. Nejen samotná 
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technika, ale také seskoky parašutistů, akrobacie kluzáků a představení víc než 20 

letounů Aeroklubu Kolín a dalších spřátelených letišť zpestřily program celého dne.  

V doprovodném programu se představila asi stovka účinkujících: šermířská 

společnost Poprávu, finalistky talentové soutěže Miss Polabí 2012, taneční skupiny 

NGS, CrossDance, DC Glow, Inferno, Kolíňáček, studio Bohemia, Let's dance. 

 

Grant od TPCA na oživení Kmochova ostrova 

Město Kolín získalo prostřednictvím grantového programu TPCA Partnerství pro 

Kolínsko 700 tisíc Kč na projekt s názvem „Sejdeme se na ostrově“. Jeho cílem je 

vybudování cykloodpočívadla a piknikového místa pro veřejnost. Prostor má být 

vybaven lavicemi se stoly, lavičkami, altánkem, stojany na kola, odpadkovými koši, 

infotabulemi a malým ohništěm pro grilování. Součástí by mělo být také osvětlení 

areálu a dále výroba a umístění přístavního můstku pro kotvení malých plavidel na 

Kmochově ostrově. Měl by být plovoucí o rozměrech 19,9 x 1,5 metru, upoutaný ke 

břehu a s břehem spojený pohyblivou lávkou a vybavený prvky pro vyvazování lodí. 

K dispozici bude vodovodní a elektrická přípojka. Celkové náklady na projekt činí 

1.261.474 Kč.  

 

Vysvědčení 

V pátek 29. června převzali z rukou svých třídních učitelů žáci a studenti základních 

a středních škol ohodnocení své celoroční školní práce v podobě vysvědčení. Ani 

Kolín pochopitelně nebyl výjimkou, a tak byli v tento den po městě k vidění 

slavnostně oblečení chlapci a dívky třímající v rukou nejrůznější květiny pro své třídní 

učitelky a učitele. Někteří z nich měli po převzetí vysvědčení důvod k oslavě, jiní 

raději domů příliš nespěchali. Pro všechny však tento den znamenal začátek letních 

prázdnin. 
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VII. ČERVENEC 

Zemřel Pavel Tkadlec, výrazná osobnost Kolína 
90. let 

Pavel Tkadlec, předseda Klubu královského města Kolína, zemřel po krátké těžké 

nemoci 10. července 2012 ve věku nedožitých 66 let. Patřil k významným kolínským 

postavám začátku 90. let. Mnohé inspiroval a podněcoval k dalším krokům. Byl 

jedním z prvních, kdo upozorňoval na hodnoty spojené s historií Kolína a jeho 

kulturním dědictvím. Byl gentlemanem anglického typu, bylo mu vlastní aristokratické 

vystupování, měl ale pochopení i pro hrabalovské pábení. Byl to on, kdo pro Kolín 

znovuobjevil duchovně i intelektuálně podnětné dílo rodáka a exilového spisovatele 

Petra Dena. Větší část svého života zasvětil jako pedagog práci s dětmi. Sám sebe 

ovšem považoval také za věčného studenta. Poslední roky života se věnoval studiu 

filozofie. I přes svůj pokročilý věk pravidelně usedal do lavic Filozofické fakulty 

Univerzity Karlovy. Zajímala ho teorie lidského poznání stejně tak jako historie 

filozofie. 

 

Soutěž modelů plachetnic na Sandberku 

Tři desítky velkých modelů rádiem řízených historických plachetnic se 12. až 15. 

července utkaly na Sandberku. Klub lodních modelářů Kolín pořádal veřejnou soutěž 

pro plachetnice třídy NSS. Modely této třídy jsou věrnými zmenšeninami plachetnic. 

Soutěž se v Kolíně konala již potřetí. Zájem soutěžících i diváků překonal předešlé 

dva ročníky. Nejvzdálenějším účastníkem byl letos Peter Kozák z Prievidzy, člen 

modelářského klubu v Bojnici. K vidění byly Alfa Romeo III, Shamrock 5, Endeavour 

aj. Na jejich paluby modeláři často umísťují i členy posádky. K nejnovějším 

představeným modelům patřil kutr Joly Brise, který byl vyhlášen nejhezčí lodí 

setkání. Největším modelem setkání se stal Lulworth s délkou na vodní hladině 1,3 

metru, plochou plachet 2 metry a váhou 30 kilogramů. Nedělní závěrečnou regatu 

bez rozdílů tříd a koeficientů vyhrál Petr Bašek s lodí Atlantis z klubu Admirál 



46 

 

Jablonec nad Nisou, na druhém místě skončil jeho klubový kolega Miloš Jakubík 

a třetí příčku obsadil Peter Kozák z klubu lodních modelářů Bojnice. 

 

 

VIII. SRPEN 

Na sv. Bartoloměje Kolín slavil tradiční 
posvícení 

Na sv. Bartoloměje se v Kolíně konalo tradiční posvícení. První den, tedy ve čtvrtek 

23. srpna, fungovaly atrakce za poloviční vstupné. Atrakce pod novým mostem 

přilákaly především náctileté a romské spoluobčany. Starokolínská ulice 

z Masarykova mostu letos už zdaleka nebyla zaplněná stánky tak, jak tomu bývalo 

v předchozích letech. Atrakce byly téměř stejné jako loni. Novinkou letoška byla 

pirátská loď a také cirkus pro děti. V Kolíně byla i zajímavá atrakce s názvem techno. 

Vstup na nejdražší adrenalinovou točící atrakci K2 stál 100 korun. Největší 

návštěvnost zaznamenali provozovatelé atrakcí v neděli a na pondělní zlatou. 

Poslední den posvícení se konal na náměstí trh. Ten byl tradičně hojně navštíven, 

ale sortimentem se od ostatních výročních trhů nijak zásadně nelišil. 

 

Venkovní bazén Vodního světa ukončil letní 
sezónu 

Venkovní areál Vodního světa Kolín ukončil letošní sezónu. Čtvrtek 30. srpna byl 

také posledním dnem, kdy se mohli návštěvníci vykoupat v otevřeném bazénu. Se 

změnou letní sezóny na podzimní začal od 1. září pravidelný provoz sauny. 
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IX. ZÁŘÍ 

Pietní akt u příležitosti 70 výročí úmrtí 
Václava Morávka 

V pondělí 10. září se pietního aktu u pamětní desky brigádního generála in 

memoriam Václava Morávka v Kolíně účastnili předsedkyně Poslanecké sněmovny 

ČR Miroslava Němcová a 1. místopředseda Senátu Poslanecké sněmovny ČR 

Přemysl Sobotka. Mezi hosty byli dále přítomni ministr vnitra Jan Kubice, ministr 

spravedlnosti Pavel Blažek, náměstek ministra obrany Libor Karásek, pražský 

primátor Bohuslav Svoboda, vojenští diplomaté z USA, Velké Británie a Německa 

a pochopitelně generalita Armády ČR v čele s náčelníkem generálního štábu Armády 

ČR generálporučíkem Petrem Pavlem. Letošní pietní akt se konal u příležitosti 

70. výročí úmrtí Václava Morávka. Ve víc než hodinovém programu zakončeném 

hymnami České a Slovenské republiky zaznělo šest projevů. Ty uzavřel kolínský 

starosta Vít Rakušan, který označil Morávka za jednoho největších rodáků 

a poděkoval Společnosti Václava Morávka za to, že pomáhá udržovat paměť města. 
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Gurmánfest na Karlově náměstí 

 

Potřetí se v Kolíně konal mezinárodní regionální festival Gurmánfest. Návštěvníků 

dorazilo na několik tisícovek. Akci pořádal Středočeský kraj. O zahájení se postaral 

průvod s kuchaři, mažoretkami a Městskou hudbou Františka Kmocha. Největší 

zájem vyvolal stánek s maďarskými uzeninami, kde šel nejvíc na odbyt uherský špek 

a maso z maďarského bagouna. Velice oblíbený byl také guláš z Jakutska za 

50 korun nebo sladké zákusky nabízené učni. K pití se dalo sehnat i pšeničné pivo 

za 40 korun, víno a burčák. Atmosféru dobarvila staropražská kapela Frajeři 

z galerky či místní pánská taneční skupina Rasputin. Jedním z vrcholů dne bylo 

vystoupení Petra Koláře. Mezi hudebními produkcemi pak byli vyhlašováni vítězové 

jednotlivých soutěží. Pohár šéfkuchaře získal profesionální kuchař Pavel Sasík a na 

další cenu dosáhla Střední odborná škola a odborné učiliště Kutná Hora. Celým 

dnem provázela Adéla Gondíková. Soutěž příchozích o nejoriginálnější štrúdl vyhrála 

Růžena Homolová z Ratboře, druhá skončila Kolíňačka Marcela Illková. Zvláštní 

cenu získali maďarští kuchaři z Detkyvad Kft za zvěřinové speciality. Druhým 

vrcholem dne pak bylo vystoupení Věry Špinarové. Zahráli také skotští dudáci. 
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Kolín se s krajem dohodl o fungování gymnázia 

Spory mezi městem Kolín a Středočeským krajem ohledně kolínského gymnázia 

skončily. Krajská rada odsouhlasila roční nájemné ve výši 1 milion korun včetně daně 

z přidané hodnoty. Město však musí celou částku investovat zpět do školy. Původně 

si město chtělo z nájmu ponechat čtvrtinu, ale vzhledem k tomu, že do budovy 

gymnázia město stejně investuje více než milion ročně, bylo od tohoto požadavku 

upuštěno. 

 

Do Kolína za medvědy od Kolína 

Spolek přátel medvědů od Kolína uspořádal v sobotu 15. září turistické procházky 

s medvědem Do Kolína za medvědy od Kolína. Start byl na Medvědí louce 

v kolínských Borkách. Každý účastník měl s sebou svého medvěda. Startovné 

s medvědem bylo 20 korun, bez medvěda 40 korun. Pro cyklisty byla připravena trať 

dlouhá zhruba 45 kilometrů, pro bruslaře přibližně 20 kilometrů, pro pěší asi 15 a 25 

kilometrů, pro děti cca tříkilometrová trasa městem. 

 

V Kolíně se konal malý Oktoberfest 

První ročník Oktoberfestu přilákal 28. září desítky lidí. U stanu s kapacitou 150 lidí 

bylo plno, další posedávali i na kašně a v restauraci U Tří pírek, která akci pořádala. 

Stylově oblečený personál nabízel německé fest pivo, ale k dostání byla i piva 

tuzemská. V Kolíně se litr piva Paulaner čepoval za 120 Kč, půllitr za 65 korun. 

K tomu vepřové koleno se zelím, sekaná, preclíky z louhovaného těsta, bavorská 

klobása či šunka. K poslechu a dokreslení atmosféry hrála i hudba.  
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Páni z Kolína se zúčastnili rekonstrukce bitvy 
v Polsku 

Regiment Pánů z Kolína v sobotu 15. září účinkoval před 5 tisíci diváky při historické 

slavnosti dobývání pevnosti v polském Kozle. Bitvy se účastnilo víc než 200 vojáků 

a skoro 20 děl. Velitel Mirek Horáček ocenil dobře zvládnutou organizaci slavností 

i přispění města. Z rukou starosty přijal pamětní listy a mince pro všech 10 vojáků 

kolínské jednotky. 

 

Restaurace v Kouřimské ulici definitivně 
skončila 

Restaurace v Kouřimské ulici čp. 9b byla definitivně uzavřena. Město Kolín jako 

vlastník nebytových prostor vypovědělo jejímu provozovateli smlouvu. Už 

v předešlých letech mělo město snahu provozovateli restaurace vypovědět smlouvu, 

protože častokrát dlužil za nájem a opakovaně žádal o slevu z nájmu. Dlužnou 

částku nakonec nájemník vždycky uhradil. Tentokrát už ale městu trpělivost došla, 

a tak restaurace končí. 

 

V Kouřimské ulici otevřena Zahrádka pod věží 

Ve středu 26. září otevřela Diakonie Čáslav v Kouřimské ulici letní venkovní kavárnu. 

Kavárna je umístěna na dvoře historického domu, odkud se naskýtá nečekaně 

ohromující pohled na průčelí s věžemi chrámu sv. Bartoloměje. Kavárna má sloužit 

jako komorní odpočinkové místo uprostřed města. Nově upravený dvůr je zkrášlen 

okrasnými keři a květinami a je vybaven zahradními lavičkami. Kavárnu tvoří dřevěný 

přístřešek s barem a několika stolky. Hosty v kavárně obsluhují klienti diakonie 

s lehčím mentálním a kombinovaným postižením. Ceny za nápoje jsou spíše 
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symbolické. V sortimentu má Zahrádka pod věží třeba i kofolu, džus, víno a drobné 

pochutiny jako věnečky či arašídy. V prostoru se také počítá s tematickými akcemi 

a večerním využitím. Kavárna mohla vzniknout díky grantu TPCA - Partnerství pro 

Kolínsko a mnoha dalším sponzorům a dobrovolníkům. 

 

Kolín si z Knihovnického happeningu přivezl 
putovní pohár 

Knihovnický happening se v letošním roce konal v Písku a účastnilo se ho přes 200 

knihovníků z celé republiky. V doprovodných soutěžích se podařilo zvítězit 

soutěžnímu týmu ze středních Čech, za který soutěžily i dvě kolínské knihovnice. 

Spolu s vítězstvím přivezly do Kolína i putovní pohár, který bude následující rok 

zdobit kancelář ředitele Městské knihovny v Kolíně Pavla Kárníka. Příští Knihovnický 

happening se bude konat 20. a 21. září 2013 v Kolíně. Svaz knihovníků 

a informačních pracovníků tak nejen ocenil výborné výsledky Městské knihovny 

Kolín, ale happening bude i připomínkou 140. výročí založení kolínské knihovny.  

 

 

X. ŘÍJEN 

Kolín má svého krajského zastupitele 

Starosta města Kolína dokázal jako jediný Kolíňák proklouznout z voleb až do 

zastupitelstva Středočeského kraje. Podařilo se mu to na základě 3 349 

preferenčních hlasů, což činilo 8,17 % v rámci kandidátky TOP 09, kde za hnutí 

Starostové a nezávislí kandidoval. V Kolíně tato politická strana krajské volby vyhrála 

se ziskem 23,61 % následována ČSSD s 21,99 %, třetí skončila KSČM se ziskem 

19,84 % a s odstupem pak ODS s 11,32 % hlasů. V rámci celého kraje zvítězila 

ČSSD těsně před KSČM a ODS. TOP 09 obsadila s odstupem čtvrté místo. 
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K interpretaci výsledků krajských voleb ve středních Čechách přikládám vlastní 

komentář: „Důvodem takovéhoto výsledku voleb a drtivého vítězství levice je do jisté 

míry i fakt, že část pravicového voličstva zůstala doma, neboť volební účast se oproti 

volbám 2008 snížila ve Středočeském kraji o 40 tisíc voličů. To kupříkladu 

představuje letošní zisk TOP 09 a Starostů v našem kraji. Volební účast se tak ve 

středních Čechách snížila o cca 10 %. Ale není to jediný důvod. Dalším důvodem je 

i samotný, až překvapivý nárůst voličstva KSČM. Ta si oproti minulým 54 600 hlasům 

polepšila na 72 tisíc hlasů. To je nárůst o 17 400 hlasů, tedy zhruba o celou třetinu. 

Naproti tomu sociální demokracie si pohoršila z téměř 140 tisíc hlasů na cca 76 tisíc, 

což je ztráta více než 45 % voličstva. ODS pak dokonce ze 130 tisíc na 64 tisíce, což 

je ztráta více než poloviny voličů. Pravda, občanským demokratům jistě jejich voliče 

částečně ubrala TOP 09, která v době minulých krajských voleb ještě neexistovala. 

Zvýšilo se i množství propadlých hlasů, tedy hlasů, které voliči dali stranám, jež se do 

zastupitelstva nakonec nedostaly, protože nepřekročily pětiprocentní klauzuli. Tento 

počet je letos cca 100 tisíc hlasů z celkových 350 tisíc, což činí téměř 30 %. V roce 

2008 to však bylo jen 50 tisíc hlasů ze 400 tisíc platných hlasů, což bylo pouze cca 

12,5 %. Tento trend je patrný už od předloňských parlamentních voleb, kdy lidé více 

než kdy dříve volili spíše malé strany, a trvá dodnes. Podtrženo sečteno, za 

výsledkem stojí jednak nízká volební účast, především pak u mladých a pravicových 

voličů, jednak příklon voličů ke KSČM, zřejmě jako protest proti dosud vládnoucím 

stranám napříč spektrem, a zároveň odklon voličů od ODS a ČSSD, v případě ČSSD 

nejspíše právě ke komunistům, v kombinaci s větší a rovnoměrnější rozprostřeností 

podpory voličů více politickým stranám. To ale ve výsledku vede k výrazně vyššímu 

procentu de facto propadlých hlasů ve prospěch stran, které nakonec stejně 

nepřekročily minimální pětiprocentní hranici nutnou pro zisk mandátu v krajském 

zastupitelstvu, a tak zůstaly mimo hru.“ 
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Ministr zahraničí Karel Schwarzenberg 
navštívil Kolín 

Na pozvání TOP 09 Kolín přijel na návštěvu Kolína 6. října 2012 ministr zahraničních 

věcí Karel Schwarzenberg. Před budovou radnice ho uvítali starosta města Vít 

Rakušan, místostarosta města Jan Pospíšil i ředitel knihovny Pavel Kárník. U vchodu 

do radnice byl přivítán historickou skupinou „Páni z Kolína“  a došlo k předání 

zvacího dopisu na 23.8.-24.8.2013, kdy proběhnou v  Kolíně historické městské 

slavnosti u příležitosti 200. výročí návštěvy cara Alexandra I. v Kolíně. Pan ministr se 

v kanceláři starosty města Kolína setkal s radními města a poslankyní Helenou 

Langšádlovou a poté si vyžádal návštěvu kolínské synagogy a chrámu 

sv. Bartoloměje. Návštěva pana ministra byla velmi příjemná a někteří účastníci poté 

s Karlem Schwarzenbergem pokračovali do Poděbrad, kde pan ministr navštívil 

divadelní představení. 

 

Sbírka básní Labe slavnostně pokřtěna 

Sbírka básní s názvem Labe byla pokřtěna starostou Kolína Vítem Rakušanem 

4. října v obřadní síni kolínské radnice. Na slavnostní události vystoupil smyčcový 

kvartet Visione a zážitek umocnila také ukázka z oratoria Labe, které pro tuto 

příležitost složil kolínský skladatel Jaroslav Šantrůček. Sbírka básní je výběrem 

z tvorby polabských básníků za poslední tři století. Knížka začíná tvorbou Rubeše, 

Legera a Machara, pokračuje Fischerem a Opaskem. Část knihy je věnována také 

básníkům žijícím. Celkem lze ve sbírce nalézt patnáct básníků. Knihu vydala 

Polabská kulturní společnost v Kolíně v nákladu 400 kusů, které dostanou 

přednostně školy a místní kulturní instituce.  
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Minitým children CrossDance ve finále Zlatého 
oříšku 

Minitým children z tanečního klubu CrossDance Kolín se stal 7. října v Říčanech 

vítězem středočeského finále soutěže Zlatý oříšek. Před porotou předvedl svoji 

choreografii Dračice. Minitým získal finanční podporu 10 tisíc korun a postoupil do 

prosincového národního finále, které každoročně na Nový rok vysílají Česká televize 

a Český rozhlas. Tým children byl do soutěže nominován spolu s dalšími 14 adepty 

na základě svých tanečních výsledků, konkrétně za titul olympijských vítězek z World 

Dance Olympic v Moskvě 2012, za titul mistryň a vicemistryň světa 2011. Zlatý oříšek 

je největším českým projektem svého druhu a koná se pod ministerskou záštitou. 

Jedna z porotkyň soutěže, ředitelka Divadla Bez Zábradlí Hana Heřmánková, 

pozvala minitým k účinkování na velké charitativní akci v divadle, která se uskuteční 

v prosinci.  

 

Kolín navýšil příspěvek na opravu chrámu 

Radní města Kolína se rozhodli pomoci zdejší římskokatolické farnosti s opravami 

chrámu a navýšit rozpočet na opravu. Původně město počítalo na letošní rok se 

sumou 800 tisíc korun, nově ale zastupitelé v září schválili dalších 400 tisíc korun. 

Další peníze se město chystá vložit do vylepšení stavu kostnice, která stojí nedaleko 

od chrámu. 

 

Automobilka TPCA opět snížila výrobu 

Společnost TPCA znovu musela snížit výrobu a letos vyrobila jen 215 tisíc vozů. 

Podle tamního ředitele kontroly kvality Roberta Kimla je další snížení plánu reakcí na 

špatný vývoj na trhu s osobními auty, především pak v segmentu nejmenších aut. 
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Tentokrát však nehrozí propouštění zaměstnanců. V době největšího rozmachu z ní 

sjíždělo nové auto každých 54 sekund, letos je interval 69 vteřin. 

 

Další dva pamětní kameny kolínským Židům 

Ve čtvrtek 11. října 2012 se uskutečnilo slavnostní položení pamětních kamenů 

v Kmochově ulici č. p. 335. Vilka, kde nyní sídlí mateřská škola, bývala před válku 

domovem manželů Berty a Davida Mendlových. Doktor Mendl zde provozoval svou 

praxi specialisty v nemocech ušních, krčních a nosních. Mosazné destičky vsazené 

do chodníku připomínají manžele, kteří roku 1942 odjeli transportem do Terezína 

a následně byli zavražděni v Malém Trostinci. Akci zorganizovala kolínská stavební 

škola a zúčastnili se jí zástupci Kolína v čele s Vítem Rakušanem, učitelé a studenti 

stavební školy, děti ze zde sídlící mateřské školky a dvě pamětnice, které před 

shromážděním též promluvily.  

 

Kolín přispěl na hrob malíře Radimského 

Město Kolín přispělo na opravu hrobu malíře Václava Radimského, který leží v obci 

Kbely. Radní odsouhlasili částku 16 392 koruny. Umělec, který maloval nejen Labe 

v Kolíně, měl loni velkou výstavu v pražské městské knihovně a jeho expozice by 

měla otevřít Městskou galerii v kolínském divadle.  

 

Alíkoviny 

Kolínské Alíkoviny se letos konaly v sobotu 13. října od 13 hodin v aleji u restaurace 

Stap v kolínských Borkách. Zápisné pro soutěžící činilo 100 korun. Oproti 

předchozím ročníkům letos nebyla povinnost účastnit se všech disciplín. Soutěžilo se 
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v těchto disciplínách: 1) Psí překážková dráha, 2) Ukaž, co umíš, kde bylo možné 

předvést aport, podávání tlapek, agility, odstavení, tanec se psem či cokoliv jiného, 

co měli společně páníček s pejskem nacvičeno, 3) Dítě a pes a 4) Psí karneval, což 

byla soutěž o nejoriginálnější psí masku. Celá akce začala seznamovací 

promenádou psů a majitelů. Během Alíkovin bylo také možné si zkusit, jaké to je jet 

se psím spřežením. 

 

Skautská náborová akce Opičí cirkus na 
Kmochově ostrově 

V sobotu 27. října připravil na Kmochově ostrově velkou náborovou akci oddíl 

vodních skautů Poutníci. Akce vznikla na základě projektu Vzhůru na palubu… 

Ostrov navštívilo téměř tři sta dětí. Akce s názvem Opičí cirkus zahrnovala 

nejrůznější lanové překážky. Dalším cílem akce bylo oživit dění v Kolíně s možností 

aktivního trávení volného času dětí. Projekt byl také podpořen v programu 02 Think 

Big. Zajímavý byl závod v lezení na strom, na který byly připevněny umělé chyty. 

Nahoře pak musel závodník rozeznít zvon. To se také většině z nich povedlo. 

 
 

Benátská noc na Labi u Kmochova ostrova 

Ve čtvrtek 25. října se na Kmochově ostrově uskutečnila Lampiónová plavba neboli 

Benátská noc, jak organizátoři akci nazvali. Každý zájemce dostal nejprve vestu 

a pádlo a potom začal pohyb lodí na připravenou choreografii. Po setmění se lodě 

seřadily a čekaly na pokyn k tanci. Z reproduktorů umístěných na břehu se najednou 

ozvala hudba na motivy pirátů z Karibiku a přes deset lodí, mezi nimiž byla i dračí 

loď, se dalo do pohybu. Lodě byly osvětleny pouze lampiony. Lampiónové plavby se 

zúčastnilo ke dvěma stovkám dětí s rodiči a jednalo se už o druhou akci ze série 

v rámci projektu Vzhůru na palubu… podpořeného z programu O2 Think Big. 
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Halloweenský lampionový průvod 

Lampiónový průvod u příležitosti Dušiček vyšel od Ústředního hřbitova Kolín v sobotu 

27. října v 18 hodin. Procesí pokračovalo Okružní ulicí k památníku medvědů od 

Kolína a skončilo na Kmochově ostrově na lodi Kolinea. Tam už na příchozí čekala 

čarodějnice a věštila budoucnost z tarotových karet.  

 

V Kouřimské ulici pokáceny proschlé slivoně 

V Kouřimské ulici v Kolíně byly pokáceny čtyři okrasné slivoně. Jednalo se o stromy 

suché. Stromy byly sázeny v souladu s projektem rekonstrukce náměstí a v 

současnosti svými korunami kompletně zastiňují lampy veřejného osvětlení. Místo 

některých stromů by měla přijít na řadu výsadba vhodnějších druhů. Ostatní 

neobsazená místa po stromech budou následně zadlážděna. 
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Na konci října překvapil Kolín první sníh 

 

27. října čekala na obyvatele Kolína neobvyklá nadílka v podobě prvního sněhu 

letošní zimy. Napadlo několik centimetrů a díky teplotě lehce pod bodem mrazu se 

sníh udržel i během dne. Na konci října je toto počasí velmi neobvyklé.  

 

 

XI. LISTOPAD 

U Kolína se zřítilo vojenské letadlo 

Ve čtvrtek 22. listopadu se na pole u Radovesnic I zřítil vojenský letoun L-159 Alca 

z čáslavské letecké základny. Pilota našli záchranáři v troskách mrtvého. Místní 

obyvatelé slyšeli po dopadu stroje na zem ránu a viděli oheň. Trosky letounu byly 

rozesety v okruhu desítek metrů od místa dopadu. K místu nehody přijeli náčelník 
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generálního štábu Petr Pavel a velitel vzdušných sil Jiří Verner. V pátek dorazili na 

místo neštěstí členové komise pro vyšetřování leteckých nehod Ministerstva obrany 

a příslušníci vojenské policie.  

 

Pietní akt u příležitosti 60. výročí popravy 
Borise Volka 

Asi 150 lidí se sešlo 12. listopadu před budovou kolínské strojní průmyslovky, aby 

uctili památku protikomunistického bojovníka Borise Volka (1928-1952). 11. listopadu 

letos uplynulo 60 let ode dne, kdy byl kolínský hrdina popraven ve věznici v Praze na 

Pankráci. Na pietním aktu bylo připraveno jedenáct nosičů věnců a květin, zazněly 

projevy a dostavili se významní hosté, mezi nimi poslankyně Parlamentu ČR Helena 

Langšádlová, ministr spravedlnosti Pavel Blažek, světící biskup pražský Karel 

Herbst, plukovník generálního štábu Pavel Kantor, generální ředitel Vězeňské služby 

Jiří Tregler, zástupci Ústavu pro studium totalitních režimů, skauti, sokolové 

a členové pořádajících institucí, tedy také Společnosti Václava Morávka, 

Konfederace politických vězňů a města Kolína. 

 

Kolín opět navštívil ministr zahraničí Karel 
Schwarzenberg 

Po pěti týdnech od své poslední návštěvy do Kolína opět zavítal ministr zahraničních 

věcí a předseda vládní strany TOP 09 Karel Schwarzenberg. Po přivítání předsedou 

kolínské regionální organizace TOP 09 Pavlem Kárníkem, předsedou místní 

organizace Janem Pospíšilem a jejím místopředsedou Petrem Křemenem už se 

kroky Karla Schwarzenberga ubíraly do lůna starobylých gotických sklepů vinotéky 

U Zlaté štiky. Jeho návštěva se obešla bez zbytečných oficialit a probíhala v čistě 

neformálním a přátelském duchu v příjemné atmosféře nad sklenkou právě 

otevřeného svatomartinského vína. Pro většinu hostů, jichž se k ochutnávce sešlo na 



60 

 

několik desítek, byla přítomnost ministra zahraničí neočekávaným překvapením. Více 

než hodinu seděl prezidentský kandidát mezi hosty a živě s nimi konverzoval 

a popíjel mladé víno. V Kolíně se mu nejvíce líbilo Karlovo náměstí a samozřejmě 

chrám sv. Bartoloměje. 

 

Slavnostní rozsvícení vánočního stromu 

V pondělí 26. listopadu byl na Karlově náměstí postaven vánoční strom. Smrk letos 

pochází z Kolína ze soukromé zahrady v Tovární ulici. Osvětlení instalovala firma 

Bon jour illumination Praha. Ta je výhradním dovozcem společnosti Blanchere 

s nejstarší tradicí světelné výroby v Evropě. Inspirovala se vánoční výzdobou Paříže. 

Kolínský vánoční strom tak letos nově zdobí šest set metrů diodových řetězů, zlaté 

koule, velké svítící vločky a mimo jiné i 15 LED světel připomínajících padající sníh. 

V minulých letech strom zdobily školní děti, ale především vloni se ukázalo, že 

dosavadní výzdoba nebyla dostačující a na stromě prakticky zanikala. Pod stromem 

je stejně jako loni nádherný keramický betlém Pavla Rajdla. Druhý kolínský vánoční 

strom byl tradičně postaven na sídlišti. Slavnostní rozsvícení vánočního stromu se na 

Karlově náměstí uskutečnilo 30. listopadu za hlasitého obdivu a potlesku z řad 

přihlížejících nad novými ozdobami. Před samotným rozsvícením vystoupil pěvecký 

sbor Privatissima a Ženský komorní sbor. Na Karlově náměstí také celý den probíhal 

adventní řemeslný trh. 

 

Třetí historická procházka Kolínem 

V pátek 2. listopadu se uskutečnila již třetí historická procházka Kolínem, tentokrát 

po městských památkách. Průvod, který vyšel od kolínské sokolovny, kde se nejprve 

ujal slova o starém židovském hřbitově ředitel knihovny Pavel Kárník, se přesunul do 

synagogy, kde se výkladu chopili starosta Vít Rakušan a průvodce městského 

informačního centra David Bárta. Další zastávkou byl chrám sv. Bartoloměje, od 
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něhož účastníci pokračovali ke Komenského parku a kostelu Nejsvětější Trojice. 

Konečnou zastávkou byl park u Ztracené uličky, kde na přítomné čekalo občerstvení. 

Akci připravilo občanské sdružení Prostor ve spolupráci s Městskou knihovnou 

a městem Kolín. 

 

 

XII. PROSINEC 

Chrám sv. Bartoloměje po čtyřech a půl letech 
oprav znovu otevřen veřejnosti 

Davy lidí se přišly na první adventní neděli 2. prosince pokochat znovuotevřeným 

kolínským chrámem sv. Bartoloměje. Otevření kostela, který byl z důvodu náročné 

rekonstrukce interiéru na čtyři a půl roku uzavřen, lze považovat za jednu 

z největších kolínských událostí roku 2012. Pod zrekonstruovanými gotickými 

klenbami zazněly proslovy a svou návštěvou poctil chrám dokonce sám kardinál 

Dominik Duka. Nedělní slavnost potvrdila, že chrám považují za svůj nejen věřící, 

neboť do znovuotevřeného chrámu se přišli podívat i kolínští patrioti a přední 

představitelé společenského života, kteří se účastnili také mše svaté vedené 

pražským arcibiskupem. Vedle faráře Libora Bulína a kardinála Dominika Duky 

v kostele promluvil i starosta Vít Rakušan. Kardinál si po mši svaté prohlédl současný 

stav oprav. Stavební práce na chrámu totiž zdaleka ještě neskončily. Další davy 

Kolíňáků pak zaplnily chrám odpoledne, kdy zde Simona Černušáková pořádala 

koncert muzikálového pěvce Radima Schwaba. Po koncertu s jedinečnou 

atmosférou mezi gotickými zdmi středověké památky byl před kostelem připraven 

drobný adventní trh s vánočním punčem. Když pak všichni zúčastnění vyšli před 

kostel ven, začal se z nebe snášet sníh, který vykouzlil tu pravou atmosféru blížících 

se Vánoc. 
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Bývalý místostarosta a poslanec Roman 
Pekárek odsouzen na 5 let vězení 

Bývalý kolínský místostarosta a poslanec Roman Pekárek byl pravomocně odsouzen 

na 5 let za mřížemi. K vězení ho šest dní před Štědrým dnem odsoudil Vrchní soud 

v Praze na základě předchozího odvolání. Dále musí Pekárek uhradit peněžitý trest 

250 tisíc korun a byl mu uložen pětiletý zákaz výkonu funkce v samosprávě, ovšem 

mimo poslanecký mandát. Roman Pekárek odcházel ze soudní síně viditelně 

zklamaný. Soud ho potrestal za to, že v roce 2009 měl nabídnout podnikateli Petru 

Ličkovi, že mu za milionový úplatek u města zařídí prodej pozemků v průmyslové 

zóně Šťáralka. To měla dokázat nahrávka, kterou nejspíš pořídil Petr Lička, jenž 

pozemek koupil. Prodej za 15 milionů korun odsouhlasilo kolínské zastupitelstvo. 

Znalec přitom hodnotu pozemků vyčíslil na 41 milionů korun.  

 

Kolín navštívil izraelský velvyslanec 

V pondělí 17. prosince navštívil Kolín velvyslanec Izraele Jaakov Levy. Na radnici ho 

přijalo vedení města Kolína. Během krátké návštěvy předal starosta Vít Rakušan 

velvyslanci reprezentativní publikaci o židovských památkách v Kolíně přeloženou do 

angličtiny. Během setkání přítomní hovořili o zapojení kolínského gymnázia do 

projektu mapujícího život v současném Izraeli, o 70. výročí transportu kolínských 

Židů do koncentračních táborů a také o stavu židovských památek v Kolíně. 

Velvyslanec řekl, že už Kolín jednou s rodinou soukromě navštívil. Velvyslanec dále 

pokračoval na besedu se žáky kolínského gymnázia a poté do Kutné Hory.  
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Policie ČR zatýkala na Odboru dopravy 
Městského úřadu Kolín 

Policie ČR v pondělí 10. prosince veřejnosti oznámila, že v souvislosti s legalizací 

kradených a nezpůsobilých aut, do něhož mají být zapleteni dva až tři úředníci 

odboru dopravy, zatkla 12 lidí. Hrozí jim tresty odnětí svobody ve výši až 10 let. Ve 

vazbě zůstaly tři osoby, z toho dva úředníci odboru dopravy. Jedná se o dnes již 

bývalého zástupce vedoucího odboru dopravy Michala Königa a rovněž někdejšího 

technika pro schvalování technické způsobilosti vozidel Víta Kratochvíla. Třetím 

podezřelým úředníkem je dřívější šéf dopravního odboru Jiří Jeřábek. Ten je 

vzhledem k dlouhodobé pracovní neschopnosti vyšetřován na svobodě. Vazebně 

stíhán má být i majitel autobazaru v Pečkách. Policie ČR tvrdí, že se může počet 

obviněných zvýšit. Do začátku minulého týdne zjistila 44 případů podvodného 

jednání a prošetřuje 98 skutků. Toto číslo ovšem nemusí být konečné. 

 

Obchodní akademie Kolín oslavila 115 let 

V pátek 7. prosince oslavila Obchodní akademie Kolín 115 let od svého založení. Ve 

Středočeském kraji je nestarší školou svého druhu. Od roku 1897 sídlila v budově 

nynější zdravotnické školy v ulici Karoliny Světlé. Škola byla pouze chlapecká. Za 

první republiky se přesunula do nové budovy v Žižkově ulici, kde nyní sídlí 

gymnázium, a v roce 1953 na nynější působiště v Kutnohorské ulici. V pátek proběhl 

u příležitosti oslav v budově školy Den otevřených dveří. Den potom vyvrcholil večer 

ve Starých lázních, kde vystoupily mimo jiné skupiny Alžbětiny Sosny či Studio.  
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Fotografové z kroužku při DDM Kolín uspěli 
v celostátní soutěži 

Fotokroužek při Domu dětí a mládeže v Kolíně se zúčastnil II. ročníku fotosoutěže 

Život kolem nás, kterou vyhlašuje Národní institut dětí a mládeže Ministerstva 

školství, mládeže a tělovýchovy ve spolupráci s odborem pro mládež. Kroužek 

vedený Jitkou Houdkovou letos získal nejvyšší ocenění. Štěpánu Sixtovi porota 

přisoudila 1. místo, jeho kamarád Michal Kliner skončil druhý. Ocenění jim bylo 

předáno 4. prosince v prostorách Evropského domu v Praze. 

 

Kolínský občan oslavil sté narozeniny 

Neuvěřitelné sté narozeniny oslavil kolínský občan Jan Zima. Narodil se 12. prosince 

1912 v Novém Bydžově, kde vystudoval reálné gymnázium. Poté začal pracovat jako 

úředník na Okresním národním výboru v Jičíně. Později byl přeložen na finanční 

odbor do Kolína, kde pracoval až do důchodu. V Kolíně si našel svoji budoucí ženu 

Libuši Peckovou, ke které se přestěhoval na Husovo náměstí, kde žije až doposud. 

Od mládí sbíral známky a pohledy a z tohoto důvodu byl také členem klubu filatelistů 

v Kolíně. Řidičský průkaz si udělal až v 60 letech. Celý život rád luštil křížovky. Rád 

také chodí na procházky do parku na Husově náměstí. 

 

Kolínem jezdil mikulášský autobus 

Ve středu 5. prosince projížděl Kolínem mikulášský autobus. Společnost Veolia 

Transport, která městskou autobusovou dopravu v Kolíně provozuje, uspořádala tuto 

akci v Kolíně letos poprvé. Autobus byl polepen zvenčí i zevnitř dětskými obrázky, ve 

voze vítali děti anděl a čert, vousatý Mikuláš v mitře seděl za volantem. Bus projel 
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městem třikrát po sobě z Plynárenské přes nádraží, Zálabí a sídliště. Největší nával 

byl při první jízdě. Rodiče s dětmi jezdili zdarma a těšit se mohli z malých dárečků.  

 

Otevřena schránka na vánoční přání občanů 

Schránka na vánoční přání umístěná během adventu pod vánočním stromem na 

Karlově náměstí v Kolíně obsahovala zhruba 180 přání a stížností. Lidé si přáli 

úpravu šachovnicového prostoru na sídlišti, kontejnery na tříděný odpad v Benešově 

ulici, lampy do Tatranské ulice a hlavně k cestě na hřiště v Sendražicích, dětskou 

ZOO na Kmochově ostrově, badmintonové kurty, hřiště pro seniory, zvelebení 

labských břehů, prodloužení hromadné dopravy do obce Tři Dvory, dinopark, opravy 

komunikací, koncerty skupin Kabát, Nightwish či Rammstein či více supermarketů. 

Oproti uplynulým rokům se tentokrát ve schránce nenašly až na jednu korunu žádné 

mince. Zato se tam však našel kámen, nefunkční zapalovač, obrázek a bonbón.  

 

Živý betlém opět v Komenského parku 

Na Boží hod vánoční 25. prosince mohli Kolíňáci v Komenského parku vidět živý 

betlém. Venkovní teplota dosahovala plus pěti stupňů Celsia. Letos byly v betlému 

k vidění ovce i kozy, králové pak přivedli dokonce i koně. Letošní kuriozitou byl fakt, 

že Ježíška tentokrát představovala poprvé dívka, a to Nelinka. Vedle koled zaznělo 

také několik slov o narození Ježíše. Akci pořádalo sdružení Arnika a grantem 

přispělo i město Kolín. Program trval zhruba tři čtvrtě hodiny a hosté po něm 

ochutnali vánočku a svařené víno. Výtěžek z akce pak bude věnován nadaci Člověk 

v tísni.  
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První ročník soutěže o nejlepší cukroví čtenářů 
knihovny 

První ročník vánoční soutěže o nejchutnější cukroví se uskutečnil 18. prosince na 

pobočce Městské knihovny Kolín v Benešově ulici. Čtenářky do soutěže přinesly 30 

druhů cukroví. První místo nakonec obsadili "tučňáci", což byla vosí hnízda 

nazdobená čokoládovými fráčky do podoby tučňáků. Speciální cenu ředitele 

knihovny získaly slané pochoutky. Účastníci soutěže dostanou knížečku se svými 

recepty.  
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Rozvoj města (doprava, živ. prostředí apod.) 

I. LEDEN 

Kolínská nemocnice má digitalizované 
Mammocentrum 

Oblastní nemocnice Kolín má nové digitalizované Mammocentrum. Digitalizované 

pracoviště je šetrnější jak k pacientkám, tak k životnímu prostředí. V roce 2004 bylo 

kolínské Mammocentrum zařazeno mezi screeningová centra. Od té doby počet 

vyšetřených žen stále stoupá. V roce 2011 to bylo 13 tisíc žen. S počtem 

vyšetřených žen narůstá i počet diagnostikovaných nádorů prsu. V roce 2005 jich 

bylo diagnostikováno 90 a v roce 2010 již 115. 

 

Hydroelektrárna osazována novými 
Kaplanovými turbínami 

Práce na rekonstrukci hydroelektrárny pod Masarykovým mostem začaly v březnu 

2011. Původní prvorepublikové zařízení hydroelektrárny sice fungovalo, ale provoz 

už byl neekonomický. Původní elektrárna obsahovala čtyři Francisovy turbíny 

z produkce pardubické firmy Prokop a synové. Místo nich se budou do betonu 

vyrubaných jam do hloubky dvou podlaží postupně vsazovat zařízení nová. Beton na 

původní stavbu dodávala firma Kapsa a Müller, která později budovala pohraniční 

opevnění ČSR. Beton se podařilo vylámat v kratším čase, než se čekalo. A 

nejednalo se o metráky, ale o desítky tun betonu. Po dokončení rekonstrukce se 

výkon hydroelektrárny zvýší o třetinu, tedy na 1 megawatthodinu. Dosáhne se toho 

použitím Kaplanových turbín. Aby nebylo narušeno podloží mostu příliš hlubokým 

zásahem do základové desky, bylo nutné použít místo 4 větších 7 menších turbín. 

Na každou z nich bude namontován generátor se stejnými otáčkami, jako má 
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turbína. Při tomto řešení nebude nutné použít převodovky a celé soustrojí se vejde 

do suterénu elektrárny, pod řídící sál. Generálním dodavatelem technologie je česká 

firma Hydrohrom. Hlavním manažerem stavby je Jiří Hovorka, v jehož režii se celá 

přestavba odehrává. Hydroelektrárna bude stále sloužit jako doplňkový zdroj 

elektřiny, kterou bude dodávat do sítě přes energetickou společnost Dalkia Kolín. 

Hydroelektrárna již nebude vyžadovat stálou obsluhu, ale bude monitorována 

kamerami a řízena ze vzdáleného stanoviště firmy Dalkia. Kolínská hydroelektrárna 

vznikla na počátku 30. let minulého století jako jedna z řady soukromých elektráren 

na Labi. Postavily ji mlynářské rody Radimských a Formánků, které po regulaci Labe, 

kdy byly zrušeny jezy a zmizely náhony k mlýnům, investovaly do pokrokové 

technologie. Elektrárna vznikala současně s mostními pilíři pro Masarykův most, ale 

je v rámci mostu samostatným objektem. Části původního vybavení budou 

zachovány jako malé muzeum.  

 

 

II. ÚNOR 

Obchodní tiskárny Kolín otevřely novou halu 

Polygrafická společnost Obchodní tiskárny a. s., významný český výrobce flexibilních 

obalů, nápojových a samolepicích etiket, otevřela v Kolíně novou multifunkční halu. 

Jedná se o kombinovanou expediční a skladovou halu o celkové rozloze přes 2 tisíce 

metrů čtverečních. Obchodní tiskárny mají v Kolíně dlouholetou tradici. Krátce po 

svém založení v roce 1879 se staly největší tuzemskou tiskárnou. V současné době 

jsou vlastněny českým finančním holdingem SPGroup. V roce 2011 dosáhly tržby 

společnosti cca 1,3 miliardy korun. Tiskárny patří mezi významné zaměstnavatele 

v regionu, aktuální počet zaměstnanců je 450. Klíčovými produkty jsou nápojové 

etikety, flexibilní obaly, dále pak samolepicí etikety a formuláře.  
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III. BŘEZEN 

Společnost Ingersoll Rand se přesune do nového 
závodu v Průmyslové zóně Kolín-Ovčáry 

Společnost Ingersoll Rand se rozhodla investovat do výstavby nového závodu 

o ploše 24.500 metrů čtverečních v Průmyslové zóně Kolín–Ovčáry, několik 

kilometrů od stávajícího umístění v Havířské ulici. Nový závod bude součástí 

společnosti Ingersoll Rand divize Climate Solutions, která vyrábí zařízení pro 

klimatizaci budov, klimatizaci hromadné dopravy a techniku pro přepravu potravin a 

zboží podléhajícího zkáze. Nové prostory v průmyslové zóně budou uvedeny do 

provozu ve 2. polovině roku 2013 a do konce téhož roku se předpokládá 

přestěhování stávajících aktivit. V současnosti pracuje ve stávajícím kolínském 

závodě zhruba 400 zaměstnanců ve třech budovách a vyrábí se zde stacionární 

rezidenční zařízení pro budovy pod obchodní značkou Trane a chladicí a klimatizační 

systémy pro autobusovou, železniční a nákladní přepravu pod obchodní značkou 

Thermo King. Výrobní závod v Kolíně funguje již od roku 1992. 

 

Vyšel aktualizovaný plán města Kolína 

Kartografie Praha vydala ve spolupráci s Městským úřadem v Kolíně po 10 letech 

nový plán města Kolína v měřítku 1 : 5 000 se všemi popisnými čísly a rejstříkem 

ulic. Plán je ve formátu třicetistránkové knihy A4 a prodává se za sto korun. Plán je 

už opatřen novým logem města Kolína a heraldicky upraveným městským znakem. 

Publikace je k dostání v podatelně Městského úřadu Kolín nebo v Informačním 

centru v ulici Na Hradbách.  
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IV. DUBEN 

V infocentru k dostání turistické vizitky 

Městské informační centrum Kolín rozšířilo svůj sortiment o turistické vizitky. 

K dostání jsou dva druhy. Jeden klasický s motivem Karlova náměstí a druhý 

s motivem Práchovny. V kanceláři infocentra jsou k dostání vedle vizitek za 12 korun 

také turistické deníky za 50 korun.  
 

 

V. KVĚTEN 

Otevření pavilonu N kolínské nemocnice 
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Ve středu 30. května od 13 do 16 hodin proběhl den otevřených dveří nového 

pavilonu N kolínské nemocnice. Autorem přestavby původního pavilónu Bedřicha 

Adámka je jako u dalších staveb v Kolíně opět architekt Leo Provaz. 

V zrekonstruované pětipodlažní budově se nacházejí lůžkové jednotky neurologie 

a ortopedie a nově vestavěné oddělení klinické biochemie, prodejna potravin 

a lékárna. Oddělení klinické biochemie se nachází v přízemí budovy, v prvním patře 

je neurologická jednotka intenzivní péče včetně iktového centra, ve druhém patře 

neurologické lůžkové oddělení, ve třetím ortopedické oddělení a ve čtvrtém jsou 

lékařské pokoje. Celková výše investice včetně technologií činí 319 milionů korun, 

což je o 5 milionů méně oproti plánovanému rozpočtu. Náklady projektu byly hrazeny 

z 92,5 procent z rozpočtu Regionálního operačního programu a ze 7,5 procent 

z rozpočtu Středočeského kraje. Stavba byla dokončena 29. února a technologická 

část 10. května.  

 

Otevření parkoviště a plně digitalizovaného 
rentgenového pracoviště v kolínské nemocnici 

Ve čtvrtek 24. května bylo v Oblastní nemocnici Kolín slavnostně otevřeno nové 

parkoviště a skiaskopicko-skiagrafické pracoviště. Stavba parkoviště začala 

v březnu. K dispozici je parkování pro 89 aut. Parkoviště se nachází v západní části 

areálu. Bude určeno nejen pro zaměstnance, ale i pro návštěvníky a pacienty. Ti 

ovšem budou muset za parkování platit. Celková cena parkoviště se vyšplhala na 

7.044 milionu korun. Stavba byla financována z vlastních zdrojů nemocnice. Nové 

skiaskopicko-skiagrafické pracoviště je první plně digitalizované rentgenové 

pracoviště. Nachází se v přízemí pavilonu centrálních operačních sálů. Zde celková 

cena dosáhla částky 3.299 milionů korun. Náklady byly též pokryty z vlastních zdrojů 

nemocnice a přístroj v hodnotě 10 milionů korun byl pořízen z dotace Středočeského 

kraje.  
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Nová zeleň v okolí Masarykovy ulice 

V okolí Masarykovy ulice v Kolíně došlo v květnu k výsadbě 43 stromů. Převažují 

habry, javory, okrasné jabloně a stříbrné smrky. Dále zde bylo vysázeno několik set 

solitérních keřů a živých plotů, zejména vajgélií, svíd a dřišťálů. Dalších cca 5 000 

rostlin pak bylo vysázeno do záhonů, převážně se jedná o tavolníky, mochny, 

mahónie a brsleny. Výsadba byla dlouhodobě plánována.  

 

Nové vlaky na trati Kolín-Ledečko 

České dráhy předvedly nové vlakové soupravy Regionova, které budou jezdit na 

tratích Kolín-Ledečko a Kutná Hora-Zruč nad Sázavou. Jedná se o 5 nových vlaků, 

které nahradí motorové vozy ze 70. a 80. let. České dráhy je nakoupily za 127 

milionů korun, z toho 51 milionů bylo financováno Regionálním operačním 

programem regionu soudružnosti Střední Čechy. 
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VI. ČERVEN 

Otevření parku nad Ztracenou uličkou 

 

V roce 2011 uspělo občanské sdružení M’am‘aloca se svou žádostí v grantovém 

programu TPCA Partnerství pro Kolínsko a získalo finanční prostředky k rekultivaci 

zpustlé zahrady v klidný uzavřený park s lavičkami, který budou moci díky 

dřevěnému pódiu využívat i místní umělecké skupiny k nejrůznějším produkcím. 

Park se otevřel ve čtvrtek 7. června v rámci zahajovacího průvodu 49. ročníku 

mezinárodního festivalu dechových hudeb Kmochův Kolín. Průvod vyrážející od 

Základní umělecké školy Františka Kmocha čítal kromě mažoretek či hudebníků a 

mnoha desítek přihlížejících také samotného Františka Kmocha. Po příchodu 

průvodu do parčíku došlo k jeho oficiálnímu slavnostnímu otevření pro veřejnost. 

Akce se vedle představitele Františka Kmocha zúčastnili také předseda sdružení 

M’am’aloca Jiří Stuchl, ředitel pořádajícího sdružení festivalu Kmochův Kolín Petr 

Steklý, starosta města Kolína Vít Rakušan a zástupci automobilky TPCA. K poslechu 

hrál Velký dechový orchestr Základní umělecké školy Františka Kmocha. 
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Nová lékárna v areálu nemocnice 

V kolínské nemocnici zahájila 12. června 2012 provoz nová lékárna v pavilonu "N". 

Lékárna pracuje pod názvem LÉKONKA.s., což je zkratkou slov Lékárna Oblastní 

nemocnice Kolín, a. s. Původní lékárna nacházející se v suterénu budovy dětských 

oddělení už dlouhodobě kapacitně nesplňovala nároky oblastní nemocnice. 

 

Nové dětské hřiště v Březinově ulici 

Ve středu 6. června bylo slavnostně otevřeno opravené dětské hřiště v Březinově 

ulici v Kolíně mezi domy č. p. 971 a 973. Původní hřiště už bylo zastaralé a místy 

i nebezpečné. Výměnou prošly herní prvky i lavičky, navíc byla zvětšena plocha 

hřiště. Náklady na celkovou rekonstrukci hřiště činily 327.506 Kč včetně DPH a byly 

hrazeny z rozpočtu města. Slavnostního otevření se zúčastnilo vedení města 

a zástupci společnosti AVE Kolín.  

 

Kolínské letiště vyhlášeno zvláště chráněným 
územím 

Středočeský kraj vyhlásil kolínské letiště jako zvláště chráněné území. Důvodem je 

výskyt ohroženého sysla obecného. Majitel pozemku tak nesmí přírodní památku 

měnit a poškozovat a veškeré zásahy do lokality musí konzultovat se Středočeským 

krajem. Výjimkou, kdy souhlas kraje není třeba, je pořádání jednodenních leteckých 

akcí a soutěží. "Nařízení je schváleno Radou Středočeského kraje a nabude 

účinnosti zveřejněním ve Věstníku právních předpisů Středočeského kraje 

(předpoklad cca do dvou měsíců). Krajský úřad Středočeského kraje v rámci 

vyhlašování evropsky významných lokalit musel pořídit podklady pro vyhlášení, na 

základě kterých je stanoven přesný rozsah území a bližší ochranné podmínky. Tyto 

podklady byly financovány z Evropského fondu pro regionální rozvoj v rámci 
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Operačního programu Životní prostředí, konkrétně jeho prioritní osy 6 - Zlepšování 

stavu přírody a krajiny. Řídící orgán tohoto programu je Ministerstvo životního 

prostředí a zprostředkující subjekt je Státní fond životního prostředí ČR," napsala ve 

svém vyjádření pro týdeník Kolínský Pres Markéta Vítková, tisková referentka 

z Odboru styku s médii a veřejností Krajského úřadu Středočeského kraje 

(http://kolin.pres.cz/?page=clanek&rok=2012&idc=1090). 

 

 

VII. ČERVENEC 

Nové discgolfové hřiště na Kmochově ostrově 

Na Kmochově ostrově v Kolíně vyrostlo nové discgolfové hřiště. Hra discgolf v sobě 

kombinuje prvky golfu a frisbee, přičemž princip hry je stejný jako golf, ale hraje se 

právě pomocí hodů frisbee. Hru mohou provozovat nejen děti, ale i dospělí bez 

omezení věku. Slavnostního otevření hřiště se zúčastnil starosta města Vít Rakušan 

a nové hřiště symbolicky pokřtil právě jeho vyzkoušením. Některá odpaliště jsou však 

umístěna natolik záludně, že se může snadno stát, že disk skončí v rameni řeky 

Labe. Otázkou do diskuze pak je, zda si ostrov jakožto ojedinělá a výjimečná lokalita 

města Kolína nezasloužil spíše zpracování nějaké architektonické studie na jeho 

využití než nahodile budované atrakce. 

 

Vybrané kolínské přechody nově nasvíceny 

Grantový program TPCA Partnerství pro Kolínsko v roce 2012 zajistil Kolínu peníze 

také na osvětlení přechodů pro chodce. V současné době je v Kolíně na místních 

komunikacích i komunikacích II. a III. tříd mnoho frekventovaných přechodů pro 

chodce, které byly zřizovány v minulosti a nemají speciální nasvícení. Finanční 
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objem grantu činí 250 tisíc korun a díky němu má být nasvíceno přibližně 10 až 12 

přechodů.  

 

Na Jiráskově náměstí otevřena nová restaurace 

Na kolínském Jiráskově náměstí byla otevřena nová restaurace u Kučerů. Nachází 

se v místě, kde bývala rybárna a později zastavárna. Jsou zde místa k sezení pro 

čtyřicet hostů. Nová restaurace sází na domácí kuchyni. Již od sedmi hodin podnik 

nabízí snídaňové polévky za 15 Kč a ovarová kolena, obědové menu se skládá ze tří 

jídel za 50-60 Kč. K večeři se podává běžný sortiment k pivu. Specialitou pak je 

hovězí guláš, který mají v nabídce každý den. Na čepu se točí výhradně pivo 

Bernard. Restaurace je samoobslužná. 

 

Na Vinicích otevřena nová tenisová kavárna 

Kavárna pro zhruba 40 hostů včetně terasy je součástí sportovního areálu tenisové 

akademie PTA. Kavárna odpovídá evropskému standardu, má barový pult, poměrně 

masivní stolky, židle potažené kůží, na podlaze dlažbu. Od jiných podobných podniků 

kavárnu odlišuje chromovaný biomechanický stroj na vyplétání raket, který se 

nachází v jednom z rohů, a také velká abstraktní grafika s tenisovými míčky 

umístěná na jedné ze zdí. Podnik má otevírací dobu od 8 do 21 hodin. 
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VIII. SRPEN 

Radniční sklepy výstavním prostorem 

Známý kolínský keramik a malíř Pavel Rajdl upravuje nevyužité gotické klenuté 

sklepy pod radnicí. Jeho zájmem je zřídit zde nový výstavní prostor. Premiéru budou 

mít radniční sklepy ve čtvrtek 6. září při zahájení Keramického setkání 2012. Výstava 

potrvá celý měsíc a probíhá kromě radničních sklepů ještě ve třech dalších 

prostorech.  

 

Domov důchodců prochází opravami 

Radní města Kolína schválili návrh na kompletní opravu vnější fasády domova 

důchodců. Původně se s tak rozsáhlou opravou nepočítalo. Rekonstrukcí měly projít 

jen severní a západní stěna. K tomuto rozhodnutí radní dospěli poté, co jim bylo 

řečeno, že z rozpočtu lze uvolnit více peněz, než se předpokládalo. Domov pro 

seniory zůstane dál žlutý, ale fasáda bude vyvedena ve třech odstínech. Domov 

důchodců od loňska prochází velkými změnami: došlo na rekonstrukci koupelen, 

nakoupily se elektrické postele i nové vany, byly instalovány nové rozvody 

elektrického proudu, v plánu jsou nejen blížící se oprava vnější fasády, ale i vnitřní 

fasády, zlepšení příjezdové cesty i instalace stropních podhledů v přízemí budovy. 

Město na proměnu domova pro seniory uvolnilo celkem 3,3 milionu korun. 

 

Fasáda budovy Okresního soudu prochází 
opravou 

Fasáda budovy Okresního soudu v Kolíně prochází komplexní obnovou. Jedná se o 

poslední etapu rozsáhlé rekonstrukce. Ve výběrovém řízení zvítězila firma Toget se 

sídlem v Praze, která podala nejnižší nabídku ve výši 4.223.596 korun. Oprava 
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fasády začala v květnu a ukončena bude v září. Opravou fasády skončí opravy 

budovy soudu, které začaly už v roce 2010 výměnou části oken, v roce 2011 

pokračovaly výměnou zbývajících oken a opravou střechy, výstavbou výtahu 

a plošiny pro invalidy.  

 

Opraven starý přístavní domek v Rybářské ulici 

V Rybářské ulici byl zrekonstruován starý přístavní domek. Stavba, která si přes 

modernizaci zachovala původní architektonické prvky, je zasazena do strmého 

labského břehu nad vodou a měla by být ideálním místem pro malou kavárnu, 

cukrárnu či bar. Vstupní dveře s kulatým kajutovým okénkem vedou do místnosti, 

kde se počítá s posezením a barem. Odtud je možno vyjít buď do prvního patra, kde 

budou rovněž místa na sezení, nebo na terasu nad řekou. Vnitřkem domku prochází 

přes tři patra ocelové točité schodiště. V suterénu jsou toalety, technická místnost 

a sklad. 

 

Kolín obohatí nové muzeum československé 
armády 

Klub vojenské historie Československé lidové armády získal do pronájmu prostory 

bývalé restaurace Na Kopečku v Sendražicích u Kolína a hodlá zde zřídit muzeum, 

které bude především ze sbírek členů klubu prezentovat historii československé 

armády. V současné době se pracuje na rekonstrukci pronajatých prostor. V Kolíně 

by se tak měla vytvořit expozice věnovaná historii Československé armády od roku 

1918. Muzeum Československé armády by mělo návštěvníkům přiblížit nejen historii 

naší armády, ale také vývoj jejích technických prostředků. Kromě muzejní činnosti 

klub plánuje také pořádání besed, promítání dokumentárních filmů i akcí a zájmovou 

činnost pro děti a mládež. Počítá se i s leteckým simulátorem a projekcí letů, dále se 

simulátorem tanku nebo bojového vozidla pěchoty. 



79 

 

Začaly úpravy stezky podél Pekelského potoka 

Začaly přípravné práce na úpravě stezky do Radovesnic a Zibohlav. Projekt pomůže 

zlepšit nabídku příměstského cestovního ruchu a současně ochrání životní prostředí 

v údolí Pekelského potoka. Projekt byl v letošním roce finančně podpořen v rámci 

programu TPCA Partnerství pro Kolínsko a realizuje jej občanské sdružení 

M´am´aloca. V rámci úprav budou nově nainstalována tři zastavení s informačními 

tabulemi. Dojde k úpravě břehů potoka v délce cca 1 200 metrů. Dále zde budou 

vysazeny listnaté stromy pro zpevnění břehů. Na samotné stezce se obnoví 

a případně rozšíří povrch na minimálně 120 centimetrů po celé délce úseku 1. části, 

což je zhruba 1 kilometr. Pro větší bezpečnost budou nainstalovány osvětlovací body 

na solární napájení. Pro možnost odpočinku budou instalovány celkem 4 lavičky. 

Chystá se zde také odhalení sochy Miloše Fišery, dvojnásobného amatérského 

mistra světa v cyklokrosu, který v současnosti žije ve Štítarech. V minulosti zde 

pořádal amatérské závody, které byly součástí Českého poháru. 

 

Nový výtah v Městském společenském domě  

Městský společenský dům byl v Kolíně opatřen novým výtahem. Výtah povede do 

třetího patra, což je výrazné vylepšení oproti původnímu stavu, kdy výtah končil ve 

druhém patře. Výtah v ceně více než jeden milion korun instaluje firma Kone. Výtah 

bude moderní se všemi současnými bezpečnostními prvky a jeho kabina bude větší 

než u toho dosavadního, což kromě stěhování nejrůznější aparatury kladně pocítí 

především lidé na invalidním vozíku. Výtah pro Městský společenský dům byl 

vyroben až ve Finsku. 
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IX. ZÁŘÍ 

Začala oprava vodárny 

Začala oprava vodárny na Pražském předměstí, nesporné dominanty města, jejíž 

současný stav je bohužel žalostný. Aktuálně prováděné práce zabezpečí, aby stavba 

dál nechátrala. Nebude do ní zatékat, ochozy budou nově zaizolované 

a oplechované. Letošní investice do vodárny činí 1,6 milionu korun, z čehož zhruba 

jednu třetinu tvoří státní dotace. Za tyto peníze se opraví plášť stavby, ochoz 

a schody. 

 

Kolínská tiskárna držitelem prestižního 
certifikátu 

Kolínská tiskárna Colognia press získala jako první v Česku certifikát pro výrobu 

moderních technologií HD Flexo. Obdržela jej od nezávislé komise belgické firmy 

EskoArtwork. Na území někdejšího Československa nemá stejné potvrzení kvality 

výroby žádná jiná tiskárna. HD Flexo dovoluje vyrábět etikety v kvalitě hlubotisku, 

zákazník je ovšem získá za neporovnatelně nižší cenu. Kvalitu výsledku navíc nyní 

zaručuje získaná certifikace. Tu belgická komise uděluje až po předložení 

konkrétních produktů. Před rokem společnost, která má téměř 90 zaměstnanců, jako 

první v Česku získala Zlatou cenu prezidenta Světové obalové organizace za 

unikátní metodu tisku Braillova písma na laminátové tuby.  
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X. ŘÍJEN 

V areálu kolínské nemocnice otevřen nový 
pavilon 

Ve středu 3. října byl otevřen nový pavilón D v Oblastní nemocnici Kolín. V nové 

budově je umístěna dětská chirurgie, dětské oddělení a dětská jednotka intenzivní 

péče. Budova navazuje na porodnici architekta Černého z roku 1950. Architektem 

nového pavilonu D je Leo Provaz. Šestipodlažní budova dětského pavilónu stála 238 

milionů korun a postavena byla za 15 měsíců. Na stavbě se podílelo 40 

subdodavatelů a bylo odpracováno 120 tisíc hodin. Na konečném designu interiéru 

se podílela Nadace Archa Chantal Poullain-Polívkové. Výzdobu pavilonu vytvořili 

manželé Kolářovi, kteří mají na kontě i výzdobu v Thomayerově nemocnici či na 

Vinohradech. Ve stejný den bylo otevřeno i nové Miniinvazivní terapeutické 

multidisciplinární pracoviště v budově interny. Je rozšířením endoskopického centra, 

neurologického, ortopedického, chirurgického, radiodiagnostického, urologického 

a interního oddělení. Stavební úpravy si vyžádaly náklady 6,9 milionu korun. 

Technologie a mobiliář přesáhly částku 50 milionů korun a jedná se o nejmodernější 

technologické vybavení ve světovém měřítku. Slavnostního otevření pavilónu se 

zúčastnil i starosta Vít Rakušan s oběma místostarosty Tomášem Růžičkou a Janem 

Pospíšilem, ale všem se dostalo pouze totální ignorace, a tak po skončení projevů 

areál nemocnice předčasně opustili. 

 

 

XI. LISTOPAD 

Na Kolín upozorňují turisty nové ukazatele 

Koncem listopadu byly na silnicích I/38 a I/12  a na dálnici D 11 od Hradce Králové 

umístěny hnědé směrovky odkazující na kulturní a turistický cíl Památková rezervace 
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Kolín. Značky za 170 tisíc korun na těchto dopravně nejvytíženějších komunikacích 

upozorňují projíždějící řidiče, že v blízké vzdálenosti se nachází památkově chráněné 

město Kolín, které by jim mohlo stát za zastávku.  

 

Dětské oddělení kolínské nemocnice dostalo 
darem pulsní oxymetr 

Dětské oddělení Oblastní nemocnice Kolín dostalo dar v podobě pulsního oxymetru 

Rad 5 v hodnotě 26 tisíc korun. Pulsní oxymetr slouží ke kontinuálnímu měření 

saturace hemoglobinu kyslíkem pro novorozence a zajistí kontinuální sledování 

malého pacienta i během kritického stavu. Přístroj přispěje k dalšímu 

zlepšení poskytované péče na dětském a novorozeneckém oddělení kolínské 

nemocnice.  

 

Staré lázně prošly modernizací 

Během léta procházely Staré lázně v Kolíně rekonstrukcí. Nově zařízené prostory se 

nacházejí v přízemí, kde je nyní moderní restaurace s tanečním parketem. Bar, 

sedačky, stoly, osvětlení i barevné vybavení odpovídají trendům doby. Zajímavá jsou 

kupříkladu speciální okna, kterými je za světla vidět ven, kdežto za tmy se skla 

stávají neprůhlednými. Na zmíněný sál s kapacitou 80 míst navazuje profesionální 

bowlingová dvoudráha Brunswick. Krom obnovených prostor jsou v lázních další 

víceúčelové sály. Hlavní sál má kapacitu 500 míst a taneční sál 150 míst. 
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Městské informační centrum rozšířilo sortiment 

Městské informační centrum v Kolíně připravilo další rozšíření sortimentu nabízených 

suvenýrů. Nově jsou zde k dostání tři druhy pamětních mincí v úpravě mosaz, bílá 

mosaz a staromosaz. Na přední straně je vyobrazen zakladatel města král Přemysl 

Otakar II., na zadní straně se nachází městský znak. Mosazná mince je ke koupi za 

50 korun, ostatní dvě stojí po 80 korunách.  

 

 

XII. PROSINEC 

Otevřen silniční obchvat města Kolína 

V pátek 7. prosince zažil Kolín historickou událost. Po desítkách let čekání byl 

konečně otevřen nový obchvat města. Slavnostního ceremoniálu se zúčastnilo asi 

200 lidí. O žádné velké oslavy se však nejednalo. V bílém vytápěném stanu hrál 

reprodukovaný Eric Clapton, jako občerstvení se podávaly bagety a koláčky. Podle 

zhotovitelů byla spolupráce s městem vzorná. Obchvat je sice už zprůjezdněn, ještě 

však není definitivně dokončen. Stavba není zkolaudována. Za poslední dva roky se 

jedná o třetí stavbu tohoto druhu ve středních Čechách po Nymburku a Líbeznicích. 

Jde o stavebně nejsložitější druh prací a současně také nejdražší. Strabag spolu 

s Metrostavem a PSVS byly hlavními stavebníky kolínského obchvatu dlouhého 

skoro 8 kilometrů. Stavba trvala čtyři roky a stála dvě miliardy. Projekt je 

spolufinancován Evropskou unií z prostředků strukturálních fondů. 

 

Kolín má nový orientační turistický systém 

Začátkem prosince byl v Kolíně nainstalován městský orientační turistický systém, 

který návštěvníkům usnadní cestu za památkami města. Zajímavostí těchto 
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turistických ukazatelů jsou piktogramy z dílny výtvarníka Jiřího Vančury zobrazující 

siluety konkrétních kolínských památek. Ukazatele upozorňují na nejvýznamnější 

památky ve městě a instituce důležité pro turisty. Za celkem 75 směrovek zaplatilo 

město 350 tisíc korun. 

 

V Kolíně roste malá elektrárna na spalování 
biomasy 

Pilotní projekt malé elektrárny Bioenergo na spalování biomasy v bývalém areálu 

kolínského Isolu vyrůstá za kolínským autobusovým nádražím. Jedná se o lisovnu 

olejnin, jejíž odpad bude spalován v přilehlé elektrárně s výkonem 6 megawatt. 

Stavba se pomalu chýlí ke konci. 
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Školství a kultura 

I. LEDEN 

Jubilejní 20. ples města Kolína 

 

Místostarosta Jan Pospíšil s manželkou Hanou 

V sobotu 21. ledna se konal jubilejní 20. ples města Kolína. Vstupné na ples bylo 300 

korun a cena zahrnovala i občerstvení. Na plese tančily místní pohybové skupiny, 

hrála zde dechovka v podání Veselky Stanislava Kubeše, rockové hity zazpívala 

Jana Bechyňová s kapelou kutnohorských konzervatoristů Paragraf 202, taneční 

hudbu pro pamětníky zahrálo Combo Ládi Hollase. Jako překvapení se na plese 

představil Classic Jazz Memorial a o půlnoční překvapení se postaral Ivan Hlas. 
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Kromě hudby a tance byla na plese k vidění také přehlídka dámského spodního 

prádla od dob rokoka po současnost.  

 

Velká výstava obrazů Václava Radimského 
v pražské Městské knihovně 

Do 5. února 2012 probíhala v Městské knihovně v Praze velká výstava malíře 

a slavného kolínského rodáka Václava Radimského. K vidění je zhruba 200 obrazů, 

mezi nimi pak především triptych Pohled na Kolín zapůjčený z obřadní síně kolínské 

radnice. Ten lze také považovat za dílo dělící Radimského tvorbu na dvě období. 

Obrazy, které vznikaly ve Francii, a obrazy, které umělec vytvořil po svém návratu 

zpět domů. V posledních letech začíná být jeho dílo opět vysoce ceněno. 

 

Výstava díla kolínského výtvarníka Pavla 
Rajdla 

Výtvarník Pavel Rajdl připravil rozsáhlou výstavu svého díla s názvem "Ohlédnutí 2". 

Přináší tvorbu posledních tří let, v níž autor překročil hranici předmětného světa 

a postoupil k zobrazování světa tušeného. Na současné výstavě představuje také 

několik svých fotografií i nevážný soubor plastik - "hračiček", jak je sám nazývá. 

Výstavu zahájenou 4. ledna bylo možné vidět v kolínské Galerii V Zahradě, 

pokračování výstavy zájemci mohli nalézt ve foyeru Městského divadla Kolín.  

 

Zápisy prvňáčků do základních škol 

Ve dnech 16.-20. ledna se v Kolíně konaly zápisy prvňáčků do základních škol. 

Nejvíce budoucích žáčků přišlo na základní školu v Lipanské ulici, kam se zapsalo 98 
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dětí. Na druhém místě skončila škola v Masarykově ulici s 83 zapsanými prvňáčky. 

Třetí příčku pak obsadila škola v ulici Prokopa Velikého se 78 zápisy. Dále se 

umístily škola v Bezručově ulici s 64 zápisy, škola v Ovčárecké ulici a v Sendražicích 

s 56 žáky, škola v Mnichovické ulici s 52 dětmi a poslední skončila škola v Kmochově 

ulici s 35 zapsanými prvňáčky. Celkem k zápisům přišlo 464 dětí, z nichž 49 má 

odklad.  

 

Galavečer Rasputin Ploché nohy 

Kolínská pánská taneční skupina Rasputin vystoupila ve čtvrtek 19. ledna 2012 

v Městském divadle Kolín s představením Rasputin … Ploché nohy. K vidění byl 

klasický a lidový tanec, street dance i hip hop. Celým večerem provázela herečka 

Valerie Zawadská. Hostem programu pak byl taneční klub Kocour Modroočko. 

Galavečer ukončil slavnostní raut za doprovodu kapel Trindžene a The Clients.  

 

 

II. ÚNOR 

 

 
III. BŘEZEN 

Na radnici se opět konal Den otevřených dveří 

Vedení města v sobotu 31. března dopoledne už potřetí pořádalo Den otevřených 

dveří kolínské radnice. Pro zájemce byl připraven zhruba dvacetiminutový okruh. 

Trasa představila nejzajímavější prostory kolínské radnice jako například zasedací 

místnost, v níž probíhají jednání městské rady, pracovny vedení města nebo obřadní 
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síň, kterou zdobí triptych Václava Radimského a novorenesanční mobiliář. Role 

průvodců se opět ujali starosta Vít Rakušan a místostarostové Tomáš Růžička a Jan 

Pospíšil. Stejně jako dříve byl i tentokrát o Den otevřených dveří velký zájem, což 

dokazují desítky návštěvníků.  

 

Smyčcový orchestr Archi nejlepší ve 
Středočeském kraji 

Smyčcový orchestr Archi ze Základní umělecké školy Kolín se minulý týden zúčastnil 

soutěže v Mladé Boleslavi. V krajském kole soutěže orchestrů se stal absolutním 

vítězem a postupil do národního kola. Do krajského kola v Mladé Boleslavi postoupilo 

9 nejlepších souborů a orchestrů, které zvítězily v okresních kolech základních 

uměleckých škol (celkem asi 150 účastníků).  

 

 

IV. DUBEN 

Velký výstavní projekt Cesta světla 

Kolínský galerista Miloš Kim Houdek zahájil ve čtvrtek 12. dubna v zaplněném 

Regionálním muzeu v Kolíně velký výstavní projekt Cesta světla, kterého se účastní 

9 místních výstavních síní. Řekl, že jde o završení mnohaletých snah s cílem 

reflektovat poválečný vývoj výtvarného umění u nás. Cesta světla přímo navazuje na 

Houdkovy předchozí výstavní projekty Písmo ve výtvarném umění (1995- 1997) 

a Hudba ve výtvarném umění (2004-2005) a je ukončením celého triptychu. 

Zastoupena je tvorba řady špičkových českých výtvarníků. Vernisáže se zúčastnili 

také undergroundový spoluhráč skupiny Plastic People of the Universe kytarista Joe 
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Karafiát a herečka Lucie Trmíková, kteří expresivním způsobem zhudebnili několik 

básní Bohuslava Reynka. 

 

Vstup do muzea byl za korunu 

Regionální muzeum Kolín umožnilo ve středu 18. dubna návštěvníkům vstup do 

svých expozic za pouhou 1 korunu, a to včetně výkladu historiků. Tato akce se koná 

v rámci Mezinárodního dne památek a historických sídel. Tento den byl vyhlášen 

organizací UNESCO v roce 1982. Regionální muzeum v Kolíně se k akci již tradičně 

připojuje. Otevřelo své expozice v Kolíně, Českém Brodě i Kouřimi. V rámci 

symbolického vstupného byly pro zájemce připraveny také komentované 

prohlídky. Na programu byla od 16 hodin prohlídka expozice Měšťanský dům 

v Červinkovském domě v Kolíně, od 16:45 prohlídka expozic Bitva u Kolína 

a Pracovna Josefa Svatopluka Machara ve Staré škole Kolín. 

 

XVII. festival pohybového divadla 
a pantomimy Otevřeno 

XVII. Otevřeno se uskutečnilo 21. a 22. dubna v Městském divadle v Kolíně. 

Otevřeno je jedinou integrovanou přehlídkou, kde vedle sebe vystupují, inspirují se 

a spolupracují slyšící a neslyšící, děti a dospělí, profesionálové i amatéři. Jedná se 

o festival nesoutěžní s širokým přesahem do pohybového divadla a tance. Snahou 

pořadatelů je podpořit současné především výtvarné pojetí těchto žánrů. 

Předpokládaná účast se pohybovala kolem 200 herců. Pořadatelé pro ně připravili 

rozborové semináře i workshopy Ondřeje Lipovského nazvané Tělo v pohybu, které 

se konají v tělocvičně obchodní akademie. Veřejnost se zúčastnila sobotního 

galavečera 21. dubna od 19 hodin, jehož hostem bylo Taneční divadlo Bufo 

a japonský mim Makoto Inoue. Nedělní výpravné představení Mauglí pro rodiče 

s dětmi odehrála Mladá scéna z Ústí nad Labem 22. dubna od 10 hodin.  
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Oblastní kolo Porty v Kolíně 

Oblastní kolo Porty v Kolíně na Zámecké vyhrála 14. dubna kapela Crossband 

z Nymburka. Za prvenství v interpretační soutěži vybojovala postup do finále 

v Řevnicích. Druhý skončil Standa Haláček z Kostelní Lhoty, ten získal i vítězství 

v kategorii autorská soutěž a postup do autorské soutěže v Ústí nad Labem za 

skladbu Ztráta času. Z Kolína se tentokrát žádný soutěžící z 12 kapel a sólistů Porty 

neúčastnil. Diváckou cenu si odnesla skupina Českej chleba z Vlašimi. Klání zakončil 

koncert Vojty Kiďáka Tomáška. 

 

Na ZŠ Mnichovická začaly fungovat čtenářské 
kluby 

Na Základní škole Mnichovická v Kolíně v úterý 17. dubna slavnostně otevřeli školní 

čtenářské kluby. Ty mají posilovat rovné příležitosti dětí a žáků se specifickými 

vývojovými poruchami. Cílem čtenářských klubů je vytvořit podmínky pro přirozený 

rozvoj čtenářské gramotnosti u nejmenších žáků 5. základní školy, prostřednictvím 

vhodně zvolených knih formovat schopnost porozumět psanému textu, přemýšlet 

o něm a používat jej k dosahování individuálních studijních cílů a přispět tak rozvoji 

osobních schopností a vědomostí a umožnit optimální rozvoj žáků. Učitelky ve 

spolupráci s pracovníky Městské knihovny Kolín připravily pro 30 dětí několik aktivit 

motivovaných pohádkou O rybáři a staré botě z knihy Jiřího Žáčka Na svatýho 

Dyndy. Využití metod RWCT (čtením a psaním ke kritickému myšlení), například 

metoda rybí kosti nebo čtení s předvídáním, umožňuje dětem vnímání informací více 

smysly, vytváření otázek posiluje aktivní vzájemnou komunikaci, zrakové a sluchové 

vjemy podporuje pohybová činnost. 
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V. KVĚTEN 

SOUTHERN ROCK & BLUES Kolín 2012 

12. května 2012 se konal kolínský festival Southern Rock & Blues. Předtím existovaly 

dvě stylově poněkud odlišně zaměřené akce Jižanská noc a BluesFest. Jejich 

organizátoři se letos rozhodli spojit je v jeden celek. Tentokrát se poprvé hrálo 

v otevřeném prostoru Kutnohorské ulice, večerní program pak pokračoval 

v Městském společenském domě. Publikum si mohlo užít 12 hodin hudby. 

 

Koncert Smetanova tria 

V úterý 22. května 2012 se v Městském společenském domě představilo Smetanovo 

trio složené ze sólistů klavíristky Jitky Čechové, houslistky Jany Vonáškové-

Novákové a violoncellisty Jana Páleníčka. Trio patří k velmi úspěšným souborům 

současnosti. Je pravidelným hostem významných událostí doma v Evropě, ale i 

v Japonsku a Brazílii. Spolupracuje s předními dirigenty, s domácími i zahraničními 

orchestry. Nahrávky tria obvykle získávají ocenění francouzských a britských 

hudebních časopisů. 

 

Benefiční festival Noty na pomoc 

Již poosmé se v pátek 18. května uskutečnil ve velkém sále kolínského Městského 

společenského domu benefiční festival nazvaný Noty na pomoc. Oslovené začínající 

kapely zahrají na festivalu zadarmo. Čistý finanční výtěžek se pak věnuje potřebným. 

V minulých letech tak peníze dostali například lidé vyplavení lokální povodní ve 

Stříbrné Skalici nebo kolínská Diakonie. Letos je příjemcem občanské sdružení 

Volno. Na festivalu zahrálo 6 kapel. Zřejmě nejznámější byl chvaletický Komat, 

hrající melodický metal rock, s nímž do nedávna zpívala známá Leona Šenková, 
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kterou nahradila kolínská zpěvačka Adéla Šimonová. Z Kutné Hory dorazila skupina 

Vesper, z Pňova-Předhradí mladá hudební partička Xenon. Tvrdý metal předvedla 

kolínská kapela HeavenHell, z hudebních festivalů už jsou známí místní The Clients 

se zpěvačkou Adélou Burešovou. Poslední pak byla rocková kapela Ranvej. Vstupné 

činilo 80 korun v předprodeji a 100 korun na místě. 

 

 

VI. ČERVEN 

Noc kostelů 

Také v roce 2012 se v Kolíně uskutečnila již tradiční akce s názvem Noc kostelů. 

Svůj původ má na počátku 21. století v Německu a do Čech přišla roku 2009. 

V rámci této akce dochází ke zpřístupňování kostelů veřejnosti a pořádání 

nejrůznějších doprovodných akcí, jako jsou koncerty či divadelní představení 

a komentované prohlídky. V Kolíně se připojil kostel sv. Víta na Zálabí, evangelický 

kostel a také modlitebna Apoštolské církve.  

 

Festival Kolínský ostrov 

Stejně jako v minulých tetech se i letos v Kolíně uskutečnil už tradiční festival folk 

a country Kolínský ostrov. Jak už název festivalu napovídá, akce se konala na 

Kmochově ostrově, a to v sobotu 2. června. Na festivalu zahráli Nezmaři a Miki 

Ryvola, Ivan Hlas trio, Slávek Janoušek a Luboš Vondrák, Wyrton, Stráníci a Míra 

Ošanec, Brzdaři, Tata Mia, Epy De Mye, Zavětrem, Trampoty, Monokl, Marek 

Vojtěch. 
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Koncert Ženy napříč zeměkoulí 

Koncert proběhl 5. června v kolínské synagoze pod záštitou místostarosty Jana 

Pospíšila. Koncert pořádala firma Line production ve spolupráci s městskou 

knihovnou. Argentinskou sopranistku Anu Carolinu Diz doprovázela japonská 

klavíristka Mami Teraoka. V první půli zazněly operní árie Mozarta, Pucciniho, 

Johanna Strausse či Antonína Dvořáka, v druhé části koncertu potom především 

písně argentinských a kubánských autorů. Publikum umělkyně odměnilo mohutným 

potleskem. 

  

Baletní večer ZUŠ Františka Kmocha v Kolíně 

Ve středu 6. června se v kolínském divadle uskutečnil Baletní večer Základní 

umělecké školy Františka Kmocha v Kolíně. Během večera byly k vidění choreografie 

na hudbu Františka Kmocha, na filmovou hudbu z Dívky na koštěti či 

z francouzských komedií o četníkovi, lidové tance, ale i klasický balet. Na samotný 

závěr večera pak vystoupili Dagmar Veselinovičová, emeritní sólistka baletu 

Severočeského divadla, opery a baletu v Ústí nad Labem, a Vladimír Gončar, sólista 

téhož divadla a nositel ceny Thalie v oboru balet muži za rok 2008. 
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49. ročník festivalu Kmochův Kolín 

 

Momentka z monstrkoncertu, v popředí dirigent Městské hudby Františka Kmocha Miloslav Bulín a flétnistka Michaela Zubíková 

Ve dnech 7. až 10. června proběhl v Kolíně již 49. ročník mezinárodního festivalu 

dechových hudeb Kmochův Kolín, jedna z největších akcí svého druhu ve střední 

Evropě. V průběhu přehlídky bylo možné vidět téměř stovku vystoupení 

a doprovodných akcí. Návštěvníci měli na výběr například mezi klasickým koncertem 

Kmochovy hudby, poslechem Václava Neckáře a Ondřeje Havelky, impulzivním 

Please The Trees a nakonec třeba možností navštívit výstavu kaktusů na Zámecké 

nebo poslouchat komorní hudbu v kolínské synagoze. Vybrat si mohl opravdu každý, 

musel si ale nejdříve ujasnit, na co jít. Dát to všechno dohromady, uspokojit všechny, 

zavděčit se všem protichůdným názorům a zajistit, aby nepršelo, asi není vůbec ani 

teoreticky možné. Lístek na festival stál 150 korun na všechny tři placené dny. 

Festival letos nově odstartoval už ve čtvrtek v sále Městské knihovny Kolín vernisáží 

výstavy čtyř kolínských fotografů „Kmochův Kolín mýma očima“. Odpoledne pak 

pokračoval malým průvodem za Františkem Kmochem do Ztracené uličky, kde došlo 

k otevření nově rekultivovaného parku. V Regionálním muzeu v Kolíně pak během 
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čtvrtka probíhala muzejní noc s Františkem Kmochem zakončená „Skleničkou 

s Hejdukem“. 

Páteční program se na Karlově náměstí nesl v tradičním duchu. V podvečer se 

představily kolínské orchestry spolu s dechovým orchestrem ZUŠ Chrást u Chrudimi 

a s italskými praporečníky Sansepolcro. Večerní program pak odstartovala Kolínská 

filharmonie. Prvním z vrcholů večera bylo Nocturno v podání Městské hudby 

Františka Kmocha. Druhým vrcholem pak bezpochyby byl i koncert Kolínského Big 

Bandu s hostem Ondřejem Rumlem. 

Páteční program naplno probíhal i na Kmochově ostrově. Od rána zde byly k vidění 

soubory dětí a mládeže z Kolína i okolí širokého uměleckého záběru. Zlatým hřebem 

večera na Kmochově ostrově pak byl koncert Václava Neckáře se skupinou Bacily. 

Snad jedinou skvrnkou na kráse jinak vydařeného dne byl pozdní příjezd hlavní 

hvězdy večera. 

Nejnabitějším dnem festivalu pak byla sobota. Program probíhal nejen na Karlově 

náměstí, ale také na parkánu u chrámu sv. Bartoloměje, v kolínské synagoze či 

v Komenského parku. Asi tradičně nejočekávanější a nejnavštěvovanější sobotní 

akcí pak byl průvod zúčastněných orchestrů a mažoretek městem, který stejně jako 

v posledních letech startuje v areálu Vodního světa a pokračuje Masarykovou ulicí 

přes kruhový objezd u gymnázia Žižkovou ulicí a dále do Legerovy a Kouřimské ulice 

až na Karlovo náměstí. Dávno pryč jsou časy, kdy se průvod řadíval už v Benešově 

ulici. 

Dopoledne na Karlově náměstí patřilo mládežnickým dechovým orchestrům. 

Odpoledne po příchodu všech účastníků průvodu došlo k slavnostnímu zahájení 

festivalu a program pak až do osmi hodin večer patřil velkým dechovým orchestrům 

včetně zahraničních hostů z Belgie, Slovenska, Rakouska a Německa. O večerní 

zábavu se postaral Ondřej Havelka a jeho Melody Makers a úspěšný taneční soubor 

ze slovenské Lúčnice. Večer pak uzavřela dechovka Vacenovjáci. 

Scéna na parkánu u chrámu sv. Bartoloměje patřila především dětem. Některá 

vystoupení si přišla osobně prohlédnout i poslankyně Parlamentu ČR Helena 

Langšádlová. Komenského park pak hostil bleší trh. Návštěvníci si tu kromě 
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nejrůznějších věcí mohli vyzkoušet také jízdu na elektrokole. A nejen Kolín byl 

dějištěm tohoto ročníku Kmochova Kolína. Orchestry z Polska a Maďarska vyjely do 

Kutné Hory, z Belgie a Rakouska zase do Poděbrad. V pátek večer se navíc v Kutné 

Hoře v rámci festivalu uskutečnil koncert Hudby Hradní stráže a Policie ČR. 

Kolínská synagoga hostila v sobotu 9. června v rámci Kmochova Kolína několik 

jedinečných hudebních čísel. Program byl nazván „Někdo to rád potichu“, a jak už 

z názvu samotného vyplývá, jednalo se o komornější vystoupení. Souborů vystoupilo 

celkem devět: Ženský komorní sbor Kolín, Visione Quartet, Nota bene trio, vokální 

trio žen Makabara, kvarteto Dudlajdá Fagotiky a další. Synagoga byla na všechna 

vystoupení téměř plná.  

V neděli celý festival vyvrcholil monstrkoncertem všech orchestrů, ale ještě předtím 

zahrála Hudba Ministerstva vnitra Slovenské republiky. Nedělní počasí festivalu 

bohužel nepřálo a během monstrkoncertu intenzivně pršelo. Jeho ozdobou bez 

pochyby byla Zuzana Norisová, která se představila jako zpěvačka u několika 

skladeb. Závěrečný program probíhal také na Kmochově ostrově, kde zahrál malý 

dechový orchestr Pleven z Bulharska a zbytek dopoledne už patřil mažoretkové 

show s vyhlášením výsledků ankety MISS MAŽORETKA. 

Letošní ročník festivalu jen potvrdil nastolený trend, návštěvnost letos opět trhala 

rekordy, a nebýt špatného nedělního počasí, byla by jistě ještě vyšší. Z pohledu 

organizátorů i návštěvníků tak byl 49. Kmochův Kolín velmi úspěšný a vydláždil cestu 

k jubilejnímu 50. ročníku v roce 2013. 

 

Festival Vítáme slunovrat 

V úterý 26. června se v synagoze uskutečnil již 8. ročník festivalu sborového zpěvu 

Vítáme slunovrat. V rámci festivalu se v Kolíně představily Ženský komorní sbor 

v Kolíně, Kolínský pěvecký sbor, Canzonetta Letohrad, Českolipský pěvecký sbor, 

Continuo Kolín, Privatissima Kolín a německý host Gesang-Verein e. V. Lyra 

Luckenwalde 1878.  
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VII. ČERVENEC 

Kolín se stal zastávkou vlaku Lustig 

V Kolíně bylo ve čtvrtek 26. července možné navštívit vlak Lustig s představením 

dramatizace novely Arnošta Lustiga Modlitba pro Kateřinu Horowitzovou. Nakonec 

na 115. kolej kolínského nádraží přišlo kolem tří set diváků. Večer navštívil také syn 

Arnošta Lustiga. Představení je ve spolupráci s oslovenými železničními 

společnostmi realizováno na kolejích. Byl vypraven speciální vlak jedoucí 

symbolickou trasou Wannsee, Praha, Terezín, Krakow, Osvětim. Vlak Lustig je 

sestaven z několika vagónů, včetně autentického dobytčáku, kterým Němci 

dopravovali lidi do koncentračních táborů. V tomto voze je umístěna výstava 

tematicky zaměřená na období holocaustu.  

 

5. ročník TPCA Beat Festivalu 

Polojubilejní 5. ročník soutěže regionálních kapel se letos opět uskutečnil pod 

hlavičkou automobilky TPCA. Hudební odpoledne plné talentů proběhlo v sobotu 

28. července od 13 hodin na Kmochově ostrově v Kolíně. I na letošním ročníku 

TPCA Beat Festivalu bude soutěžit 8 regionálních hudebních uskupení. Cílem je 

podpořit začínající hudební talenty. Letošního festivalu se zúčastnily kapely Bu-Fu, 

Xenon, Skylla, Kronos Combo, Liguére!, Sectesy, Crossband a Epitaf. Hodnotilo je 

kromě poroty i publikum. Zvítězila nakonec kapela Bu-Fu před Kronos Combo 

a Epitafem. Mezi mladé talenty TPCA opět rozdělila 100 tisíc korun. Mezi pozvanými 

hosty pak byly kapely Harlej, Fast Food Orchestra a Airfare. Poslední dvě však na 

pódium nepustila prudká bouřka a výpadek proudu. Na pódiu pod širým nebem 

vystoupili i vítězové z předchozího ročníku TPCA Beat Festivalu, kapely Fanfan 

a Epy de Mye, která ale kvůli bouřce nemohla vystoupení dokončit. Výtěžek 

z festivalu, jehož vstupné činilo 30 korun, bude věnován na dobročinné účely. 
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Na Kmochově ostrově se uskutečnil 1. ročník 
festivalu MANUfest 

Malý alternativní festival nezávislých umělců MANUfest se uskutečnil v sobotu 

21. července od 15 hodin na Kmochově ostrově v Kolíně. Diváci mohli vidět pět 

talentovaných kapel, čtyři krátké filmy začínajících režisérů s následnou besedou 

a několik workshopů. Vstupné bylo dobrovolné, výtěžek byl věnován Dětskému 

domovu v Býchorech. Projekt byl podpořen programem Think Big od Nadace O2. 

Festival se stal příležitostí pro prezentaci mladých místních umělců a výbornou 

příležitostí pro setkání lidí všech generací. V průběhu festivalu návštěvníci hlasovali 

pro kapely i filmy. Celým festivalem pak provázeli Martin Hladík a Ondřej Cikán. 

MANUfest nesoucí podtitul Konec nudy v Kolíně byl veřejnosti přístupný za 

dobrovolný příspěvek. Vystoupily na něm kapely Alžbětiny Sosny, Kronos combo, 

Absurd error, Kulatá krychle a Parahybana. K vidění byly studentské filmy: This is the 

End režírovaný Jiří Volkem a Bastards pod toutéž režií, People involved od Jana 

Těšitele a V od Vojtěcha Moravce. 

 

Vyhlášen 1. ročník výtvarné soutěže U nás 
doma v Kolíně 

Městská knihovna Kolín pod záštitou starosty města Kolína Víta Rakušana vyhlásila 

1. ročník výtvarné soutěže U nás doma v Kolíně na téma: Náměstí - živé srdce 

města. Soutěžit se bude ve třech kategoriích: I. kategorie 1.-5. ročník ZŠ, 

II. kategorie 6.-9. ročník ZŠ a III. kategorie je určena výtvarníkům z učilišť, středních 

a vysokých škol. Slavnostní vyhlášení soutěže a výstava všech soutěžních prací 

proběhnou v měsíci listopadu v Městské knihovně v Kolíně.  
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VIII. SRPEN 

15. ročník festivalu Natruc 

Na Kmochově ostrově v Kolíně se uskutečnil 15. ročník festivalu Natruc. Podnik 

navštívilo přes 3 tisíce příznivců. Kapely vystupovaly na třech scénách. Počasí letos 

festivalu přálo a bylo slunečné počasí. V odpoledních hodinách se představily na TV 

Óčko stage kapely jako CheckPoint, Cookie a L.O.S. Poté odehráli Doktor PP a po 

nich slovenští The Paranoid. Mezitím na Pussy Energy Drink Šapitó vystoupili 

kolínští Blank Out, Kočky Neberem, The Clients a bubenická show Plechový 

bubínek. Na hlavním Kiss Delta stage v amfiteátru na konci ostrova hráli Loco Loco, 

Žádnej Stres, Luno a Medvěd 009. Pak již přišli na řadu Blue Effect, plzeňské ska 

Tleskač a táborští Sunshine. Na vystoupení této táborské kapely se amfiteátr zaplnil. 

Po jejich vystoupení následovala kapela Wohnout, která sklidila velký úspěch, diváci 

si dokonce vynutili další tři přídavky. Jednou z hlavních hvězd festivalu byl David 

Koller. Zazpíval skladby ze své sólové éry i některé písničky Lucie. Těsně před 

vystoupením Mandrage začalo pršet. Déšť ale nikomu nevadil a na zážitku 

z vystoupení nijak neubral. Svůj hit Šrouby a matice kapela věnovala svému 

manažerovi. Současně vystupovaly na TV Óčko stage kapely Horská Chata, A 

Banquet, Hentai Corporation, Pipes and Pints, Konflikt a v nočních hodinách i 

Krucipüsk. V Šapitó se ukázal další bubeník Miloš Meier, stále více oblíbení jazzoví 

Kronos Combo z Kolína a Nobody Listen s Ondrou Štorkem, bubeníkem 

kutnohorských Rybiček 48. Show v Šapitó zakončili Bounce Bounce a DJ Friky. 
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IX. ZÁŘÍ 

Výstava archeologických nálezů z trasy 
obchvatu 

Dlouhodobá archeologická výstava Cesta napříč časem a krajinou, která byla 7. září 

otevřena v Dvořákově muzeu Kolínska v pravěku, byla během prvního týdne 

navštívena přibližně 600 zájemci. Výstava shrnuje nálezy ze záchranného 

archeologického výzkumu z trasy silničního obchvatu Kolína, který učinil 

Archeologický ústav Akademie věd ČR. Jednalo se o největší výzkum, který ústav 

prováděl. Nalezeno bylo 7 tisíc objektů na 8 tisících délkových metrech obchvatu. 

Trasa obchvatu protíná pravěká sídliště a pohřebiště. Nejvýznamnějším nálezem pak 

bylo odkrytí čtyř neolitických rondelů, z nichž dva se řadí mezi největší v Evropě. 

Kromě očekávaných kosterních pozůstatků, keramiky, šperků a mincí, fotografií 

a nákresů nabízí výstava i rozměrné obrazy a dvě počítačové animace věnované 

neolitickým rondelům a neolitickým domům. 

 

IX. Keramické setkání 

IX. bienále Keramického setkání s podtilulem "Socha a prostor" bylo zahájeno ve 

čtvrtek 6. září v Červinkovském domě Regionálního muzea v Kolíně za účasti řady 

kvalitních českých keramiků. Nechyběli ani vzácní vystavující hosté prof. Václav 

Šerák a Jindřiška Radová. Výstavu zahájila kurátorka Dita Hálová 

z Uměleckoprůmyslového muzea v Praze, které byl svěřen výběr dvaceti autorů 

bienále. Zakladatel bienále a tvůrce koncepce setkání Pavel Rajdl pak pozval 

přítomné na procházku po Kolíně. Keramika byla totiž vystavena na čtyřech místech, 

kromě muzea ještě v synagoze, Galerii V Zahradě a v radničních sklepích. 

Keramické setkání letošním ročníkem prokázalo svoji schopnost inspirovat 

a obohacovat místní kulturní život, a to nejen samotnými vystavenými díly, ale třeba 

také otevřením dosud neužívaných radničních sklepů či dalším rozšířením městské 

sbírky současné keramiky. 
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17. ročník festivalu nonverbálního divadla 
Gasparáda 

Ve čtvrtek a pátek 13. a 14. září se na Karlově náměstí v Kolíně uskutečnil festival 

nonverbálního divadla Gasparáda. Program 17. ročníku ve čtvrtek obstaralo 

Kejklířské divadelní představení. V pátek pak vystoupilo Divadlo Studna 

s představením pro mateřské školy Dlouhý, Široký a Bystrozraký. Stejný soubor poté 

zahrál Sindibáda. Odpolední program zahájilo kejklířské divadelní představení, 

animace na chůdách a výtvarně akrobatická show na chůdách Ptáci. Divadlo Studna 

a soubor Agripa vystoupily večer s komedií dell-arte o rohatém lakomci, roztoužené 

čarodějnici, zákeřných milencích a jednom nebohém kanibalovi Kozlí muž 

zakončenou ohnivou show. Na úplný závěr vystoupila kapela Poletíme? 

 

Dny evropského kulturního dědictví v Kolíně 

 

Role průvodce se tentokrát ujal místostarosta Jan Pospíšil (zcela vpravo) 

Dny evropského kulturního dědictví se v ČR konaly od 8. do 16. září. Tradičně 

vysokou návštěvnost si udržely prohlídky kolínských židovských památek a zámku. 

Velký zájem byl také o prohlídku městského opevnění a mlýnů, která se letos konala 
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již podruhé. Naopak relativně málo návštěvníků letos přišlo na komentované 

prohlídky kolínských kostelů sv. Víta a sv. Jana Křtitele. V Kolíně se stala jedním 

z taháků archeologická výstava nálezů z obchvatu. V Dvořákově muzeu Kolínska 

v pravěku ji vidělo přes 600 zájemců, kteří využili vstupné za korunu. Sousední 

Červinkovský dům muzea navštívily zhruba tři stovky návštěvníků a tzv. Starou farní 

školu zhruba jen 80 lidí. Snížený zájem o prohlídky kostelů způsobil pravděpodobně 

i fakt, že hlavní kolínská památka, chrám sv. Bartoloměje, je dlouhodobě uzavřená. 

Desítky lidí naopak využily možnost prohlídky radnice a zámku s odborným 

výkladem. 

 

První školní den 

První školní den navštívil primány na kolínském gymnáziu a prvňáčky na 3. základní 

škole Kolín starosta Vít Rakušan. Místostarosta Jan Pospíšil spolu s vedoucím 

odboru školství, kultury a sportu Petrem Kesnerem pozdravili prvňáčky na 6. ZŠ 

Ovčárecká a v Sendražicích. Do školních lavic letos usedlo v Kolíně 380 prvňáčků, 

z toho nejvíce na ZŠ Lipanská. 
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X. ŘÍJEN 

Festival Devět bran opět zavítal do Kolína 

 

Starosta města Kolína Vít Rakušan (vpravo) s ředitelem festivalu Devět bran Pavlem Chalupou (vlevo) 

Kolín se od 13. do 20. října stal dějištěm filmové části 13. ročníku mezinárodního 

festivalu česko-německo-židovské kultury Devět bran. Festival běžel v Kině 99, 

Městském divadle a v synagoze. Zahájení se uskutečnilo v neděli 14. října v divadle 

uvedením představení na motivy literární předlohy Arnošta Lustiga Modlitba za 

Kateřinu Horovitzovou v podání pražského Divadla pod Palmovkou. Program ale 

začal už v sobotu 13. října. V synagoze od 17 hodin zahrála skupina Menora  

specializující se na hudbu židovského národa v diaspoře, hudbu aškenázských či 

sefardských Židů v jazyce jidiš či ladino. V synagoze byl také 20. října festival 

ukončen za účasti Evy Lustigové, dcery Arnošta Lustiga, jemuž byl letošní ročník 

věnován. Eva je autorkou dokumentárního filmu Tvoje slza, můj déšť. Natočila ho 

letos a byl také promítán v synagoze. 
 



104 

 

19. ročník kolínské burzy škol 

Devatenáctým rokem se v Kolíně konala burza škol. Jejím cílem je pomoci žákům 

9. tříd základních škol najít vhodnou střední školu. Letošní přehlídky se zúčastnilo na 

80 středních škol a učilišť. Své stánky vystavily v sále a předsálí Městského 

společenského domu Kolín. Počtem vystavovatelů je kolínská burza škol po Schole 

Pragensis konané Praze druhou největší burzou v České republice. Na jevišti se 

představovaly modelky a všude proudily davy lidí. Školy se prezentovaly uměním 

barmanů, kuchařů, techniků, představily se ale i zemědělské školy, veterinární obory, 

potravinářské technologie, výpočetní techniky, zahradnické a lesnické dovednosti, 

projektování letadel a automobilů, podnikatelská a ekonomická odvětví, gymnázia či 

zdravotnické obory. Akci spolupořádá spolu s agenturou Sofia také Úřad práce 

v Kolíně. Jeho poradenské centrum bylo na místě rodičům i žákům ku pomoci.  

 

Výstavy v kolínském zámku 

V hejtmanských místnostech kolínského zámku probíhala v říjnu výstava "Život na 

Labi" a "Anna Fárová a kolínští fotografové J. Funke, J. Sudek a E. Wiškovský". 

Zahájení výstavy s přípitkem se uskutečnilo na zámecké terase s výhledem na řeku. 

Výstava měla za cíl nejen zpřístupnit umělecká díla, ale také ukázat potenciál objektu 

kolínského zámku. Pořadatelé výstavy v čele s Milošem Kimem Houdkem vyčistili 

místnosti a chodby a instalovali texty, fotografie a další dokumenty. Výstavu ukončilo 

30. října autorské čtení Jiřího Kamena z jeho románu Kinžál.  

 

 



105 

 

XI. LISTOPAD 

Vernisáž výstavy věnované 20. výročí Galerie  
V Zahradě 

Galerie V Zahradě uspořádala 21. listopadu vernisáž výstavy věnované 20. výročí 

založení galerie. Kapela Základní umělecké školy Kolín Dixík vytvořila pěknou 

atmosféru k zahájení celé výstavy. Od počátku byla galerie spojena se jménem 

Pavla Rajdla, který ji vlastníma rukama vybudoval a nasměroval svým kurátorským 

vedením. Za dobu existence Galerie V Zahradě mohli zájemci vidět přes 350 

vystavujících umělců a 123 výstav. K tomu navíc projekty jako bienále Keramické 

setkání, Funkeho Kolín, salony kolínských výtvarníků. 

 

Strašidelný ostrov už podesáté 

Jubilejní 10. ročník Strašidelného ostrova se konal 11. listopadu na Kmochově 

ostrově v Kolíně. Akce přilákala stovky dětí a jejich doprovod. Vše bylo osvíceno 

svíčkami a blikátky. Kdo chtěl, přišel ve strašidelném převleku. Převážně přišli 

čarodějnice a černokněžníci, ale našly se i masky zvířátek. Soutěžit se mohlo 

v několika disciplínách. Házení kroužků na terč nebo závody v běhu stejně jako 

chytání rybiček na suchu. Na účastníky vždy čekala sladká odměna. Událost byla 

určena hlavně těm nejmenším, ale objevily se i děti okolo 13 let. Pro zpestření 

programu bylo připraveno představení skupiny historického šermu Páni z Kolína. 

Jednalo se o ukázku tanců s ohněm. 
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XII. PROSINEC 

Po dvou letech opět vánoční koncert pěveckého 
sboru Gymnázia Kolín 

Městské divadlo v Kolíně hostilo 21. prosince po dvou letech vánoční koncert 

pěveckého sboru kolínského gymnázia. Svou premiéru s taktovkou zde měla 

profesorka hudební výchovy Eliška Šeráková. Na gymnáziu učí druhým rokem 

a pomyslné žezlo převzala po profesorce Lesákové, v jejímž sboru sama několik let 

účinkovala. Na koncertu zazněly české i zahraniční koledy, lidové písně i exotické 

písně s africkým a španělským rytmem. Nechyběla ani vážná hudba. 

Nejnáročnějšími skladbami byly Kantar, Afrika a Ave Maria. Koncert sklidil obrovský 

úspěch a v jeho tradici se škola chystá i nadále pokračovat. 

 

Koncert k poctě betlémského světla 

Farní kostel Nejsvětější trojice v Kolíně hostil ve středu 26. prosince na sv. Štěpána 

od 15 hodin Vánoční koncert k poctě betlémského světla. Zahrála Karolína 

Žmolíková a její přátelé. Představily se i děti ze Základní umělecké školy v Kolíně 

a vedle hudební části dostaly svůj prostor i verše v podání herečky Gabriely Fillipi.  
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Sport 

I. LEDEN 

Roman Veselý novým trenérem FK Kolín  

Novým trenérem A mužstva FK Kolín se stal Roman Veselý. Třiačtyřicetiletý trenér 

naposledy působil jako asistent trenéra Martina Pulpita ve Viktorii Žižkov. Je 

držitelem trenérské profilicence UEFA. Veselý je bývalým prvoligovým hráčem 

Bohemians Praha. Jako hráč začínal kariéru v obci Brázdim, poté se přesunul do 

Brandýsa nad Labem. Jako nejlepší střelec ČFL byl nominován i do reprezentační 

U21, kde sehrál několik turnajů. Rodilý střelec se postupně prosazoval i v dalších 

soutěžích, což mu vyneslo i ligové angažmá v Bohemians Praha. Odehrál 30 

ligových utkání a vstřelil 3 branky. Jeho kariéru v lize ale pak zastavilo těžké zranění. 

Na svém střeleckém kontě má více jak 300 gólů. 
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II. ÚNOR 

Vyhlášen Sportovec města Kolína za rok 2011 

 

Starosta města Vít Rakušan předává ocenění nejlepší sportovkyni Kolína za rok 2011 Kateřině Šafránkové 

Ve čtvrtek 9. února 2012 se v kolínském divadle vyhlašovaly výsledky ankety 

o nejlepší sportovce Kolína 2011. V kategorii jednotlivců-dospělých zvítězila 

kladivářka Kateřina Šafránková ze Sokola Kolín ziskem 432 body před Michaelou 

Podneckou z Agra Kolín se 400 body a atletem Petrem Peňázem ze Sokola Kolín 

s 372 body. Kategorii jednotlivců-mládeže vyhrála atletka Helena Jiranová ze Sokola 

Kolín ziskem 367 bodů před sportovním gymnastou Danielem Radovesnickým taktéž 

ze Sokola Kolín s 365 body a výškařem Matyášem Daleckým opět ze Sokola Kolín 

s 345 body. Kategorii družstev-dospělých ovládl ženský atletický oddíl Sokola Kolín 

ziskem 151 bodů před sledge hokejisty Draci Kolín se 149 body a korfbalisty VKC 

Kolín se 140 body. Kategorii družstev-mládeže dominoval juniorský dívčí tým TK 

CrossDance Kolín ziskem 142 body před korfbalovými dorostenci se 137 body 
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a kadetkami Remerx Cycling Team Kolín se 123 body. Pořadem provázel sportovní 

televizní komentátor Radek Šilhan a vystoupili v něm zpěváci Monika Agrebi a Bohuš 

Matúš. Ceny předávali starosta města Vít Rakušan, oba místostarostové Tomáš 

Růžička a Jan Pospíšil a vedoucí odboru školství, kultury a sportu Petr Kesner. Celý 

slavnostní večer uzavřel raut připravený v divadelním bufetu. 

 

Zlato a bronz pro Kolín z halového atletického 
mistrovství republiky dorostu a juniorů 

V hale Otakara Jandery v pražské Stromovce proběhlo atletické halové mistrovství 

republiky v kategoriích dorostu a juniorů. Juniorská tyčkařka Barbora Skalníková, 

která zdolala 290 cm, obsadila 8. příčku. Kristýna Czakojová ve výškařském sektoru 

překonala 152 cm, což jí vyneslo 9. příčku, těsně jí však unikl postup do finále. Pro 

Kolín byl nejúspěšnější disciplínou skok vysoký juniorů. Jako první v soutěži po 

zdolání 187 cm skončil Lukáš Pokorný a obsadil 9. místo. Na 192 cm se dostal Pavel 

Krejča a získal 6. místo. Ve velice kvalitní soutěži zůstal z kolínské trojice Matyáš 

Dalecký, který začal na 187 cm, kde musel jednou opravovat, což mohlo být 

rozhodující. Přes 200 cm se dostala pětice výškařů, přes 203 cm čtveřice a teprve po 

206 cm byla jasná trojice medailistů. Zde poprvé zaváhal ostravský Veselý, a protože 

Matyáš Dalecký zdolal všechny výšky včetně následujících 209 cm na první pokus a 

se stejnou výškou si napoprvé poradil i Veselý, měli s jedinou opravou za celou 

soutěž stejnou pozici. Protože 212 cm už ani jeden nepřekonal, muselo o mistru ČR 

rozhodnout rozeskakování, při němž závodníci mají na poslední výšce ještě jeden 

pokus, pokud oba nezdolají či oba zdolají, snižuje či zvyšuje se vždy o 2 cm. 

A protože do dramatického souboje zasáhli ještě pořadatelé, kteří rozeskakování 

kvůli ceremoniálu přerušili, viděli diváci v závěru soutěže celkem 17 nezdařených 

pokusů za sebou. Až ten osmnáctý, který se na výšce 202 cm vydařil Matyáši 

Daleckému, rozhodl o tom, že zlato půjde do Kolína. Ještě jeden medailový úspěch 

ale čekal na kolínské atlety ve vrhu koulí juniorů. Pavel Krejča, který třetím pokusem 

poslal kouli do vzdálenosti 16,39 m, což znamenalo výrazné zlepšení jeho osobního 

rekordu, nakonec vybojoval skvělou bronzovou medaili, přičemž až do poslední série 
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držel stříbrnou příčku. Pěkným osmým místem se pak prezentovala juniorská štafeta 

Weihrauch, Lonek, Hanzlík, Baláček na 4x200 m v čase 1:36,21 min. 

 

49. ročník taneční soutěže Memoriál Bohuslava 
Matiáše 

V neděli 5. února 2012 se konal v DDM Kolín již 49. ročník taneční soutěže Memoriál 

Bohuslava Matiáše. Letos přijelo na Zámeckou celkem 150 tanečních párů z celé 

republiky, aby soutěžily ve výkonnostních kategoriích D, C a B v latinskoamerických 

a standardních tancích. Odpoledne potom tančily páry hobby, které nesbíraly body 

ani finálová místa pro postupy do vyšších tříd. V hlavní dopolední soutěži startovali 

jako jediní Kolíňáci Karel Stanke a Radka Pokorná z Tanečního klubu Bohuslava 

Matiáše DDM Kolín. V silné konkurenci získali nakonec krásné 3. místo. Pořadatelem 

letošního ročníku byla Taneční škola Matiáš, DDM Kolín a Český svaz tanečního 

sportu. Na celou akci přispělo finanční částkou i město Kolín. 

 

 

III. BŘEZEN 

Bronz kolínských atletů na žákovském halovém 
mistrovství republiky 

Bronz, dvě sedmá místa a jedno desáté vybojovali pro Kolín mladí atleti na letošním 

halovém mistrovství České republiky žactva, které se uskutečnilo v Jablonci nad 

Nisou. V sobotním programu se jako první představil tyčkař Lukáš Bečka. Poprvé 

v životě se mu podařilo překonat laťku ve výšce 300 cm a to mu vyneslo celkové 

10. místo. V tyčkařském sektoru Zuzana Pražáková skočila na třetí pokus i 320 cm, 

čímž si vyrovnala osobní maximum. Tímto výkonem vybojovala bronzovou medaili. 
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Ve výškařském sektoru soutěžila Tereza Slavíčková, která překonala laťku ve výšce 

152 cm, což jí stačilo na 7. místo. Do koulařského kruhu nastoupila Zuzana 

Pražáková, která ve třetím pokusu poslala kouli do vzdálenosti osobního rekordu 

11,15 m, což jí vyneslo finále a v něm 7. příčku. Celkově si tak mladí kolínští atleti 

z republikového šampionátu odvezli zásluhou Zuzany Pražákové, Terezy Slavíčkové 

a Lukáše Bečky jednu bronzovou medaili, dvě sedmá a jedno desáté místo. 

 

Šafránková v rekordu v hodu břemenem 

V Pardubicích se konal 35. ročník Velké ceny Pardubic v hodu břemenem. Nejlepší 

kolínská sportovkyně Kateřina Šafránková hned prvním hodem poslala 10 kg těžké 

a 45 cm dlouhé náčiní do vzdálenosti 22,41 m, tedy o plných 95 cm dále, než byl její 

vlastní nejlepší český výkon. Za ní se s odstupem, ale rovněž v osobních rekordech 

seřadily další nejlepší české kladivářky. 

 

Kolín se zúčastnil Turnaje 4 měst 

Turnaj 4 měst byl název zábavného sportovního klání, které v neděli 4. března hostily 

Poděbrady. Oproti názvu se turnaje nakonec zúčastnila jen města tři, a to Kolín, 

Nymburk a pořádající Poděbrady. Soutěžilo se v netradičních disciplinách: úřednické 

štafetě, záchranářském volejbalu nebo nemocničním basketbalu. Kolínský tým ve 

složení Vít Rakušan, Jiřina Holubová, Denisa Mokřížová, Jan Balík, Markéta 

Slavíková, Michal Satrapa, Martin Slavík a Petr Křemen se po pěti disciplínách dělil 

o první příčku s Poděbrady. O konečném druhém místě nakonec rozhodla závěrečná 

disciplína, v níž Poděbrady Kolín těsně porazily. 
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IV. DUBEN 

Veronika Voborová stříbrná na mistrovství 
České republiky ve sportovní střelbě 

Ve dnech 17. a 18. dubna se v Plzni konalo 36. mistrovství České republiky ve 

sportovní střelbě ze vzduchových zbraní. Stejně jako v minulých letech měl na 

mistrovství svoje zastoupení i Kolín v podobě Sportovního střeleckého klubu Kolín. 

V sobotní části soutěže v pistolových disciplínách zazářila Veronika Voborová ve 

vzduchové pistoli 40 ran výkonem 362 bodů. To jí ovšem stačilo na dělené 1. až 2. 

místo se soupeřkou Eliškou Bořutovou z Trnavy, která dosáhla stejného nástřelu. 

Rozhodčí nakonec podle počtu středových desítek v terčích obou závodnic rozhodli, 

že se rozdílem dvou centrových zásahů Veronika Voborová umístila na skvělém 

2. místě. V kategorii starších dorostenců ve stejné disciplíně vybojoval Ondřej 

Pospíšil výkonem 356 bodů krásné 4. místo. V nejsilněji obsazené kategorii mužů 

v disciplíně vzduchová pistole 60 ran obsadil Jakub Fitzbauer výkonem 568 bodů 

7. místo z celkem 91 závodníků. V kategorii mladších dorostenců v disciplíně 

vzduchová puška 40 ran získal Václav Jeřábek výkonem 375 bodů 6. místo 

z celkových 40 závodníků. Od medaile ho však dělily pouhé 3 body. V kategorii 

mladších dorostenek výkonem 370 bodů vybojovala Kristýna Černá 12. místo. 

V kategorii starších dorostenek obsadily svými výkony 370 bodů a 365 bodů Barbora 

Filounová a Monika Mikšovská 9. a 10. pozici.  

 

Vystoupení střelců DDM Kolín na mistrovství 
ČR mládeže v Brandýse 

Ve sportovní hale oddílu ASK Brandýs nad Labem se 7. dubna konalo mistrovství 

České republiky mládeže ve sportovní střelbě. Mistrovství se zúčastnilo 161 

účastníků včetně jedenácti sportovců z oddílu DDM Kolín. Jedenáctiletá Míša 

Kopecká nastřílela 298 bodů a obsadila ve své kategorii sice nepopulární, ale krásné 

4. místo. Smíšené družstvo ve složení Uher, Nepejchal, Paprocká obsadilo 8. příčku. 
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Lukáš Píša ziskem 295 bodů vybojoval 8. místo. Tomáš Dvořák dokonce nástřelem 

300 bodů svoji kategorii vyhrál a stal se mistrem republiky. Stejně tak družstvo ve 

složení Dvořák, Píša, Kopecká vybojovalo první místo a mistrovský titul. V kategorii 

chlapců do 14 let obsadil krásnou stříbrnou příčku Filip Nepejchal, o jehož výkony se 

zajímali i prezident ČSS Ing. Baroch a státní trenér Šaňák. Celkem Kolín získal 

5 medailí, z toho dva mistrovské tituly a jedno druhé místo. 

 

Medailové úspěchy dorostenek Kolína na 
mistrovství ČR v kuželkách 

Na mistrovství ČR v kuželkách v Dačicích měl Sokol Kolín dvojnásobné zastoupení 

v podobě Vlasty Kohoutové a Jitky Vackové. Vacková vybojovala v hlavní disciplíně 

bronzovou příčku výkonem 544 body. Na zlatou medaili Jitce chybělo 5 kuželek. 

V nedělním sprintu na 2x20 kuželek Kohoutová prošla až do finále, kde na náhlou 

smrt prohrála o jedinou kuželku a získala stříbro.  

 

Pět medailí z přeboru České obce sokolské 
v přespolním běhu 

Pět závodníků kategorií mládeže reprezentovalo Sokol Kolín-atletika na přeboru 

České obce sokolské v přespolním běhu, který proběhl v Jaroměři. Všech pět 

kolínských reprezentantů dokázalo vybojovat medaile. V závodě dorostenek zvítězila 

Kamila Kleiberová před svou tréninkovou partnerkou Kateřinu Procházkovou, která 

tak získala stříbro. V závodě mladších žákyň titul vybojovala Kateřina Doudová, 

bronz vybojovala další Kolíňačka Kateřina Tuzarová. Bronzovou medaili pak 

vybojoval v závodě juniorů také poslední z úspěšné kolínské pětice Jakub Rychlík. 
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Finále Polabské výškařské tour žáků 
základních škol 

Ve středu 11. dubna proběhlo v obchodním centru Futurum v Kolíně finále Polabské 

výškařské tour žáků základních škol. Finálový závod tak uzavřel předchozí třídílný 

seriál, který tvořily Kolínská vánoční laťka, Chvaletická laťka a Osecká laťka. 

Návštěvníci mohli i přes omezené podmínky spatřit kvalitní výkony. Vítězi 

jednotlivých kategorií se stali mezi chlapci Mikuláš Havel (ZŠ TGM Poděbrady – 

9. třída) výkonem 170 cm, Petr Dedík (ZŠ TGM Poděbrady – 8. třída) skokem 160 

cm, Lukáš Koláčný (3. ZŠ Kolín – 7. třída) 150 cm, Jakub Kyncl (3. ZŠ Kolín – 6. 

třída) 135 cm a mezi dívkami Vanessa Wurmová (7. ZŠ Kolín – 9. třída) výkonem 

145 cm, Tereza Soukalová (5. ZŠ Kolín – 8. třída) skokem 140 cm, Markéta 

Braunová (3. ZŠ Kolín – 7. třída) 140 cm a Klára Kasalová (ZŠ Týnec nad Labem – 

6. třída) 135 cm. 

 

 

V. KVĚTEN 

BC Kolín bronzový v Mattoni NBL 2011/2012 

Kolínští basketbalisté získali bronzové medaile za 3. místo v Mattoni NBL a letošní 

sezóna se tak pro ně stala nejúspěšnější v historii. Ve skvělé atmosféře posledního 

semifinálového zápasu s Nymburkem za obrovského skandování fanoušků předal 

sportovní ředitel Mattoni NBL Ringsmuth kolínskému týmu bronzové medaile. 

Machač zdvihl nad hlavu bronzový pohár a v hale Spojů propukly bujaré oslavy. 

Další oslavy bronzových medailí se pak konaly ve čtvrtek 17. května v amfiteátru 

Kmochova ostrova s pivem a limonádou zdarma. 
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CrossDance zlatý na světové taneční olympiádě 
v Moskvě 

Skvělého úspěchu dosáhl na 9. světové taneční olympiádě v Moskvě, konané od 29. 

dubna do 9. května v olympijském areálu Sokolniky, dívčí minitým kolínského 

tanečního klubu CrossDance. V kategorii children v latinoshow získal s choreografií 

Magical Girls (Čarodějky) zlaté olympijské medaile. Olympiáda byla zřejmě největším 

světovým svátkem tance roku 2012. Tanečních soutěží se během 11 dnů zúčastnilo 

více než 22 tisíc tanečníků ze 40 zemí světa. Událost spolupořádalo několik 

tanečních federací v čele s IDO (International Dance Organization) a všeruskou 

taneční federací ORTHO. 

 

Korfbalisté Kolína ve finále extraligy 

Korfbalový tým kolínských Vembloudů postoupil do finále korfbalové extraligy. Po 

velice vyrovnaných výkonech v základní části soutěže skončil obhájce titulu Kolín 

v extralize na 1. místě a postoupil do nadstavbové části play-off spolu s týmy Brna, 

Českých Budějovic a Znojma. V semifinále, které se hrálo na dva vítězné zápasy, se 

Vembloudi utkali se čtvrtým v tabulce, Znojmem. V prvním zápase vyhrál Kolín 

21:13. Znojmo však druhý zápas vyhrálo 27:22. Rozhodující zápas se odehrál v 

Kostelci nad Černými lesy 6. května. Znojmo v poločase vedlo už 11:6. Až v závěru 

se Vembloudům podařilo vyrovnat z penalty v poslední minutě. Znamenalo to 

prodloužení systémem, kdo dá první koš, vyhrál. Po řadě šancí na obou stranách 

rozhodl o postupu Kolína až v 7. minutě Königsmark. VKC Kolín porazil TJ Znojmo 

21:20 (6:11) a postoupil do finále extraligy. Titul však nakonec Vembloudi proti týmu 

z Českých Budějovic obhájit nedokázali. I tak hodnotí sezónu velmi kladně. 
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Youth Athletics – Sokol Grand Prix A IAAF 
Mezinárodní den mládeže 2012 

Na kolínském atletickém stadionu se sešli mladí atleti v kategoriích staršího žactva 

a dorostu na závodu Youth Athletics – Sokol Grand Prix a IAAF Světovém atletickém 

dnu. V závodě byla k vidění celá řada špičkových výkonů a neztratili se ani kolínští 

závodníci, kteří vybojovali pět zlatých, osm stříbrných a tři bronzové medaile. 

 

Běžecký závod Kolín–Velký Osek–Kolín 

V Kolíně se konal letos již 54. ročník silničního běhu na 20 km Kolín–Velký Osek–

Kolín. Na startu bylo téměř sedmdesát běžců. Silný jižní vítr výrazně ovlivnil výsledné 

časy. A tak vítězný Tomáš Blaha z AK Asics Kroměříž tentokrát dosáhl jednoho 

z nejpomalejších vítězných časů historie. V první trojici doběhl také Milan Janoušek 

z USK Praha a Jiří Wallenfels ze Sokola Vinohrady. 

 

 

VI. ČERVEN 

Streetball Cup Kolín a Dětský den 

Basketball club Kolín opět pořádal v sobotu 2. června již dvanáctý ročník Streetball 

Cupu a Dětský den. Akce se konala v areálu kolínského aquaparku Vodní svět. Hrály 

čtyřčlenné týmy dívek a chlapců v několika kategoriích. Nejstarší kategorie byla 

určena pro hráče a hráčky ročníku narození 1993 a 1994. Nejmladším 

basketbalistům a basketbalistkám bylo i méně než 11 let. V roli pořadatelů se 

představili také hráči kolínského A-týmu. Ti v letošním ročníku Mattoni NBL získali 
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bronzové medaile. Každý účastník pak obdržel triko s logem turnaje a občerstvení. 

Na programu byly také dovednostní soutěže. Během slavnostního zakončení byla 

oceněna tři nejlepší družstva v jednotlivých kategoriích. Po celý den v areálu 

aquaparku probíhal bohatý doprovodný program. Pro děti byly přichystány 

nejrůznější soutěže, atrakce a hry. Za svou snahu byli malí sportovci odměněni. 

 

Kolínské sportovní dny základních škol 

 

Vítězná ZŠ Kolín Masarykova, s pohárem oslavuje Tomáš Tichý 

Letošní už 5. ročník Kolínských sportovních dnů ZŠ 2012 slavnostně zahájil nástup 

všech zúčastněných škol 4. června na atletickém stadiónu Mirka Tučka v Borkách. 

Na rozdíl od loňského letního počasí na začátku zahájení účastníci zmokli, atletické 

soutěže se naštěstí už obešly bez deště. Pětidenní klání v 10 sportovních odvětvích 

zahájil starosta města Kolína Vít Rakušan spolu s místostarostou Janem Pospíšilem 

a vedoucím odboru školství, kultury a sportu Petrem Kesnerem. Letošního ročníku se 

zúčastnili sportovci z 18 škol. První den se rozhořely boje ve třech sportovních 

odvětvích. 
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Během slavnostního zakončení pak došlo k vyhlášení celkového pořadí jednotlivých 

škol. Vítězná Základní škola Masarykova Kolín poté, co místostarosta Jan Pospíšil 

zažertoval, že celkového vítěze museli nakonec diskvalifikovat, slavila bujaře a zisk 

poháru pro absolutního vítěze si očividně užívala. 

Celkové pořadí podle počtu medailí: 1) ZŠ Kolín, Masarykova 20-31-16, 2) ZŠ Kolín, 

Prokopa Velikého 17-17-16, 3) ZŠ Kolín, Kmochova 10-10-8, 4) ZŠ Kolín, Ovčárecká 

9-5-10, 5) ZŠ Velim 6-7-7, 6) ZŠ Týnec n. L. 5-4-3, 7) Gymnázium Kolín 5-4-2, 8) ZŠ 

Pečky 5-2-0, 9) ZŠ Kolín, Lipanská 4-4-10, 10) ZŠ Kolín, Mnichovická 4-4-10, 11) ZŠ 

V. Osek 4-4-6, 12) ZŠ Zásmuky 4-0-2, 13) ZŠ Plaňany 3-1-2, 14) ZŠ Č. Pečky 2-4-6, 

15) ZŠ Kolín, Bezručova 2-2-3, 16) ZŠ a MŠ Radim 1-1-0, 17) ZŠ Býchory 1-0-2. 

 

2. Mezinárodní festival běhu „Kolínská 14“ 

V sobotu 9. června se během konání festivalu Kmochův Kolín konal mezinárodní běh 

na 14 kilometrů Kolínská 14. Počasí vyšlo ideálně, závodníky netrápilo horko ani 

déšť a tomu odpovídala také hojná účast, na start se vedle ostatních více než 

200 závodníků postavil také starosta Kolína Vít Rakušan. 
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Cyklistické závody dětí TOUR DE KIDS 

 

Závody odstartoval místostarosta Jan Pospíšil 

17. června Kolín hostil cyklistické závody pro děti Tour de Kids. Nad akcí převzal 

záštitu místostarosta města Kolína Jan Pospíšil, který také celé závody odstartoval. 

Závodilo se na Karlově náměstí a délka tratí se pohybovala v rozmezí od 50 metrů 

pro nejmenší děti až po 1 kilometr. Celkem se závodů zúčastnilo 106 dětí a akci si 

užili jak děti, tak i rodiče a prarodiče, třeba u různých doprovodných stánků. 

 

Úspěch kolínských atletů na juniorském 
mistrovství České republiky 

Na pražském Strahově proběhlo mistrovství České republiky juniorů, juniorek, 

dorostenců a dorostenek. Oddíl Sokol Kolín-atletika získal 4 zlaté a 3 bronzové 

medaile. V medailovém pořadí byl pátý ze 113 klubů! 
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O titul pro Kolín se postaral oštěpař Kubeš hodem dlouhým 67,57 metru a bronz pro 

Kolín vybojoval také oštěpař Krejča hodem do vzdálenosti 64,35 metru. Další bronz 

Krejča získal i ve vrhu koulí, když jeho náčiní doletělo do vzdálenosti 15,71 metru. 

Poslední bronz pro kolínské barvy pak vybojovaly juniorky ve štafetě za čas 49,53 

sekundy. Mistrem České republiky se pak stal výškař Dalecký za skok 210 cm. Třetí 

zlatou medaili pro Kolín pak získala běžkyně Jiranová na trati 200 m za čas 25,04 

sekundy. Zlatou tečkou kolínského vystoupení na šampionátu pak byla štafeta 

juniorek na 4x400 metrů za čas 3:59,79 min. 

 

Dvě atletická stříbra z mistrovství ČR 

Ani v letošním roce neporušili kolínští atleti 15 let dlouhou tradici, že z republikového 

šampionátu mužů a žen přivezou alespoň jednu medaili! Letos si z Vyškova, kde se 

za letního počasí odehrávalo mistrovství ozdobené tentokrát řadou výkonů světové 

extratřídy, odváželi medaile dokonce dvě. Závod byl zároveň 2. kolem extraligových 

bojů, a tak k němu byla upřena hned dvojnásobná pozornost příznivců kolínské 

atletiky. 

O první stříbrnou medaili pro Kolín se postarala kladivářka Kateřina Šafránková, 

která dokonce sahala po zlatu, ale nakonec jí za výkon 65,62 metru patřila druhá 

příčka. O druhou stříbrnou medaili se zasloužila ženská štafeta na 4x400 metrů za 

čas 3:57,51 min. Stříbro získala také hostující Irena Šedivá v hodu oštěpem za hod 

dlouhý 55,82 metru.  

Kolínské vystoupení, které přineslo dvě stříbrné medaile, dvě čtvrtá, tři pátá a po 

jednom 6. a 7. místě, je zcela určitě jedním z absolutně nejvydařenějších v historii 

kolínské atletiky. 

 

Kolínští kuželkáři ve Final 4 Poháru ČKA 

Kolínští kuželkáři se v Poháru ČKA probojovali do Final 4, které se konalo 

v Náchodě. Zde v semifinále narazili na úřadujícího mistra České republiky, domácí 

SKK. Zvítězit se jim bohužel nepodařilo, a tak museli bojovat o bronz. Ani v utkání 
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proti dvojnásobnému mistru republiky, PSJ Jihlava, neměli potřebné štěstí a také 

prohráli. Skvělý výkon však předvedl kolínský Filip Dejda, který jako jediný ze všech 

hráčů Final 4 dokázal porazit více než 600 kuželek. 

 

 

VII. ČERVENEC 

Dvě kolínské posádky odjely z Kolína na 
Mongoll Rally 

Na cestu dlouhou 24 tisíc kilometrů ve čtvrtek 12. července 2012 vypravily dvě 

automobilové posádky z Kolína. Čeká je charitativní vytrvalostní závod Mongoll Rally, 

kterého se zúčastní Petr Zeman, Josef Nešpor, Zdeněk Paďour a David Nešpor. 

Soutěžní auta mají mít obsah motoru do 1,2 litru a poháněnou pouze jednu nápravu. 

Jezdci startují bez doprovodných týmů, GPS navigace a podobných vymožeností 

moderní doby. Z důvodů minimalizace nákladů pořadatele jsou posádky odkázány 

pouze samy na sebe. S sebou mají Kolíňáci mnoho náhradních dílů, zejména 

tlumiče, závěsy, akumulátor, vodní pumpu, dobře vybavenou lékárničku včetně 

soupravy na šití ran, stan, na střeše kanystry na vodu a na benzin a pro případ 

nejvyšší nouze i satelitní telefon. Vzdálenost 24 tisíc kilometrů se chystají urazit 

zhruba za 50 dní. Návrat do Kolína je v plánu na 5. září. Start kolínských posádek na 

Mongoll Rallye podpořila řada sponzorů a na dveřích mají logo Kolína. 

Z domovského města se posádky vypravily do Londýna, kde je čeká oficiální start 

soutěže.  

 

Kolín bude mít po 48 letech svoji olympioničku 

Městu Kolín se poštěstilo, že bude mít po 48 letech svého zástupce na olympijských 

hrách. V roce 1964 v Tokiu reprezentovala trojice vynikajících volejbalistů Dukly 

Kolín Václav Šmídl, Pavel Schenk a Karel Paulus, která získala dokonce stříbrné 
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medaile, po 48 letech bude reprezentovat Českou republiku na hrách XXX. 

olympiády atletka Sokola Kolín Kateřina Šafránková. Kateřina Šafránková splnila B 

limit v hodu kladivem pro olympijské hry již při svém prvním letošním startu na 

Evropském poháru v zimních vrzích v černohorském Baru na konci března. Její hod 

do vzdálenosti 71,16 m byl novým českým rekordem. S uzávěrkou nominace si 

oddechla o to více, že B limit měla hozený již na olympiádu v Pekingu v roce 2008. I 

tam čekala dva měsíce, aby ji 11 dní před uzávěrkou z nominace odsunula tehdejší 

česká rekordmanka Lenka Ledvinová. 

 

Dvě zlata a jedno stříbro pro Kolín 
z atletického mistrovství ČR žactva  

Atletické mistrovství ČR žactva letos hostila Olomouc. Závodníci Sokola Kolín-

atletika tvořili nepříliš početnou, zato však velice úspěšnou výpravu. Nejprve se 

v kladivářském kruhu představil Matěj Svoboda. Ten si za výkon 41,26 m odvezl 

stříbrnou medaili. Páté místo potom přidal ve vrhu koulí svým osobním rekordem 

13,18 m. V hodu diskem pak za výkon 37,65 m obsadil 6. místo a zůstal tak za 

vlastním očekáváním. Ve finálovém běhu na 60 metrů obsadila Hana Klepetková za 

čas 8,08 s pěkné 6. místo. V tyčkařském sektoru se představila Zuzana Pražáková. 

Za překonání výšky 335 cm se stala mistryní republiky. Krátce poté se přesunula do 

diskařského sektoru, kde předvedla další skvělé vystoupení. Výkonem 35,26 m 

vybojovala druhou zlatou medaili. 8. příčku pak přidala ještě štafeta dívek na 4x60 m 

ve složení Klepetková, Štefančíková, Matulová, Neradová za čas 31,60 s. 

 

Kolínští mladí atleti vybojovali Sletový pohár 

V Praze probíhal od 1. do 6. července XV. všesokolský slet a jeho součástí byl 

v úterý 3. července také atletický Sletový pohár juniorských družstev. Jedná se 

o soutěž pěti sportovních základen mládeže, které jsou ustaveny u pěti největších 

sokolských atletických oddílů v Opavě, Českých Budějovicích, Plzni, Hradci Králové 
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a Kolíně. Klání probíhalo na stadiónu pražské Slavie v Edenu. Za každý tým 

startovali v jednotlivých disciplínách vždy dva závodníci, do soutěže bodovalo vždy 

šest nejlepších. Kolínské dívky ostatní týmy deklasovaly rozdílem třídy o 40 bodů, 

a i když chlapci podlehli týmu z Opavy, v celkovém hodnocení kolínské družstvo 

získalo Sletový pohár. K tomu přispěla individuální vítězství ve 12 disciplínách. 

 

 

VIII. SRPEN 

Kateřina Šafránková do finálového 
olympijského závodu z kvalifikace neprošla 

Jediným sportovcem z Kolína, který na Letních olympijských hrách v Londýně 

reprezentoval Česko, byla kladivářka Kateřina Šafránková. Z kvalifikace však do 

finále mezi 12 nejlepších nepostoupila. Nejvíce hodila v první sérii, ale výkon 66,16 

metru stačil na pouhé 31. místo v konečném pořadí mezi 37 účastnicemi. Přitom 

závodnice atletického oddílu Sokola Kolín letos překonala tuzemský rekord hodem 

dlouhým 71,16 metru. K postupu do finále bylo potřeba v Londýně pokořit 70 metrů.  

 

S Kateřinou Šafránkovou vedl po jejím návratu z dějiště olympiády obsáhlý rozhovor 

kronikář Petr Křemen: 

Ahoj, gratuluju k olympijské účasti, jsi první olympionička Kolína po téměř 50 letech. 

Jaký je to pocit? Připouštíš si to vůbec? 

Já jsem vůbec nevěděla, že to je po takové době. Ale je fakt, že jsem byla hrdá, že 

se to konečně povedlo. A to jsem byla málem už na té předchozí. Po čtyřech letech 

tréninku, takže to je něco neskutečného. A čím dál jsem od olympiády, tím víc si 

uvědomuju, jaký to je úspěch, a jsem pyšná, že jsem to dokázala. 
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Jak ses cítila po příjezdu do Londýna? Dolehla na tebe olympijská atmosféra? 

Všechno mi to přišlo naprosto neskutečné. Já už jsem zažila univerziádu, což je po 

olympiádě druhá největší soutěž. Už tam byla vesnice obrovská, paneláky, obrovská 

jídelna… A teď když jsem přijela na olympiádu, všechno mi přišlo ještě desetkrát 

větší a atmosféra byla úžasná. Tam byly neustále tisíce lidí, pořád někoho 

zastavovali, fotili se s ním, před branami do vesnice stálo strašně moc lidí a 

pokukovali, kdo vychází a kdo přichází, pořád koukali, kdo kde je, neskutečný 

zážitek.  

 

A co olympijská vesnice? Překvapila tě něčím? Ať už příjemně či nepříjemně… 

Oni ji po olympiádě chtějí prodat na byty a už to tam bylo vidět, všude zvonky a tak. 

Byly tam i zelené plochy s lavičkami a jezírky, fakt moc hezké, lidé tam jednou budou 

mít moc hezké bydlení. Ve vesnici byla úplně nejlepší jídelna, jakou jsem kdy viděla. 

Byla to obří hala rozdělená na sekce, uprostřed byl ostrůvek britské kuchyně, na 

křídlech středomořská a americká kuchyně a asijská, indická, africká. Fakt to bylo 

udělané tak, aby si tam každý vybral, a jídla byla opravdu dobrá. A k tomu všemu 

ještě "mekáč", kdo si nenašel nic jiného nebo už dozávodil, mohl jít sem a nacpat se 

(smích). 

Jediné, co nebylo úplně ideální, byly dost malé pokoje. My jsme jako skupinka měli 

celý byt a bydleli jsme v pokojích tři, tři a dvě. V jedné místnosti tři postele, jedna 

skříň a už se tam nic nevešlo. Já jsem přijela jako třetí a už jsem si neměla kam dát 

tašky. Pořád jsem je rvala pod postel ani jsem nevybalovala, protože nebylo kam. 

  

Tak teď k samotnému závodu. Připouštěla sis tíhu okamžiku, nebo sis závod spíš 

užívala? 

To jsem si užívala. Atmosféra byla super. Už od příjezdu. Já jsem od začátku říkala, 

že se budu snažit olympiádu si užít a že už jen to, že tam jsem, je úspěch a při 

kvalitě holek, které tam byly, se ode mě nic nečeká. A když jsem přišla na stadion, 

kde bylo to množství lidí, tak jsem nervózní byla. To k věci patří, ale ne tak, abych se 

klepala a hodila to třikrát do klece. Jen jsem se dívala na lidi a užívala si to jako 

nikdy. 
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Člověk asi musí být maximálně soustředěný, co se ti honilo hlavou během závodu? 

Než tam jdu, vždycky na něco myslím, ale to právě nemá cenu. Člověk by v tu chvíli 

už neměl myslet vůbec na nic, protože by vše mělo být úplně automatické. A já jsem 

si pořád říkala, že to musím včas zašlápnout, musím to udělat rychle, musím tohle, 

musím tamto… A pak jsem přišla do kruhu a řekla si, že to prostě nějak udělám. A 

začala jsem první otočku tak nějak rozumně a pak už si vždycky otočky počítám a 

říkám si "jedna-dva-tři-čtyři" a pak teprve odhodím. Ale jinak když člověk myslí na 

nějakou techniku, tak spíš zkazí. Při závodě už všechno musí být zcela automatické 

a fakt je nejlepší nemyslet na nic. 

  

Takže jsme probrali, co se ti hlavou honí při samotném pokusu. A teď odhodíš a co ti 

projede hlavou pak? 

Odhodím a už vím, jestli dobře, nebo nic moc. Při prvním hodu to škrtlo a myslela 

jsem si, že to je v háji. Ale pak jsem viděla, kam to dopadlo, že to je za šedesát pět, 

vyšla jsem zadem, změřili šedesát šest. Řekla jsem si, že je to dobré, ještě se mi to 

povede, mám dva hody. Druhý byl do klece a třetí úplně stejně škrtlý o klec. Ten den 

jsem měla smůlu na klec. 

 

Ale i tak si myslím, že je to skvělý výsledek… 

A právě proto mě to mrzí, protože kdybych věděla, že se hod povedl a letěl takhle 

daleko, tak bych si řekla, že zkrátka nebyla forma, nedá se nic dělat. Ale když vím, 

že jsem je všechny tři zkazila a bylo to šedesát šest, tak to těch sedmdesát mohlo 

být. 

 

Na finále to nakonec nestačilo, ale i tak je to obrovský úspěch. Jak to s odstupem 

hodnotíš ty? 

Tam jsem si říkala, že to není dobré, že je to neúspěch. Třicátá první, to je umístění, 

o které nikdo nikdy nezavadí, lidi řeknou, že třicátá první nic není a úplně to sjedou. 

A pak si s odstupem času říkám, že jak Lenka Ledvinová v Pekingu, tak Lucka 

Vrbenská v Aténách hodily šedesát dva. Já jsem na olympiádě hodila šedesát šest. 

Tím jsem to aspoň o něco posunula, ale holky letos měly fazónu všechny a všechny 

házely hrozně daleko.  
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Ty máš ale tu výhodu, že máš perspektivu do budoucna, přece jen jsi teprve na 

začátku kariéry… 

Určitě je dobré, že snad mám ještě řadu let před sebou. Protože kladivem se dá 

házet déle, než se běhají třeba sprinty. A hlavně musím vydržet zdravá, musím 

vydržet tréninky a třeba to prostě někam půjde. Musí (smích). 

 

Co byla první věc, kterou jsi po závodě udělala? 

Tam jsem se promotala stadionem a šla jsem najít rodiče. Přišla jsme k nim 

a pobrečela jsem si, protože mě to v tu chvíli fakt štvalo. Pak jsme se sebrali, šli jsme 

do vesnice, já jsem se najedla, přinesla jsem jim taky nějaké jídlo… 

 

V „mekáči“ asi ne, co? 

Jo, jídlo jsem jim nabírala právě v „mekáči“, protože ty krabičky se daly dobře nosit. 

A hned první den jsme šli na výlety, došli jsme na Tower Bridge, Tower of London 

a říkala jsem, že když tady jsou se mnou, tak ať se podívají. V tu chvíli pro mě 

skončily jiné sporty, protože jsem se ráno vzbudila a bylo mi hloupé je tam někde 

nechat. Udělali jsme si výlet na celý den a pak jsem šla každý den večer na atletiku. 

Po atletice jsem přišla v jednu, ve dvě jsem usnula a ráno už jsem zase v osm 

vypálila. 

 

Takže kromě atletiky jsi nenavštěvovala žádné jiné sporty? 

To mě na druhou stranu mrzí, ale přijela jsem dost pozdě. Kdybych tam byla od 

začátku, tak bych určitě chodila. Měli jsme spoustu času, ale sehnat lístky bylo 

docela složité. Když jsem byla na univerziádě, stačilo ukázat akreditaci a šli jsme, ale 

tady se lístky musely objednávat. Musela jsem dojít do českého stánku, napsat se a 

pak to trvalo dva dny a buď jsem se dostala, nebo taky nedostala. Lístky sice 

objednali, ale třeba na finále tenisové čtyřhry chtěl jít každý, objednali osmdesát 

lístků a dostali dva. A jak se potom budou vybírat ti dva, co půjdou? Ani nevím, jak to 

dopadlo (smích). 
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Čili na finále tenisu jsi nakonec nebyla… 

Ne, nebyla, ale my jsme se tam pořád pohybovali kolem hal, takže jsme se podívali, 

kde se co koná, kde co je, ale na samotných zápasech jsem nebyla.  

 

Ale na Báře Špotákové jsi, předpokládám, byla. 

Byla, na atletiku jsme chodila. Jeden večer jsem si najednou vzpomněla, že vlastně 

běží Bolt. Když jsem byla malá a dívala jsem se na závody, na olympiády, tak jsem 

snila, že kdyby byla olympiáda někde blízko, mohla bych se jít podívat na závody. A 

doteď se tomu směju. Jako dítě jsem chtěla být u toho, teď jsem přímo tam, závodím 

tam a můžu se jít podívat na skutečně světovou atletiku. Nikdo nevidí žádnou lepší, 

tohle je nejvíc, co člověk může vidět. Může jít, může si sednout a může se dívat od 

rána do večera. Na Bolta jsem šla, neskutečný zážitek. Narváno, všichni stáli. 

Myslím, že když Bára závodila, Bolt běžel dvoustovku. A bylo úplně plno a on 

najednou přišel a celý stadion začal hulákat. Bylo to slyšet až do vesnice čtyři 

kilometry od stadionu, stadion málem spadl. A pak házela Bára. Jenže to už odběhl 

Bolt, tři čtvrtiny lidí ze stadionu zmizely a po vyhlášení dvoustovky odešla z toho 

zbytku ještě půlka. Když Bára doházela, tak tam byli snad už jenom Češi. Já jsem 

s ní pak mluvila a říkám: "Hele, co ten tvůj závod? Já jsem měla na kvalifikaci stokrát 

víc lidí než ty na finále, to není normální!" Ona na to: "No ale mně to vůbec nevadilo, 

já jsem si to strašně užila, protože pak, jak jsem obíhala to kolečko, tam byli všude 

samí Češi, to bylo hrozně dobrý!"  

Fakt bylo vidět, jak tam zbyli opravdu už jen Češi a všichni šli až úplně dolů 

k mantinelům a mávali vlajkami, najednou tam bylo snad sto českých vlajek. 

 

A co byl větší zážitek? Zlatá medaile Báry, nebo vidět Bolta v akci? Ono je to do 

značné míry nesrovnatelné, ale co se sportovního zážitku týče, jak jsi to prožívala? 

Co se týče toho zážitku, Bolt byl lepší. Oštěp, to nebyla žádná extra dálka. Ona to 

tam dala prvním hodem a všechno bylo jasný. Kdežto když běžel Bolt, byly to nervy, 

jestli vyhraje, nebo jestli ho porazí Blake, pořád jsme se sázeli… A co si budeme 

povídat, já jsem Boltovi taky nevěřila, já jsem si taky myslela, že vyhraje Blake. A pak 

ještě atmosféra a show, kterou on ze závodu umí udělat ... 
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Ale slyšel jsem, že byla perfektní atmosféra i na divoké vodě a pak na vodním kanálu 

v Eaton Dorney. 

Tam jsme měli hrozně daleko. Skifaři a veslaři s námi ani nebydleli, měli svoji vesnici 

právě u toho kanálu. Tam my jsme se nedostali.  

  

Londýnské publikum se celkově zdálo být skvělé. Jak působili fanoušci na tebe? 

Měla jsi mezi nimi i své známé a kamarády? 

Úžasné bylo, že lidi v Anglii fakt fandili všem. Na všechny závody bylo vyprodáno. 

Oni fandili nejenom těm svým, ale i těm, kterým se zas až tolik nedařilo. Třeba když 

jsem závodila já, tak měly holky rozběhy na osm set metrů. Byla tam nějaká 

Katařanka, která byla poprvé na olympiádě. Byla zahalená, jenom oči jí koukaly, no a 

běžela jasně poslední. Všechny doběhly do cíle, a ona měla ještě půl kola, ale tleskal 

celý stadion. Když měl někdo narozeniny, celý stadion tomu člověku zazpíval. A my 

jsme se pak bavili se spoustou lidí, že chtějí udělat olympiádu tady v České 

republice, ale tady by se tohle asi nestalo a ani by nepřišlo tolik lidí, kdežto tam se o 

to prali.  

  

Povzbuzovali tě, pomáhali ti? Asi zbytečný dotaz, že? (smích) 

Když jsem šla házet, slyšela jsem naše, jak na mě volají. Ale nebylo třeba moc slyšet 

trenéra, který seděl v první řadě. Když nedej bože závodil nějaký Brit a všichni začali 

fandit, bylo to fakt na ohluchnutí.  

 

A co jsi dělala po příjezdu domů? 

Hned druhý den jsem měla jet na soustředění do Litomyšle, ale nastydla jsem  při 

závěrečném ceremoniálu v Londýně, kde jsme stáli tři nebo čtyři hodiny. To člověka 

začnou za chvíli bolet záda, takže jsme si sedli na zem, která byla úplně vlhká, navíc 

foukalo. Druhý den ráno jsem se vzbudila a myslela jsem, že ani nepolknu, jak mě 

bolelo v krku. Na soustředění jsem odjela, ale trenér mi řekl, abych jela radši domů. 

Tudíž jsem skoro netrénovala, a za pár dnů přitom měly být závody. I když se mi 

vůbec nechtělo, nakonec jsem jela, hodila a vyhrála. 

   

Kolínská atletika je na tom teď celkově dost dobře… 
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Jsem ráda, že se na novém stadionu něco děje a že se tam utvořila perfektní parta, 

do které ráda chodím. A musím to zaťukat, objevili se noví kluci, například Matěj 

Svoboda. Je v prváku na střední a hází velmi dobře diskem, i když trénuje sotva rok.  

 

Takže jeho bys viděla jako další naději kolínské atletiky do budoucna?  

Jeho bych viděla jako naději mezi vrhači. Pak tam jsou lidi jako Helča Jiranová, 

výborná a určitě nadějná sprinterka. Ale nesmí je to přestat bavit. Když se to sejde 

a udělá se tým, může něco dokázat, i když to od něj nikdo nečeká. Tak to bylo teď 

s námi v extralize. Kolín do ní postoupil, tak jsem za něj začala závodit a my jsme 

málem byli třetí. To beru jako obrovský úspěch kolínské atletiky, který na začátku 

nikdo nečekal, jedenáct bodů od třetího místa bylo fakt málo.  

 

A jaké plány a nejbližší cíle teď máš? 

Teď jsem se vrátila z dovolené v Turecku a jsem ráda, že jsem si odpočinula. Od 

15. října začínají zase tréninky a soustředění. Největší cíl bude dostat se na 

mistrovství světa v Moskvě. Přítel už mi psal, že se prodávají lístky do Moskvy, jestli 

si ho má koupit. Tak jsem mu říkala, že se zbláznil, že musí nejdřív počkat, jestli to 

hodím. Uvidíme, jak se bude vyvíjet zimní příprava, jak mi to půjde. Budu se snažit, 

aby to vyšlo. Teď už by byla ostuda, kdybych se tam nedostala (smích). Už nesmím 

slevovat, teď už musím pořád jenom přidávat. Takže největší cíl je dostat se na 

mistrovství světa do Moskvy. 

  

Díky moc za rozhovor a ať ti plány vyjdou a hodně štěstí a zdraví, díky! 

Děkuji a zas někdy třeba, když to vyjde (smích). 

 

Atletický International Visegrad Match 

Kolínští atleti znovu dokázali, že mají nejen výborné závodníky, ale také velice 

schopné organizátory. Ve středu 29. srpna byl totiž nový atletický stadión Mirka 

Tučka v Borkách svědkem mezinárodního juniorského čtyřutkání International 

Visegrad Match, ve kterém se za nádherného atletického počasí utkaly výběry 
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Bavorského atletického svazu, Budapešťského atletického svazu, Velkopolského 

svazu atletiky a Středočeského kraje. Celé utkání se konalo pod záštitou předsedy 

vlády ČR Petra Nečase, ministra zahraničních věcí Karla Schwarzenberga, 

arcibiskupa Dominika Duky, velvyslance Polské republiky Jana Pastwy, hejtmanky 

Středočeského kraje Zuzany Moravčíkové a starosty Kolína Víta Rakušana. Právě 

středočeská hejtmanka spolu se zástupkyní polského velvyslanectví Alžbětou 

Chvaztowiczovou a legendami české atletiky - světovou rekordmankou Jarmilou 

Kratochvílovou a mistryní světa Šárkou Kašpárkovou - předávaly medaile nejlepším 

v 26 disciplínách časového pořadu. V polském výběru nechyběly účastnice 

olympijských her v Londýně sprinterka Patrycja Wyciszkiewiczová či finalista 

juniorského mistrovství světa v Barceloně výškař Mariusz Baszczynski, Němci 

přivezli do Kolína účastníka juniorského MS Marcuse Kosoka, maďarský tým měl ve 

svém středu sedmou ze stejné soutěže ze štafety na 4x400 metrů Zsanett 

Keneseiovou. Středočeské družstvo se mohlo pochlubit řadou mistrů republiky 

a velice silné zastoupení v něm měli domácí kolínští atleti na čele s letošními 

šampióny Matyášem Daleckým, Janem Kubešem, Helenou Jiranovou či Zuzanou 

Pražákovou. Od prvních disciplín se dařilo především polskému výběru, který se 

dostal do vedení a pozvolna je navyšoval. Nejhůře na tom byli v začátku klání 

domácí, ale s přibývajícími disciplínami se začali dotahovat na soupeře z Německa 

a Maďarska a celý časový pořad vyústil už za umělého osvětlení v pořádné drama, 

kdy ani před závěrečnými štafetami nebylo ještě rozhodnuto o pořadí od druhého do 

čtvrtého místa. Český výběr měl nakonec skvělý finiš a na závěrečném vyhlašování 

v Městském společenském domě se tak mohl za vítěznými Poláky (273 bodů), kteří 

převzali pohár pro vítěze, věnovaný starostou města Kolína, radovat ze zisku 

stříbrných medailí za konečných 223,5 bodu. Bronzová příčka nakonec patřila 

Němcům (217,5) a s těsným čtvrtým místem se tentokrát museli smířit loni vítězní 

Maďaři (213). 
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Čtyři medaile pro Kolín z atletického 
mistrovství ČR mužů a žen do 22 let 

Na stadiónu pražské Slavie v Edenu proběhlo mistrovství České republiky mužů 

a žen do 22 let. Kolínští atleti si z Prahy tentokrát odvezli čtyři medaile. První 

disciplínou s kolínskou účastí byl skok vysoký mužů. Pro Matyáše Daleckého začala 

úspěšně na 199 cm a pak napoprvé překonal také 203 cm. Po neúspěšných 207 cm 

jej tedy čekalo rozeskakování o zlato s olomouckým Navrátilem. Oba postupně 

nezdolali napočtvrté 207, pak ani 205 a 203, a tak až úspěšný pokus Daleckého na 

201 cm rozhodl o tom, že se osmnáctiletý kolínský výškař prosadil i proti mnohem 

starším soupeřům a stal se mistrem České republiky. V trojskokanském sektoru 

závodil letošní lídr českých tabulek Čejka. V prvním pokusu doskočil na 14,48 m 

a v pátém přidal 2 cm na 14,50 m. Na samotném konci závodu se nejprve výrazně 

zlepšil vlašimský Vrtiška na 14,60 m a po něm vítkovický Bětuňák na 14,56 m 

a Čejka nakonec vybojoval stejně jako před rokem bronzovou medaili. V oštěpu se 

následující den představila Andrejsková, která letos držela v českých tabulkách do 

22 let 3. příčku. Kolínská závodnice, která se připravuje pod vedením mistryně světa 

Formanové, dokázala v poslední sérii poslat oštěp na 44,48 m, což nakonec stačilo 

na 5. místo, pouhých 62 cm od bronzu. Dorostenka Jiranová ve finále běhu na 400 

metrů získala časem 56,44 bronzovou medaili. Potom už se v oštěpařském sektoru 

představila kolínská dvojice Krejča a Kubeš. Kubešovi 65,26 m na medaili nestačilo 

a obsadil 4. příčku. Sedmý pak skončil ve finále Krejča. Poslední medaili pro Kolín 

vybojovala v závodě na 4x400 m čtveřice Žaneta Sovadínová, Petra Sotonová, 

Karolína Novotná a Helena Jiranová. Ve svém nejlepším čase 3:57,11 min podlehla 

pouze štafetě z Nového Města nad Metují a získala stříbrnou medaili. 
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Obě kolínské posádky dojely do cíle Mongolské 
rallye 

Obě kolínské automobilové posádky dorazily 15. srpna do cíle charitativního závodu 

Mongol rallye 2012. Trasu Kolín-Londýn-Ulánbátar zvládly za 34 dní a ujely 17 517 

km. V hlavním městě Mongolska Kolíňáci stanuli před sochou vojevůdce 

Čingischána a setkali se i s českým velvyslancem, kterému předali dárky a materiály 

o městu Kolín. Na rozdíl od jiných posádek, které svá auta zanechaly porouchaná u 

silnic či je prodaly, se Kolíňáci vracejí ve škodovkách zpět, a to přes Rusko, kde je 

během necelých deseti tisíc kilometrů čekají pouze troje státní hranice. 

 

6. ročník silničního běhu Kolínská desítka 

V neděli odstartoval před atletickým stadiónem Mirka Tučka v Borkách 6. ročník 

Kolínské desítky, silničního běhu na 10 km na trase Kolín–Veltruby a zpět. Startovalo 

98 běžců a běžkyň ve všech věkových kategoriích. Boj o vítězství spolu svedli 

Janoušek z USK Praha a Miler z AC Mladá Boleslav, kteří běželi ve vedoucí dvojici 

až do osmého kilometru. Pak již kolínský odchovanec v mladoboleslavském dresu 

Miler nestačil tempu mladšího soupeře, který zvítězil v čase 33:19 min s náskokem 

33 s. Nejlepší z kolínských závodníků byl Šedina, který doběhl šestý v čase 35:02. 

Nejlepšího času v kategorii nad 40 let dosáhl Havelka z AC Praha 1890, a to 35:29, 

mezi muži nad 50 let vyhrál Petronjuk z ČZV Praha za 37:04, ze šedesátníků se 

nejlépe vedlo Rydrychovi z Újezdu nad Lesy časem 41:45 a v kategorii nad 70 let 

zaběhl domácí Plešinger 10 km za 1:04:33 min. Nejrychlejší ženou byla Šibravová 

z Hvězdy SKP Pardubice v čase 39:04 min.  
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IX. ZÁŘÍ 

7. ročník závodů dračích lodí 

V Kolíně se konal sedmý ročník závodů dračích lodí o Pohár starosty města. 

Závodilo se tradičně na řece Labi u Kmochova ostrova, v jehož amfiteátru byly 

závody slavnostně zahájeny a následně po jejich uskutečnění také oceněni vítězové. 

Posádka města Kolína, jejímž členem byl i starosta, slavila letos obrovský úspěch. 

V závodě na 200 metrů zajela nejlépe v celé dosavadní historii této soutěže. Umístila 

se na bronzovém 3. místě za druhým Klubem vodních sportů Sandberk. Zvítězil Auto 

Stratos Team. Stejná posádka vyhrála i závod na 1 kilometr, druzí skončili opět 

vodáci ze Sandberku. Závodů se zúčastnilo celkem 12 posádek. 

 

Kolínské atletky čtvrté na Mistrovství ČR 
družstev 2012 

Obrovským úspěchem kolínské atletiky skončilo Mistrovství České republiky družstev 

mužů a žen 2012, které se uskutečnilo 8. září v Táboře. Kolínské atletky se mezi 

sedm nejlepších českých družstev probojovaly z 5. příčky po 3 kolech základní části 

extraligové soutěže a už tím splnily cíl, který si stanovily před sezónou, tedy udržet 

extraligu i pro příští rok. Kolín vybojoval fantastickou čtvrtou příčku a za bronzovým 

Brnem zaostal dokonce jen o 11 bodů. Čtvrté místo týmu vedeného Janou 

Šedinovou je největším úspěchem kolínské ženské atletiky v celé 112 let dlouhé 

historii klubu. 

 

Kolínský hokej oslavil 80 let trvání 

Dětský den s oceněním kolínských hokejových hráčů a funkcionářů se konal na 

Kmochově ostrově 15. září u příležitosti oslav 80 let hokeje v Kolíně. Pro děti byl 
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připraven skákací hrad, trampolína, střelba na branku a další zábavy. Speciální 

atrakcí byl maskot, jímž byl živý kozel. Správce mládeže Václav Nedbal a prezident 

kolínského hokejového klubu Ondřej Franc předali v podvečer čestné plakety hráčům 

a funkcionářům, kteří spojili dlouhodobě život s klubem. Blahopřál jim i místostarosta 

Jan Pospíšil a vedoucí městského odboru kultury a sportu Petr Kesner. Oceněni byli 

Miloš Potštejnský, Stanislav Bednář, Aleš Adamec, Bohumil Herčík, František Kuneš, 

Antonín a Josef Kmochovi, Josef Svoboda, Jaromír Smeták, Václav Rác a in 

memoriam Karel Jelínek st. Po slavnostním ceremoniálu následoval koncert rockové 

kapely Blue Bucks. 

 

Kolínští sportovní střelci bronzoví na 
mistrovství České republiky 

14. až 16. září se na sportovní střelnici v Plzni–Lobzích konalo mistrovství České 

republiky ve sportovní střelbě z kulových zbraní, a to jak v puškových, tak i v 

pistolových disciplínách. Účast na soutěži neodmítla úspěšná medailistka 

z olympijských her v Londýně Adéla Sýkorová ani další čeští reprezentanti 

v jednotlivých disciplínách. Oddíl Domu dětí mládeže Kolín vyslal na závody celkem 

8 sportovců. V nejsilněji obsazené disciplíně sportovní malorážka 60 ran vleže se 

třináctiletý Filip Nepejchal nástřelem 583 body zařadil na osmé místo a nejlépe si 

vedl šestnáctiletý Tomáš Záliger, který osobním rekordem 585 bodů skončil dokonce 

sedmý. Družstvo dorostenců DDM Kolín ve složení Záliger, Hnida, Nepejchal 

nakonec klubovým rekordem 1 744 body získalo mezi 22 soutěžními týmy bronzové 

medaile, pouhé dva body za vítězným středočeským družstvem.  
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Mistrovství České republiky Mrak v akrobacii 
kluzáků 

Mistrovství České republiky v akrobacii kluzáků Mrak se konalo na přelomu srpna 

a září na kolínském letišti. Cenou pro vítěze byl Pohár města Kolína. Přes problémy 

s počasím se závody podařilo uskutečnit. Avšak kategorie unlimited musela být 

odvolána. Piloti se představili v kategorii basic. Každý z nich musel předvést předem 

danou sestavu, jejíž průběh vysvětlil Miloš Ramert. Byly tu k vidění větroně Ask 21, 

DG 1001 a Blaník L-13AC. Obdivovat mohli návštěvníci i seskoky parašutistů 

a některá letadla, která nejsou v Kolíně běžná, například Cessnu Skymaster 

z Benešova. Největším překvapením byl teprve sedmnáctiletý pilot kluzáku David 

Beneš, který překonal v kategorii sportsman osm soupeřů.  

 

Kolokrám poprvé v Kolíně 

Netradiční díl cyklistického seriálu závodů Giant Ligy Kolokrám se konal 16. září 

poprvé v Kolíně. Pořadatelé se vrátili k tradici silničních závodů konaných na 

náměstí, které se tu jezdily před 50 lety. Okruh je přesně tisíc metrů dlouhý a jede se 

celý po dlažbě, kostkách a hlavně kočičích hlavách. Směr okruhu je na pravou ruku, 

stejně tak převýšení je možná to nejvíce netradiční a slibuje jistou dávku atraktivity a 

pravého závodění. Vypsána byla také kategorie příchozích a okruh si v závodním 

tempu mohl vyzkoušet každý. Závodníci se zúčastnili všech věkových kategorií, od 

nejmenších předškoláků přes juniory, profesionály až po kategorii masters. Pivo ze 

Svijan se točilo zdarma.  
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32. ročník jezdeckých závodů Memoriál 
Václava Boháče 

Jezdecký oddíl „stáj Václav“ uspořádal 22. a 23. září v jezdeckém areálu za 

kolínskou nemocnicí již 32. ročník jezdeckých závodů pod názvem Memoriál Václava 

Boháče. Na programu byly jezdecké soutěže od 100 do 130 centimetrů. Závodu se 

zúčastnilo mnoho jezdců z Česka i Slovenska. Vstupné bylo zdarma.  

 

 

 

X. ŘÍJEN 

86. ročník Drozdova lesního běhu 

86. ročník čtvrtého nejstaršího běhu v České republice, Drozdova lesního běhu, 

odstartoval v neděli 14. října na stadiónu Mirka Tučka v Borkách. Na lesní trati se 

startem a cílem na atletickém stadiónu, kterou vybíral ve 20. letech minulého století 

zakladatel tohoto běhu a nejlepší kolínský atlet meziválečného období dr. Václav 

Drozda, se utkalo na pět desítek závodníků v několika věkových kategoriích. Událostí 

byl již 50. start kolínského běžce Stanislava Plešingera, profesora zdejšího 

gymnázia. Pro své již 13. vítězství si doběhl odchovanec kolínské atletiky 

a nejčastější vítěz tohoto závodu Jiří Miler v čase 13:34 min před svým o 13 let 

mladším oddílovým kolegou Jiřím Zemjánkem s časem 13:51 min. Boj o poslední 

volné místo na stupních vítězů svedli dva domácí běžci, Jan Šedina a Zdeněk 

Hejduk. V závěru byl rychlejší Jan Šedina, který neměl nakonec daleko ani ke 

stříbrnému stupínku za čas 13:54 min.  
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XI. LISTOPAD 

CrossDance nejúspěšnější českou výpravou na 
šampionátu v Liberci 

V Babylon Centru v Liberci se ve dnech 1. až 4. listopadu uskutečnil oficiální 

šampionát International Dance Organization. World Latino and Belly Dance Festival 

2012 hostil cca dva tisíce tanečníků a tanečnic z víc než 20 zemí světa, kteří zde 

bojovali o tituly mistrů světa a Evropy. Velkolepou taneční soutěž sledovalo několik 

tisíc diváků a dvě mezinárodní poroty. Soutěžilo se ve 160 disciplínách v obsazení 

sóla, dua, páry či malé skupiny a formace. Nejsilněji zastoupenou věkovou skupinou 

byly děti a mládež od 7 do 20 let. Kolínský taneční klub CrossDance má již na 

mezinárodní taneční scéně jisté renomé. Na šampionát do Liberce odjelo z Kolína 73 

dětí. Taneční klub CrossDance překvapil sebe i své konkurenty a stal 

nejúspěšnějším týmem české reprezentace. Naše republika získala celkem 17 titulů 

mistrů světa, z toho devět vybojovali právě tanečníci z CrossDance. K tomu získali 

navíc i jeden titul mistrů Evropy a dalších 11 medailových umístění. Za 

fenomenálním úspěchem mladých tanečníků z Kolína stojí trenér a choreograf 

Vladimír Vidner, vedoucí klubu Naděžda Eretová a trenérka gymnastické přípravy 

Oldřiška Neumannová. 

 

Zlaté medaile pro Vergilio ze soutěže Dance of 
Life 

Kolínská taneční skupina Vergilio A uspěla 4. listopadu na soutěži Dance of Life ve 

Skalici u České Lípy. Děvčata tančila v kategorii junior a získala v konkurenci 

7 souborů 1. místo. Na stejné soutěži získala nadějná členka souboru Denisa 

Skohoutilová v kategorii dorostenek titul Miss mažoretka. V minulém měsíci 

reprezentovala Českou republiku i na mistrovství Evropy ve Francii a v květnu 

získala na Národním šampionátu mažoretek a twirlingu ČR v Ronově nad Doubravou 
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mezi mladšími juniory titul II. vicemistr České republiky v kategorii sólo s hůlkou 

a rekvizitami.  

 

Taneční skupina Srdíčko vybojovala 
v Litoměřicích tři medaile 

V neděli 11. listopadu se v Litoměřicích konal 1. ročník mistrovství mažoretkových 

formací Svazu hudebníků České republiky. Taneční skupina Srdíčko si odvezla do 

Kolína hned tři medaile. Nejstarší děvčata ze Srdíčka 1 získala 3. místo v kategorii 

dospělých. Kolíňáček vybojoval též krásné 3. místo v kategorii děti. Nejlépe si ale 

vedly juniorky Srdíčka 2, jimž 1. příčka utekla o pouhé dva body. Velkou zásluhu na 

tomto úspěchu má trenérka a vedoucí Jarmila Pavlíčková.  

 

 

XII. PROSINEC 

Zuzana Pražáková držitelkou nového českého 
žákovského halového rekordu 

V nafukovací hale na pražském Strahově se konal dnes už tradiční Středočeský 

atletický pohár mládeže, v němž se utkávají středočeská družstva chlapců a děvčat 

ve společné kategorii od žactva po juniory. Kolínským atletům se v tomto poháru 

tradičně daří a výjimkou nebyl ani letošní rok, neboť vybojovali v obou kategoriích 

v konkurenci sedmi klubů vítězství. Vrcholem závodů pak bylo skvělé vystoupení 

kolínské žákovské tyčkařky Zuzany Pražákové, která si po překonání kolínského 

žákovského rekordu úspěšným skokem na 345 cm nechala na stojany nastavit 

hodnotu českého halového rekordu 351 cm a hned prvním skokem byla úspěšná. 
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Spolu se Zdeňkem Pichlem a Kateřinou Šafránkovou je tak aktuálně třetí českou 

rekordmankou Sokola Kolín-atletika. 

 

Třetí ročník Vánočního basketbalového 
maratónu 

Třetí ročník Vánočního basketbalového maratónu byl věnován Dětskému centru 

Kolín a desetiletému Danovi s vývojovou vadou mozku. Vánoční basketbalový 

maraton měl tradiční program. Tentokrát odstartoval v pátek 21. prosince v 10 hodin. 

Úvodní rozskok čtyřiadvacetihodinového utkání vhodil starosta Kolína Vít Rakušan. 

Jeden tým hrál za Dětské centrum a druhý za Dana. Poslední hodina přinesla 

zajímavé střetnutí mezi představiteli města Kolín a zástupci kolínského 

basketbalového klubu. Čtyřiadvacetihodinový zápas vyhrálo Dětské centrum 

1418:1388. Po celou dobu maratonu probíhala dobrovolná finanční sbírka, jejíž 

výtěžek byl rozdělen mezi Dětské centrum Kolín a Dana. Vybralo se celkem 12 209 

korun. Dětské centrum dostalo 6 105 korun a Dan 6 104 koruny. Vlastní finanční 

sbírku uspořádali zaměstnanci TPCA, kteří předali dva šeky po 14 542 korunách. Na 

konto kolínského Dětského centra tak putuje celkem 20 647 korun a o korunu méně 

získal desetiletý Dan z Kolína. 

 

53. ročník Silvestrovského běhu 

Na start už 53. ročníku Silvestrovského běhu se tentokrát za téměř ideálního počasí 

postavilo celkem 149 běžců a běžkyň, kteří se chtěli sportovní aktivitou rozloučit se 

starým rokem. Ačkoli řada závodníků se přišla opravdu jen zdravě proběhnout, na 3 

kilometry dlouhé trati se odehrávaly také tvrdé souboje nejen o umístění, ale také s 

vlastními časy z předchozích let. Čelo závodu ovládli dva momentálně nejlepší 

kolínští běžci. V závěru jasně dominoval Milan Janoušek (9:37), který tak předčil 

Zdeňka Hejduka (9:50). Na 3. místě pak doběhl Robert Čepek z pražského Olympu 
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(10:09), který se stal zároveň vítězem kategorie nad 40 let. Třetí v hlavní kategorii tak 

doběhl Jakub Zajíc z Opavy (10:20). Vítězem kategorie nad 50 let se stal Jaroslav 

Říha z Týnce nad Labem (12:37), ale ještě rychlejší byl vítěz kategorie nad 60 let 

Karel Kunášek z Čáslavi (12:34). Kategorii sedmdesátníků vyhrál domácí Stanislav 

Plešinger (17:53). Závod žen patřil tentokrát mladým. Nejrychlejší na trati byla při 

svém posledním závodě v žákovské kategorii Barbora Janůrková ze Sokola Kolín-

atletika (13:17) před Kamilou Věchtovou z Čáslavi (13:20) a ještě mladší žákyní 

domácí Kateřinou Tuzarovou (13:37).  

 

36. ročník Vánočního pochodu 

Klub českých turistů Kolín uspořádal v sobotu 22. prosince 36. ročník Vánočního 

pochodu. Pochod se konal jako memoriál tří kolínských turistů Zdeňka Uhra, Oldy 

Dobiáše a Jiřího Macouna. Startovné činilo 25 korun, děti do 15 let pouze 10 korun. 

Klub připravil čtyři trasy dlouhé 12, 22, 30 a 35 kilometrů. Cíl byl v restauraci 

U Červených na Královské cestě v Kolíně. Za odměnu dostali účastníci diplom, 

suvenýr, pamětní razítko a děti sladkou pozornost.  

 

14. Uzlařská regata 

Už počtrnácté se v tělocvičně kolínského gymnázia konala 1. prosince Uzlařská 

regata. Pořádá ji tábornický klub Průzkumník. Závod se skládá z několika částí. 

V soutěži jednotlivců má každý za úkol uvázat co nejrychleji šest základních uzlů na 

čtyřech provazech. Soutěží se ve čtyřech věkových kategoriích. Kromě soutěže 

jednotlivců se každým rokem koná také závod družstev. Letos na každého člena 

týmu připadal jeden úvaz. Vítězné družstvo získalo sladkou odměnu. Letos se také 

nově soutěžilo i ve vázání naslepo. Pravidla byla stejná jako u soutěže jednotlivců 

s tím rozdílem, že každý měl oči zavázané šátkem a startoval bez rozběhu vkleče 

u kůlu. Celkovým vítězem Uzlařské regaty se letos stala Nikola Váňová časem 20,8 

vteřiny. Překonala tak svůj osobní rekord.  
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3. Jmenný rejstřík 

4.  
 

5.  

6.  

7.  

8. a 

9.  

10.  

11.  

12.  

13.  

14.  

15.  

16.  

17.  

18.  

19.  

20.  

21.  

Adamec Aleš 134 

Adámek Bedřich 71 

Agrebi Monika 109 

Alexandr I. 53 

Andrejsková Petra 131 

Antoš Jiří 34 

Baláček Zdeněk 110 

Balík Jan 111 

Baroch Petr 113 

Bárta David 60 

Baszczynski Mariusz 130 

Bašek Petr 45 

Bečka Lukáš 110 

Bednář Stanislav 134 

Bechyňová Jana 85 

Beneš David 135 

Bětuňák Bohumil 131 

Bílá Denisa 31 

Blaha Tomáš 116 

Blažek Pavel 47, 59 

Boháč Václav 136 

Bořutová Eliška 112 

Braunová Markéta 114 

Brunclík David 34 

Bulín Libor 13, 18, 61 

Bulín Miloslav 27, 94 

Burešová Adéla 92 

Cikán Ondřej 98 

Clapton Eric 83 

Constantin von Liechtenstein 32, 33 

Czakojová Kristýna 109 

Czernin Maxmilián 24 

Czernin Tomáš 24 

Čechová Jitka 91 

Čejka Jan 131 

Čepek Robert 139 

Černá Kristýna 112 

Černušáková Simona 61 

Dalecký Matyáš 108, 109, 120, 130 

Daněk Wabi 43 

Dedík Petr 114 

Dejda Filip 121 

Den Petr 45 

Diz Ana Carolina 93 

Dobiáš Olda 140 

Dobrovský Luboš 26 

Dobrzenský z Dobrzenicz 42 

Doudová Kateřina 113 

Drozda Václav 136 

Duka Dominik 18, 42, 61, 130 

Dvořák Antonín 93 

Doudová Kateřina 113 

Drozda Václav 136 

Duka Dominik 18, 42, 61, 130 

Dvořák Antonín 93 

Dvořák Tomáš 113 

Eretová Naďa 19, 137 

Fárová Anna 104 

Feder Richard 27 

Fillipi Gabriela 106 

Filounová Barbora 112 

Fischer Otokar 53 

Fišera Miloš 79 

Fitzbauer Jakub 112 

Flachbart Jan 34 

Fojtík Pavel 23, 24 

Formanová Ludmila 131 

Forst Matěj 29 

Franc Ondřej 134 

Frejlach Tomáš 34 

Funke Jaromír 104, 105 

Goldstein Andrew 38, 39, 40 

Gončar Vladimír 93 

Gondíková Adéla 48 

Grienfield Hana 39, 40 

Grienfield Murray 39 

Haláček Stanislav 90 

Hálová Dita 100 

Hanzlík Tomáš 110 

Havel Mikuláš 114 

Havelka Ondřej 94, 95 

Havelka Petr 132 

Havlíková Pavlína 32 

Havlová Dagmar 24 

Hejduk Zdeněk 95 

Hejduk Zdeněk 136, 139 

Heppner Michael 40 

Herbst Karel 59 

Herčík Bohumil 32, 134 

Heřmánková Hana 54 

Hladík Martin 98 

Hladiš Josef 18 

Hlas Ivan 43, 85, 92 

Hnida David 134 

Hollas Láďa 85 

Holubová Jiřina 32, 111 

Homolová Růžena 48 

Hora Jan 32, 35, 42 

Horáček Miroslav 36, 50 

Horký Petr 22 

Houdek Miloš Kim 13, 88, 104 

Houdková Jitka 64 
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Chudomel Petr 32 

Chvaztowiczová 
Alžběta 

130 

Illková Marcela 48 

Inoue Makoto 89 

Jakubík Miloš 46 

Jančák Boris 32 

Jandera Otakar 109 

Janoušek Milan 116, 132, 139 

Janoušek Slávek 92 

Janůrková Barbora 140 

Jaroněk Richard 22 

Jebavý Josef 34 

Jebavý Lukáš 29 

Jelínek Karel 134 

Jeřábek Jiří 63 

Jeřábek Václav 112 

Jiranová Helena 108, 120, 130, 131 

Jouza Ladislav 36, 39 

Jouzová Miroslava 36, 39 

Juřík Pavel 32 

Kamen Jiří 104 

Kantor Pavel 59 

Karafiát Joe 89 

Karásek Libor 47 

Kárník Pavel 17, 26, 35, 51, 53, 59, 60 

Kasalová Klára 114 

Kašpárková Šárka 130 

Keneseiová Zsanett 130 

Kesner Petr 17, 28, 102, 109, 117, 134 

Kiml Robert 54 

Kleiberová Kamila 113 

Klepetková Hana 122 

Kliner Michal 64 

Kmoch Antonín 134 

Kmoch František 27, 36, 73, 93, 94, 95, 96 

Kmoch Josef 134 

Kohoutová Vlasta 113 

Koláčný Lukáš 114 

Kolář Petr 48 

Kolínská Pavlína 20 

Koller David 99 

König Michal 63 

Königsmark Karel 115 

Kopecká Míša 112, 113 

Kosok Marcus 130 

Košnar Jaroslav 33 

Kothbauer Marie-Pii 32 

Kozák Peter 45, 46 

Král Petr 25 

Kratochvíl Vít 63 

Kratochvílová Jarmila 130 

Krejča Pavel 109, 120, 131 

Křemen Petr 12, 59, 111 

Křížek Miroslav 21 

Kubeš Jan 120, 130, 131 

Kubeš Stanislav 85 

Kubice Jan 47 

Kunášek Karel 140 

Kuneš František 134 

Kyncl Jakub 114 

Langšádlová Helena 32, 43, 53, 59, 95 

Lebeda Pavel 26, 27, 42 

Ledvinová Lenka 122 

Leger Karel 53 

Lesáková Magda 106 

Levy Jaakov 62 

Lička Petr 37, 62 

Lichter Ishka 40 

Lipovský Ondřej 89 

Lonek Jan 110 

Lustig Arnošt 97, 103 

Lustigová Eva 103 

Macoun Jiří 140 

Machač David 114 

Machar Svatopluk 53, 89 

Malá Gabriela 17 

Matiáš Bohuslav 110 

Matulová Nikola 122 

Matuš Bohuš 109 

Meier Miloš 99 

Mendl David 55 

Mendlová Berta 55 

Michálek Tomáš 34 

Mikšovská Monika 112 

Miler Jiří 132, 136 

Mokřížová Denisa 111 

Moravčíková Zuzana 130 

Moravec Vojtěch 98 

Morávek Václav 47, 59 

Mozart Wolfgang Amadeus 93 

Nakian Liz 40 

Navrátil Marek 131 

Neckář Václav 94, 95 

Nečas Petr 130 

Nedbal Václav 134 

Němcová Miroslava 47 

Nepejchal Filip 112, 113, 134 

Neradová Monika 122 

Nešpor David 121 

Nešpor Josef 121 

Neumannová Oldřiška 137 
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Norisová Zuzana 96 

Nos Pepa 29 

Novotná Eva 26 

Novotná Karolína 131 

Opasek Anastáz 53 

Ošanec Míra 92 

Paďour Zdeněk 121 

Páleníček Jan 91 

Paprocká Kateřina 112 

Pastwa Jan 130 

Paulus Karel 121 

Pavel Petr 47, 59 

Pavlíčková Jarmila 138 

Pecka Emanuel 33 

Pecková Libuše 64 

Pejša Jaroslav 39 

Pekárek Roman 37, 62 

Pěkná Ludmila 13 

Peňáz Petr 108 

Petronjuk Viktor 132 

Pichl Zdeněk 139 

Píša Lukáš 113 

Plešinger Stanislav 132, 136, 140 

Podnecká Michaela 108 

Pokorná Radka 110 

Pokorný Lukáš 109 

Pokorný Stanislav 28 

Pospíšil Jan 13, 22, 23, 26, 31 
32, 53, 59, 81, 85 

88, 93, 101, 102 
109, 117, 118, 119 

134 

Pospíšil Ondřej 112 

Pospíšilová Hana 85 

Potštejnský Miloš 134 

Poullain-Polívková Chantal 81 

Pražáková Zuzana 110, 111, 122, 130 
138 

Procházková Kateřina 113 

Provaz Leo 71, 81 

Přemysl Otakar II. 83 

Puccini Giacomo 93 

Pulpit Martin 107 

Rác Václav 134 

Radimský Václav 55, 86, 88 

Radová Jindřiška 100 

Radovesnický Daniel 108 

Rajdl Pavel 60, 77, 86, 100, 105 

Rakušan Vít 13, 18, 21, 23, 25, 

Rakušan Vít 13, 18, 21, 23, 25, 26 
27, 32, 33, 35, 39, 42 
43, 47, 51, 53, 55, 60 
61, 62, 73, 75, 81, 88 

98, 102, 103, 108  
109, 111, 117, 118 

130, 133, 139 

Ramert Miloš 135 

Rath David 33 

Ravelová Irena 26, 40 

Reynek Bohuslav 89 

Ringsmuth Zdeněk 114 

Rišlink Vladimír 32, 36 

Rubeš František Jaromír 53 

Ruml Ondřej 95 

Růžička Tomáš 23, 32, 81, 88, 109 

Rydrych Jan 132 

Rychlík Jakub 113 

Ryvola Miki 92 

Říha Jaroslav 140 

Sasík Pavel 48 

Satrapa Michal 111 

Schenk Pavel 121 

Schwab Radim 61 

Schwarzenberg Karel 42, 52, 59, 130 

Sixta Štěpán 64 

Skalníková Barbora 109 

Skohoutilová Denisa 137 

Slavíčková Tereza 111 

Slavík Martin 111 

Slavíková Markéta 111 

Smeták Jaromír 134 

Sobotka Přemysl 47 

Sotonová Petra 131 

Soukalová Tereza 114 

Soukupová Dagmar 18, 32 

Sovadínová Žaneta 131 

Stanke Karel 110 

Steklý Petr 73 

Strauss Johann 93 

Stuchl Jiří 73 

Sudek Josef 104 

Suchá Věra 24 

Svoboda Bohuslav 24, 47 

Svoboda Josef 134 

Svoboda Matěj 122 

Sýkorová Adéla 134 

Šafránková Kateřina 108, 111, 120, 122 
123, 139 

Šaňák Vladislav 113 

Šantrůček Jaroslav 53 
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Šedina Jan 132, 136 

Šedinová Jana 133 

Šedivá Irena 120 

Šenková Leona 91 

Šerák Václav 100 

Šeráková Eliška 106 

Ševinský František 34 

Šibravová Lenka 132 

Šilhan Radek 109 

Šimonová Adéla 92 

Šmíd Václav 121 

Špinarová Věra 48 

Špinka Martin 28 

Štefančíková Denisa 122 

Štork Ondřej 99 

Šulcová Eva 13 

Teraoka Mami 93 

Těšitel Jan 98 

Těšitel Josef 31 

Tichý Tomáš 117 

Tkadlec Pavel 45 

Tomášek Vojtěch „Kiďák“ 90 

Tregler Jiří 59 

Trmíková Lucie 89 

Tuček Jiří 31 

Tuček Mirek 117, 129, 132, 136 

Tuzarová Kateřina 113, 140 

Uher Martin 112 

Uher Zdeněk 140 

Urban Milan 26 

Vacková Jitka 113 

Vančura Jiří 84 

Váňová Nikola 140 

Věchtová Kamila 140 

Verner Jiří 59 

Veselinovičová Dagmar 93 

Veselý Roman 107 

Vidner Vladimír 19, 137 

Vítková Markéta 75 

Voborová Veronika 112 

Vojtěch Marek 92 

Volek Boris 59 

Volek Jiří 98 

Vonášková-Nováková Jana 91 

Vondrák Luboš 92 

Vrtiška Matyáš 131 

Wallenfels Jiří 116 

Weihrauch Jaroslav 110 

Wiškovský Eugen 104 

Wurmová Vanessa 114 

Wyciszkiewiczová Patrycja 130 

Zajíc Jakub 140 

Záliger Tomáš 134 

Zawadská Valerie 87 

Zeman Petr 121 

Zemjánek Jiří 136 

Zima Jan 64 

Zubíková Michaela 94 

Žáček Jiří 90 

Žmolíková Karolína 106 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  


